
این شرایط  در  داشت:  اظهار  ملی  اعتماد  عضو حزب 
رئیس جمهور باید در راس همه به این مسئله ورود پیدا 
کند و موضوع را با رایزنی با رهبری انقلاب و شورای نگهبان 
انتخابات از بین نرود و  حل و فصل کند تا شور و نشاط 

شاهد مشارکت حداکثری مردم در صحنه انتخابات باشیم. 
حجت الاسلام رسول منتجب نیا با اشاره به رد صلاحیت های 
صورت گرفته گفت: پیگیری ردصلاحیت ها از چند طریق 

ممکن است؛ اول اعتراض قانونی ...

آیت الله هاشمی رفسنجانی در سخنانی منتشر نشده در آذر ماه ۹۴ نسبت به ایجاد محدودیتهای انتخاباتی و  "تحمیل رای 
به مردم هشدار داد و تاکید کرد: حکومت اسلامی باید مردمش را آزاد بگذارد، اجبار نکند، محدودشان نکند، برخی آقایان به 
نظر خودشان در انتخابات سال ۹۲ - با ردصلاحیت بنده- مسئله را حل کردند ولی حل نشد، چون سونامی آمد و مردم کار را 
تمام کردند. همه اینها مال مردم است، ما حداکثر می آییم، می گوییم ما هستیم، این مردم هستند که تصمیم می گیرند.  پایگاه 
اطلاع رسانی آیت الله هاشمی رفسنجانی با انتشار سخنان رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، آورده است: ما انتظار داریم که 

نقش دانشگاه های ما در سیاست و انتخابات و مدیریت و حرکت جامعه خیلی بالا باشد، گرچه متاسفانه سرکوب می کنند...

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

حق مردم را 
مراعات کنید
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روسای جمهوری اسلامی ایران و چین تاکید کردند

فصل نوین در روابط تهران-پکن

بیانیه ضد ایرانی و فرمایشی سازمان همکاری های اسلامی;

همیشه پای ریاض در میان است!

سید حسن خمینی انصراف نداده است

حجت الاسلام رسول منتجب نیا:

اعلام احراز صلاحیت ها 
را به روز آخر موکول نشود
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روزنامه

یادگار امام )ره( گفت: سعی کنیم در زندگی نه ظلم کنیم و نه به ظلم راضی شویم.
آیت الله سیدحسن خمینی در دیدار جمعی از مردم میانه در حرم مطهر امام خمینی، 
با تأکید بر اینکه نمی توان از حقوق بزرگ مردان و زنان غیور آذربایجان نسبت به سرزمین 
ایران غفلت کرد، به نقش تاریخی مردم این منطقه در مقاطع مختلف تاریخی و از جمله 
ایستادگی آنان در دوران استبداد صغیر اظهار داشت: درس بزرگ ایستادگی ستارخان 
در تبریز که منجر به پیروزی مجدد مشروطه شد، این است که هیچ گاه نباید ناامید شد و 
می توان حتی در محدوده یک خانه هم مقاومت کرد و پیروز شد. او با اشاره به غائله فرقه 
دموکرات در آذربایجان و تأثیر وفات مرجع بزرگ شیعه آیت الله العظمی سیدابوالحسن 

اصفهانی در حفظ آذربایجان یادآور شد: به عقیده اغلب تاریخ نگاران یکی از 
بزرگ ترین عوامل حفظ آذربایجان به عنوان قطعه ای از خاک ایران، شکوه پیوند 

دین و مردم در این منطقه است که نمود آن در تکریم و گرامیداشت مرحوم 
آیت الله اصفهانی پس از وفاتشان نقش می بندد. یادگار امام یادآور شد: 

پیوند دین با مردم و آذربایجان با ایران و حق هر کدام از این ها نسبت 
به یکدیگر در سوگواری این مرجع بزرگ تقلید مشخص است و از 

همین رو یکی از بهترین نمادهای دین خواهی آزادیخواهانه یا 
آزادیخواهی دیندارانه مردم آذربایجان هستند...

 رهبر معظم انقلاب اسلامی عصر دیروز )شنبه( در دیدار آقای شی جین پینگ رئیس جمهوری خلق 
چین و هیأت همراه، با اشاره به سابقه کهنِ ارتباطات تجاری و فرهنگی دو ملت ایران و چین، تأکید کردند: 
دولت و ملت ایران همواره به دنبال گسترش روابط با کشورهای مستقل و قابل اطمینان همچون چین بوده و 
هستند و بر همین اساس، توافق رؤسای جمهوری ایران و چین برای یک روابط استراتژیک ۲۵ ساله، کاملًا 
درست و حکمت آمیز است. حضرت آیت الله خامنه ای ، سخنان رئیس جمهور چین مبنی بر لزوم احیای 
»جاده ابریشم« و گسترش همکاریهای کشورهای واقع در این مسیر را ایده ای کاملًا منطقی و قابل قبول 
خواندند و گفتند: جمهوری اسلامی ایران هیچگاه همکاریهای چین در دوران تحریم را فراموش نخواهد کرد. 
حضرت آیت الله خامنه ای، »انرژی« را یکی از مسائل مهم دنیا خواندند و خاطرنشان کردند: ایران تنها کشور 

مستقل در منطقه است که در زمینه انرژی می تواند مورد اطمینان قرار گیرد زیرا برخلاف برخی کشورهای 
منطقه، سیاست انرژی ایران تحت تأثیر هیچ عامل غیرایرانی قرار نمی گیرد.

ایشان با اشاره به سیاستهای سلطه گرانه برخی کشورها بویژه امریکا و همکاری غیرصادقانه آنها با 
کشورهای دیگر افزودند: این وضعیت موجب شده است که کشورهای مستقل، به دنبال همکاریهای بیشتر 
با یکدیگر باشند و توافق ایران و چین برای روابط استراتژیک ۲۵ ساله در همین چارچوب است که باید با 

پیگیری جدی دو طرف، توافق ها حتماً به مرحله عملیاتی برسند.
رهبر انقلاب اسلامی، با اشاره به تمایل و نگاه به شرق در فرهنگ ایرانی گفتند: غربی ها هیچگاه 

نتوانسته اند اعتماد ملت ایران را جلب کنند...

آیت الله سیدحسن خمینی:

ظلم نکنیم و به ظلم راضی نشویم 

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهوری خلق چین:

توافق برای »روابط استراتژیک ۲۵ ساله« درست و حکمت آمیز است
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ضرورت های پسا برجام
آغاز اجرای توافق هسته ای موسوم به برنامه جامع اقدام 
مشترک )برجام( تبلوری از اهتمام دولت تدبیر و امید در 

جهت استفاده از فن دیپلماسی بود.
این توافق منجر به برداشته شدن موانع ظالمانه ایجاد شده 
در سال های اخیر، از جمله لغو تحریم های ضد ایرانی و نیز 

زمینه های رهایی انرژی انباشت شده ایران در عرصه های مختلف داخلی و خارجی شد تا 
دولت بتواند سیاست های تعاملی و تکریم آور )نه تحریم آور( خود را با توان بیشتری پیگیری 
کند و با بهره مندی از ابزارها و فرصتهای بیشتر و بهتری که به ارمغان آمده است به تحقق 
حداکثری منافع ملی و ایفای نقش موثر منطقه ای و تاحدودی بین المللی و جبران مافات 

حاصله و برجای مانده از دولت فرصت سوز پیش ازخود مبادرت کند.
پرواضح است که ادامه ایفای نقش تعاملی و مبتنی بر صلح و دوستی و ثبات در عرصه 
داخلی و خارجی ازسوی مجموعه نظام در دوره پسا تحریم با اتکا به مولفه های قدرت نرم 

و سخت از ضروریات اداره کشور در قرن بیست و یکم محسوب می شود.
هرچند که مصادف شدن اجرای برجام با دوره کاهش قیمت جهانی نفت که تعمدا 
ازسوی مخالفان برجام نمود عینی یافته است نتایج مورد انتظار ایام بالا بودن نرخ نفت را 
درپی نخواهد داشت اما آزادشدن مبالغ زیادی از منابع مالی مسدودشده ایران حاصل از 
فروش های قبلی که برغم اعلام ارقام یکصد و پنجاه میلیارددلاری ازسوی منابع مختلف، 
توسط بانک مرکزی سی میلیارد دلار برآورد شده در این برهه زمانی، شرایط نسبی مناسبی 
را پیش  روی ایران قرار خواهد داد. لذا به نظر می رسد دیپلماسی اقتصادی در این مرحله 
از اهمیت ویژه ای برخوردار است و در همین راستا مناسب است مکانیزمی طراحی شود 
تا از نظرات ایرانیان متخصص و به ویژه اقتصادانان در داخل و خارج از کشور و همچنین از 
نظرات اقتصاددانان خارجی بخصوص اقتصاددانان کشورهایی که تحریم را تجربه کرده اند 
بهره برد تا در قالب طرحی استراتژیک، باید و نبایدهای دوره پسا تحریم و راهکارهای تحقق 
آنها روشن گردد و در واقع نقشه راه دوره جدید تهیه و به مورد اجرا گذاشته شود. به موازات 
تهیه نقشه راه اقتصادی باید ابعاد مختلف دیپلماسی عمومی بویژه در قبال افکار عمومی 
منطقه بویژه اعراب و افکار عمومی اروپا و آمریکا نیز یکی از الزامات دوره بعد از تحریم باشد.

ازسوی دیگر از مزیت های اجرای برجام هسته ای، تقویت چهره جمهوری اسلامی ایران 
در خارج از کشور خواهدب ود و اجرای برجام و پیروزی و موفقیت دستگاه دیپلماسی در 
میان ایرانیان خارج از کشور، همبستگی ملی ایرانیان را افزایش داده و اینک آنان انرژی و 
علاقه مفرطی برای کمک به تحقق اهداف ملی دارند. ازهمین رو درقالب مکانیزم طراحی 
شده ای در این خصوص و اعلام آن به نمایندگی های ایران در خارج ازکشور برای استفاده 
از توانمندی های ایرانیان می توان از این پتانسیل در راستای تامین اهداف ملی بهره برداری 
کرد. در همین راستا و باهدف ترسیم ضرورت های این دوره و اجرای آن، وزارت امورخارجه 

می تواند کمیته ای متشکل از نمایندگان بخش های مختلف دولتی ذیربط تشکیل دهد.
آنچه بیشتر در دوره پسابرجام باید مورد توجه واقع شود این است که شرایط پدید آمده 
در ایران و فرایند مذاکرات هسته ای در 12 سال اخیر نشان داد که یکی از ضرورت های 
سیاست خارجی این است که متولیان اداره کشور درسطوح مختلف باید بدانند که ایران 
در جهان تنها نیست و در خلا ادامه حیات نمی دهد بلکه قریب دویست کشور کوچک و 
بزرگ دیگری هستند که هر اقدام اعم از اینکه در داخل یا خارج کشوره رخ دهد می تواند 
به میزان متفاوتی سایر کشورها را تحت تاثیر قرار دهد یا سبب تحریک آنها علیه یکدیگر 
اعم از ایران و سایر کشورها گردد. تصمیم گیرندگان باید این مهم را دریابند که اولا مخفی 
شدن در پشت مسائل داخلی اعم از حاکمیت و استقلال حداقل در چند موضوع مانند صلح 
و امنیت بین المللی، تروریسم و حقوق بشر خیلی تاکتیک کارآمدی نیست. ثانیا وجود یک 
معاهده و آگاهی از چند اصل بنام برابری حاکمیت و غیره مجوزی برای رفتار یکجانبه و 
خودسرانه نیست این موضوعات و تفاسیر از آنها و تغییرات آنها بسیار پیچیده تر از آن است 

که در ظاهر عبارات یک معاهده یا یک اصل و غیره دیده می شود.
لذا همواره در مقطع زمانی حاضر هر اقدامی که انجام می شود و تصمیمی که گرفته 
می شود باید با چشم باز نگاهی هم به واکنش احتمالی سایر کشورها، جامعه بین المللی 
و سازمان ملل متحد بویژه شورای امنیت داشته باشد. حال فرقی نمی کند این اقدامات 
در رابطه حقوق بشر، توسعه موشک، بحران عراق. سوریه، یمن، بحرین، لبنان و فلسطین 

و غیره باشد یا از نوع فعالیت هسته ای ایران که تاکنون با تدبیر ختم بخیر شده است.
بدیهیست در جهان امروز تصمیمات بزرگ یکجانبه و بدون توجه به روندهای حاکم 
بین المللی می تواند تصمیماتی زیانبار، ناپایدار و حتی مخرب و حتی غیرقابل جبران باشد. 
ازهمین دیدگاه هرچند دیپلماسی هسته ای مانع از تشدید بحران و خسارات احتمالی و 
حتی وقوع جنگ احتمالی گردید اما اگر عند الوقت به دیدگاههای کارشناسی درکشور 

توجه میشد، خیلی پیشتر و بهتر به سرانجام می رسید.
اینک که تلاش های مجموعه نظام با عبرت گرفتن از تجربه ده ساله )از 82 تا 
93( در دوسال اخیر )از 92 تا 94( منجر به نتیجه ای مثبت گردیده و بستر مناسبی 
برای کسب فرصت های ازدست رفته فراهم کرده و ملت ایران درانتظار چشیدن طعم 
شیرین دستاوردهای حاصله از دیپلماسی عقلایی وغیرماجراجویانه دولت تدبیروامیداست، 
ضروریست با هوشمندی و برنامه ریزی وندادن بهانه به بدخواهان داخلی و بین المللی و 
پاسخگویی به مطالبات ملی و اجرای کامل وصحیح قانون اساسی و با اتکا به پشتیبانی مردم 
و تقویت مردمسالاری، به موازات تامین منافع ملی ازطریق جلب سرمایه گذاری خارجی، 
جذب تکنولوژی های برتر نوین، ایجاد اشتغال، رشد صادرات غیرنفتی، مانع از نفوذ خارجی 
در ارکان و ساختار مختلف کشور شد. توسعه مردمسالاری، قانونمندی، برابری همه آحاد 
ملت دربرابر قانون، برقراری اقتصاد غیررانتی و تعامل مثبت حول محور منافع مشترک با 
جهان ازضروریات دوره پسا برجام در سطوح خرد وکلان محسوب میشود و بدون توجه 
همه جانبه باین مولفه ها، برجام، فرجام مورد انتظار را نخواهد داشت. تنش زدایی و اعتماد 
سازی در عرصه داخلی و خارجی دوبال پرواز ایران بسوی توسعه همه جانبه است و 

شکستن یکی از بالها مانع از صعود پرنده توسعه ایران خواهد شد.

رسول منتجب نیا:

اعلام احراز صلاحیت ها 
را به روز آخر موکول نشود 

قائم مقام حزب اعتماد ملی گفت: در این شرایط رئیس جمهور باید در راس همه به 
این مسئله ورود پیدا کند و موضوع را با رایزنی با رهبری انقلاب و شورای نگهبان حل و 
فصل کند تا شور و نشاط انتخابات از بین نرود و شاهد مشارکت حداکثری مردم در صحنه 

انتخابات باشیم.
حجت الاسلام رسول منتجب نیا در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، با اشاره به رد صلاحیت های 
صورت گرفته گفت: پیگیری ردصلاحیت ها از چند طریق ممکن است؛ اول اعتراض قانونی 
که اکثر داوطلبان از این حق خود استفاده می کنند. دوم کمیته ای به نام رایزنی در شورای 
عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان تشکیل شده که آن ها نیز در حال برقراری ارتباط با اعضا 
و شخصیت های مختلف هستند اما مهم ترین راهکار رایزنی هایی است که شخصیت های 
بزرگ مانند رئیس جمهور و امثال او خواهند داشت، چون این یک مسئله جناحی نیست 
بلکه یک مسئله ملی و سراسری است. وی افزود: در سطح کشور تعداد انگشت شماری از 
اصلاح طلبان مشمول رد یا عدم احراز صلاحیت نشده اند با این تعداد داوطلب اصلاح طلب 
که معلوم نیست در چه وضعی هم هست چگونه می توان در رقابت های انتخاباتی شرکت 
کرد حتی اگر همه آنها نیز رای بیاورند سی نفر در مقابل 2۶۰ نفر از جناح مقابل بسیار کم 
است. قائم مقام حزب اعتماد ملی با بیان اینکه اصل انتخابات براساس رقابت سیاسی است، 
گفت: متاسفانه بررسی های صورت گرفته اصل رقابت را زیر سوال برده است. مردم در این 
شرایط احساس می کنند کاندیدایی ندارند که وارد صحنه شوند و فکر می کنند کسانی را 

که سلیقه آن ها را قبول ندارند به آن ها تحمیل کرده اند.
وی خاطر نشان کرد: در این شرایط رئیس جمهور باید در راس همه به این مسئله ورود 
پیدا کند و موضوع را با رایزنی با رهبری انقلاب و شورای نگهبان حل و فصل کند تا شور 
و نشاط انتخابات از بین نرود و شاهد مشارکت حداکثری مردم در صحنه انتخابات باشیم.

منتجب نیا بیان کرد: زمان کم است نباید به گونه ای باشد که این موضوع روزهای آخر 
حل شود کاندیدا ها باید فرصت تبلیغ و برنامه ریزی داشته باشند.

وی با اشاره به اینکه به استناد بند 1 و 3 ماده 28 قانون انتخابات رد صلاحیت شده 
است، گفت: بعد از ۵2 سال حضور در انقلاب و ۵۰ سال کسوت روحانیت، امامت جماعت و 
نمایندگی باید به عنوان عدم اعتقاد و التزام عملی به اسلام، نظام و ولایت فقیه رد صلاحیت 
شوم؟ قائم مقام حزب اعتماد ملی گفت: من در اعتراض خود نیز بیان کردم که زمانی که 
صحبت از ولایت فقیه، زندان و ترور داشت ما طرفدار ولایت فقیه و نظام بودیم و عواقب 

آن را به جان خریدیم. 
منتجب نیا گفت: شورای نگهبان باید در مرحله تجدید نظر حیثیت هیات های نظارت را 
بازگرداند. وی با انتقاد از اظهارات یکی از مسئولان که گفته بود برخی از داوطلبان خبرگان 
شراب خوار و قمارباز هستند، گفت: تعجب من این است که چرا علما و افرادحوزوی در 
مقابل این توهین ساکت مانده اند. آنها که داوطلب خبرگان شده اند اغلب لباس روحانیت 
به تن دارند اینکه بگوییم آنها شراب خوار و قمارباز هستند توهینی است که حتی رژیم شاه 
هم جرات نکرد آن را به روحانیت نسبت دهد. این بزرگ ترین آسیب به روحانیت است 
شورای نگهبان باید از حیثیت هیات های نظارت و روحانیت دفاع کند. این فعال سیاسی 
اصلاح طلب گفت: متاسفانه نتایج بررسی صلاحیت ها حتی صدای فریاد برخی از ائمه 
جمعه و اعضای خبرگان را نیز درآورده است من معتقدم بزرگان کشور با درک این موضوع 
واردعمل خواهند شد و ساکت نمی مانند چرا که جمع عظیمی از نخبگان کشور براساس 
ماده 28 متهم به مخالفت با اسلام و ولایت فقیه شده اندکه این فاجعه بزرگی است و این را 
القا می کند که خدایی ناکرده عصاره ملت مخالف اسلام، نظام و ولایت فقیه هستند که این 

اصلا نمی تواند درست باشد.

حسین مرعشی:

حساسیت های اصلاح طلبان 
برای جلوگیری از سختگیری هاست 

 عضو ارشد حزب کارگزاران سازندگی با بیان اینکه حساسیت ها و رایزنی ها در سراسر 
کشور برای اصلاح این سختگیری ها انجام شد، متذکر شد: پیش بینی می کنیم طی هفته 

آینده اخبار خوبی از اصلاح طلبان شنیده شود.
به گزارش خبرنگار  ایلنا، حسین مرعشی در جلسه مشترک اعضای میز استان ها و 
اعضای اصلاح طلب نیروهای اصلاح طلب سراسر کشور گفت: به عنوان جریان اصلاح طلب 
هر آنچه که برای خدمت به نظام و کشور لازم بود اندیشیدیم که وحدت اصلاح طلبان که با 
نقش اساسی دکتر عارف رخ داد که حتی روی اصولگرایان هم تاثیرگذار بود. گام دیگر هم 
ثبت نام سخاوتمندانه چهره های اصلاح طلب در کنار عدم ثبت نام چهره های حساسیت زا بود 

و امروز در پیشگاه خداوند شاکریم که آنچه به صلاح بود، انجام دادیم
این عضو شورای مرکزی کارگزاران افزود: در وهله اول پنج نفر در تهران و بیست و پنج 
نفر در شهرستان ها تایید شدند. مرعشی با بیان اینکه حساسیت ها و رایزنی ها در سراسر 
کشور برای اصلاح این سختگیری ها انجام شد، متذکر شد: پیش بینی می کنیم طی هفته 
آینده اخبار خوبی از اصلاح طلبان شنیده شود. وی گفت: ما به عنوان نیروی سیاسی و وفادار 
به نظام نباید در خانه بنشینیم و باید از ابزارهای باقیمانده استفاده کنیم که ابزار اصلی ما 

همراهی افکار عمومی با اصلاح طلبان است.
عضو ارشد کارگزاران سازندگی تاکید کرد: در مقطعی که باید بعد از حل مسئله 

هسته ای وارد توسعه کشور می شدیم، متاسفانه سنگ بزرگی در مسیر ما قرار دادند.

کاظم جلالی:

 برخی کشورها به اجرای برجام 
حسادت پیدا کرده اند

رییس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی در خصوص اجرایی شدن توافقنامه 
هسته ای ایران با مجموعه 1+۵ گفت که برخی از کشورهای منطقه به دلیل حصول و 

اجرایی شدن توافقنامه هسته ای، نوعی حسادت پیدا کرده اند.
کاظم جلالی که برای شرکت در اجلاس بین المجالس کشورهای اسلامی در بغداد 
بسر می برد، در گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود که این کشورها قبلا مدعی بودند مشکلات 
منطقه با توافق هسته ای بین جمهوری اسلامی ایران و غرب برطرف می شود و اکنون که 
این توافق حاصل شده، نسبت به آن نوعی حسادت پیدا کرده اند. وی در تفسیر واکنش 
نامناسب برخی کشورها به توافقنامه هسته ای ایران با غرب خاطر نشان کرد که این کشورها 
احساس می کنند که با حل مشکلات ایران، نقش تصنعی آنان در منطقه از هم پاشیده می 
شود اما ایران چنین تصوری را غلط می داند و معتقد به همکاری جمعی در منطقه است. 
نماینده مردم شاهرود و میامی در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد که جمهوری اسلامی 
ایران درصدد تقابل با هیچ کشوری نیست. جلالی ادامه داد که ایران همواره خواستار تقویت 
جهان اسلام بوده و در این راستا گام برداشته و ضروری است که آنها نیز به این خط مشی 
برگردند. رییس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی گفت: تصور می کنم ایران 
هراسی که رژیم صهیونیستی در طول سنوات گذشته از طریق رسانه و دیپلماسی در سطح 

جهان ومنطقه به راه انداخته بود، بر این گونه کشورها اثر داشته است.
وی درباره اجرایی شدن برجام خاطر نشان ساخت که جمهوری اسلامی ایران به 
تعهداتی که برعهده داشته کاملا عمل کرده و اکنون نوبت طرف مقابل است به تعهدات اش 
عمل کند. وی درباره التزام غربی ها به تعهدات شان در خصوص اجرایی شدن برجام گفت 
که هنوز قضاوت در این خصوص زود است اما امیدواریم به تعهدات خود عمل کنند تا بیش 

از این دیوار بی اعتمادی را بین خودشان و ملت ایران بالاتر نبرند.

یک عضو جبهه یکتا:

لیست اصولگرایان تا 1۲ بهمن نهایی می شود
یک عضو جبهه یکتا گفت:  اصولگرایان تلاش می کنند تا دوازده بهمن لیست انتخاباتی 

خود را نهایی کنند.
محمد حسینی در گفت وگو با ایسنا با اعلام این خبر گفت: امیدواریم تا 12 بهمن به 

نتیجه رسیده و لیست اصولگرایان در تهران نهایی شود.
وی در ادامه افزود: در حال حاضر شورای ائتلاف اصولگرایان در حال ارزیابی نامزدها 
و تشکل های اصولگرا برای تهیه لیست نهایی خود است البته قرار است نظرسنجی هم 
در بین مردم انجام شود تا مقبولیت نامزدهای اصولگرا سنجیده شود. وزیر ارشاد دولت 
احمدی نژاد همچنین در مورد فعالیت جبهه یکتا برای انتخابات دهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی گفت:  ما در قالب شورای ائتلاف حرکت کرده و بر همگرایی اصولگرایان 
تاکید می کنیم. نماینده یکتا هم در شورای ائتلاف اصولگرایان هم آقای حاجی بابایی است. 
حسینی در پایان در پاسخ به این پرسش که آیا تقاضای مجوز برای فعالیت سیاسی به 

وزارت کشور داده اید گفت خیر. حسینی از توضیح بیشتر درباره این موضوع سرباز زد.

محمد رضا تابش:

نسبت به تجدیدنظر شورای نگهبان امیدواریم
 نماینده اصلاح طلب مجلس گفت: نسبت به تجدیدنظر شورای نگهبان برای رد 

صلاحیت ها امیدواریم.
محمدرضا تابش در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، در خصوص حضور اصلاح طلبان در 
انتخابات با بیان اینکه تحت هیچ شرایطی در حضور از انتخابات صرف نظر نخواهیم کرد، در 
حالی که اکثر اصلاح طلبان برای ورود به مجلس دهم ردصلاحیت شدند اما تلاش های آنها 

نشان از عزم جدی این جریان سیاسی در انتخابات دارد.
نماینده مردم اردکان در مجلس شورای اسلامی افزود: رایزنی و گفت وگوهای خوبی 
از طرق مختلف با شورای نگهبان آغاز شده است. ضمن آنکه مجلس نیز در این موضوع 
وارد شده است و شخص آقای لاریجانی همچنان پیگیر موضوع بررسی صلاحیت هاست، 
بر همین اساس ما امیدواری زیادی در تجدیدنظر شورای نگهبان در خصوص افراد 

ردصلاحیت شده داریم.

آیت الله محمد یزدی:

شورای نگهبان در چارچوب قانون 
قاطعانه عمل می کند

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در اطلاعیه ای انتخابات در نظام مقدس جمهوری 
اسلامی را مظهر مردم سالاری دینی و مشارکت عظیم مردم در اداره کشور خواند و گفت: 
شورای نگهبان همچون دوره گذشته در چارچوب قانون قاطعانه و منصفانه به وظیفه حساس 

خود عمل کرده است.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، آیت الله محمد یزدی در 
این اطلاعیه خاطرنشان کرده است: ایجاد تردید در نتایج احراز صلاحیت ها و پرداختن به 
حاشیه سازی و تضعیف این نهاد مهم و تاثیر گذار و هر حرکتی که منجر به دلسرد کردن مردم 
در این حضور ملی گردد خیانت به آرمان انقلاب و معمار کبیر آن امام خمینی )قدس سره( 
بوده و حرکت در مسیر تعیین شده از سوی استکبار جهانی خواهدبود. اطلاعیه حاکیست: 
انتخابات در نظام مقدس جمهوری اسلامی مظهر مردم سالاری دینی و مشارکت عظیم 
مردم در اداره کشور می باشد، تجربه موفق برگزاری دهها انتخابات در طول تاریخ درخشان 
انقلاب اسلامی گواه صدق، استواری و صلابت این نظام و حضور گسترده مردم در صحنه 
های حساس بوده است و انشاء الله در این امتحان بزرگ نیز سر بلند و سرافراز خواهد بود. 
آیت الله یزدی در این اطلاعیه تاکید کرده است: حضور حداکثری و آگاهانه مردم و انتخاب 
کاندیداهای مومن و متعهد به اسلام و انقلاب اسلامی علاوه بر اینکه در شکل گیری مجلس 
خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی نقش بسیار مهم و موثری دارد نشانگر عمق وفاداری 
آحاد امت اسلامی به نظام مقدس جمهوری اسلامی و خاری بر چشم دشمنان آن خواهد 
بود. رئیس جامعه مدرسین دراین اطلاعیه خاطرنشان کرده است: توجه به رهنمودهای اخیر 
مقام معظم رهبری حضرت آیت الله العظمی خامنه ای »مدظله العالی« مبنی بر لزوم حضور 
و مشارکت حداکثری مردم، وظایف خطیر کارگزاران اجرایی و نظارتی در امر انتخابات بویژه 
شورای محترم نگهبان و ممانعت از ورود افراد نالایق و کسانی که اصل نظام را قبول ندارند 
بسیار راه گشا و حائز اهمیت می باشد. اطلاعیه حاکیست: شورای محترم نگهبان در این دوره 
همچون دوره گذشته در چارچوب قانون قاطعانه و منصفانه به وظیفه حساس خود عمل کرده 
و خواهد نمود. آیت الله یزدی در این اطلاعیه اظهار داشته است: ناصحانه و خیر خواهانه به 
کسانی که از تریبون های رسمی و غیر رسمی استفاده می کنند بویژه مسئولین تذکر می 
دهیم که مراقب اظهارنظرهای خود باشند مبادا با اظهارات غیر مسئولانه و بعضاً التهاب آور و 
تردید افکن و گله گذاری های ناسنجیده موجبات تضعیف جبهه خودی و نهادهای مسئول 
بویژه شورای نگهبان گردند که این امر در پیشگاه الهی و ملت خدوم ایران اسلامی گناهی 
نابخشودنی است، از خداوند منان توفیق عمل کردن به وظیفه را در این مقطع حساس 

مسئلت می نمائیم.

حسن غفوری فرد: 

با رد صلاحیت علی مطهری مخالفم
 حسن غفوری فرد گفت: قوی بودن مجلس اول نسبت به سایر مجالس به دلیل عدم 
نظارت شورای نگهبان بر انتخابات آن مجلس نبود. بلکه به دلیل احساس مسئولیت همه 

مسئولان بزرگ نظام بود که پا به عرصه انتخابات گذاشتند و مردم به آنها رای دادند.
به گزارش خبرآنلاین وی در نشست رونمایی از کتاب بازیگران و بازیگردانان 9 دوره 
انتخابات مجلس اظهار داشت: من معتقدم مجلس اول یکی از قوی ترین مجالس جمهوری 
اسلامی بود. در آن مجلس خود رهبر انقلاب و بزرگانی دیگر مثل ایت الله هاشمی و شهیدان 
رجایی و باهنر بودند؛ اما این به دلیل عدم نظارت شورای نگهبان بر انتخابات آن مجلس 
نبود. بلکه به دلیل احساس مسئولیت همه مسئولان بزرگ نظام بود که پا به عرصه انتخابات 
گذاشتند و مردم به آنها رای دادند. غفوری فرد ادامه داد: من حضور شورای نگهبان را مانع 
حضور افراد نمی دانم. هرچند با حضور خیلی ها مخالفت کرده است. من البته همینجا می 
گویم با رد صلاحیت علی مطهری به شدت مخالف هستم؛ اما در عین حال وظیفه نظارت 
بر انتخابات طبق قانون اساسی بر عهده شورای نگهبان است. من خوشحالم که علی مطهری 
گفت اگر رد صلایت شوم اعتراض می کنم اما التماس نه؛ این بهترین شیوه برخورد با شورای 

نگهبان است.

یادداشت

اخبــار

آیت الله هاشمی رفسنجانی در سخنانی 
منتشر نشده در آذر ماه 94 نسبت به ایجاد 
محدودیتهای انتخاباتی و  "تحمیل رای 
به مردم هشدار داد و تاکید کرد: حکومت 
اسلامی باید مردمش را آزاد بگذارد، اجبار 
نکند، محدودشان نکند، برخی آقایان به 
با  انتخابات سال 92 -  نظر خودشان در 
ردصلاحیت بنده- مسئله را حل کردند ولی 
حل نشد، چون سونامی آمد و مردم کار 
را تمام کردند. همه اینها مال مردم است، 
ما حداکثر می آییم، می گوییم ما هستیم، 

این مردم هستند که تصمیم می گیرند.
اطلاع رسانی  پایگاه  آفتاب،  گزارش  به 
انتشار  با  هاشمی رفسنجانی  آیت الله 
سخنان رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، آورده است: ما انتظار داریم که نقش 
انتخابات و  دانشگاه های ما در سیاست و 
مدیریت و حرکت جامعه خیلی بالا باشد، 
گرچه متاسفانه سرکوب می کنند. خوب 
کار خیلی زشتی می کنند، بچه مسلمانها 
دارند درس می خوانند، خیلی هایشان هم 
از جیب خودشان دارند، تحصیل می کنند. 
خوب اینها اینقدر باید آزاد باشند که بتوانند 
افکارشان را مطرح کنند. مگر اینها از کسانی 
که توی مثلا هیئت ها ی مذهبی- اعلام نظر 
می کنند، کمترند. آنجا هم خوبند، من آنجا 
را تقبیح نمی کنم آنها هم مسلمانند، هم 
عزادارند و هم علاقمند به اهل بیت )ع(. آنها 
هم باید همینجور باشند، اما دانشجوها چرا 
نه؟ جوانهای تحصیل کرده ای که آگاه تر هم 
هستند چرا نه؟ این یک حرکتی است که 
خیلی توجیه ندارد. آیت الله هاشمی گفته 
است: ایران ما امنیتش بخاطر مردمش است؛ 
این مردم هنوز به انقلاب وفادارند. ما باید 
بفهمیم! یعنی آقایانی که تصمیمات نادرست 
می گیرند، باید بفهمند که اگر این مردم 
این مردم مخصوصا  اگر  بشوند  بی تفاوت 
جوانهای تحصیل کرده، اگر اینها بی تفاوت 
بشوند، مصونیت ما  باقی  نمی ماند، اینجوری 
شکل دیگری پیدا می کند. بی تفاوتی مردم 

خطر بسیاربزرگی است. چه جوری مردم 
بی تفاوت می شوند؟ یکی اش همین انتخابات 
است، مردم اگر ببینند در انتخابات »رأی 

تحمیلی« است، قطعا تکرار نمی کنند.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
با یادآوری اینکه ما از انتخابات اولمان، در 
بودند،  آزاد  همه  مردم  رفراندوم ها،  تمام  
اکثریت قوی را داشتیم، از 99 درصد گرفته 
تا ۶۰، ۷۰ درصد همیشه ء رای اکثریتء 
داشتیم، افزود: اما اخیرا دیگر نهادهایی در 
کشور بوجود آمده اند که اجازه هم ندارند 
در انتخابات فعال باشند جز رای دادن، آنها 
دخالت می کنند. خوب کشور کم کم ممکن 
این خطر بی تفاوتی در مردم بوجود بیاید، چه 
کسی به ما اجازه داده، در سرنوشت مردم 
مداخله کنیم؟ ما همه از مادر، آزاد آفریده 
شدیم هیچ کس هم نمی تواند به ما بگوید 
چه جوری فکر کنید، راهنمایی می توانند 
بکنند. خود پیغمبر )ص( مگر کسی را اجبار 
می کردند؟! قرآن صریحا می گوید: لا اکراه 
فی الدین. به پیغمبرش می فرماید تو همه 
دنیا را خرج کنی، نمیتوانی دل اینها را متحد 
کنی! این خداست که این کارها را می کند 
و کمکت می نماید. این راهی است که خدا 

پیش پای همه ما گذاشته است.
آیت الله هاشمی رفسنجانی گفت: خوب 
ما با اتحاد به اینجا رسیدیم، الان بخواهیم 

با تفرقه ادامه دهیم! زشت ترین کارهایی 
که من الان می بینم این تیپ دلواپسان 
است که در مقابل یک کار بسیار عظیمی 
که دولت با مظلومیت دارد انجام می دهد 
با فشار و تخریب انجام می دهند. این کار 
کمی نبود. در مقابل قدرت های بزرگ دنیا 
آنجایی که ۶ کشور نیرومند با عقبه قوی 
اطلاعاتی و دیپلماتیک می آمدند در مقابل 
یک وزیر خارجه و همراهانش می نشستند 
ما توانستیم راه خودمان را پیش ببریم. هی 
هر روز هم می گفتند نمیشه ! فردا می گفتند 
نمیشه! می بینید که روزنامه های دلواپسان 
کار می کنند؟ هنوز هم می نویسند:  چه 
نمیشه! با اینحال این کار، کاری نبود که از 
عهده یک دولت تحت فشار بر بیاید، واقعا 
این دولت اینجا حسابی به میدان آمد و 
فداکاری صبر کرد، زخم زبان ها را به جان 

خرید و کار را به سرانجام رساند.
وی ادامه داد: این دولت از کجا بیرون 
آمد؟ از رای و انتخاب مردم. انتخابات 92 
اگر بنا بود همان مسیر گذشته را عمل 
مردم  بالاخره  شد  نمی  اینجور  که  کند 
آمدند، من فقط اسم نوشتم و نه تبلیغاتی 
کردیم و نه چیز دیگر. از من موقع اسم 
نویسی پرسیدند برنامه شما چیه؟ گفتم: 
که  الان  می کنم.  اعلام  بعدا  را  برنامه ام 
من رئیس جمهور نیستم، اگر شدم اعلام 

می کنم و مرتب می  گفتم بگذارید مسیر 
پیش برود تا بگویم . چیزی هم نگفتیم، 
تبلیغی هم نکردیم. ولی سونامی آمد، همه 
فهمیدند که مردم چیز دیگری می خواهند، 
این جریان را قبول نداشتند، آنها به نظر 
خودشان مسئله را حل کردند ولی حل 
دکتر  آقای  به  و  ایستادند  مردم  نشد، 

روحانی رأی دادند و کار را تمام کردند.
مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 
نظام افزود: همه اینها مال مردم است ، ما 
حداکثر می آییم، می گوییم ما هستیم، این 
مردم هستند که تصمیم می گیرند، ببینید 
رسانه ها را عرض می کنم، رهبری در همان 
انتخابات گفتند رأی مردم حق الناس است 
نمی شود حق الناس را برد! چند بار شما 
از صدا و سیما تا بحال شنیدید که صدا و 
سیما روی حق النّاس برنامه بسازد، مناظره 
بگذارد، مصاحبه بگذارد چند بار شنیدید؟ 
ولی تا آقا یک کلمه ای فرمودند »نفوذ«. 
ببینید دنیا را پر کردند، از مقاله و حرف و 
تهدید و ارعاب و اتهام و همه این چیزها، 
آنها  دهد،  نمی  فریب  را  مردم  که  این 
خودشان را فریب می دهند و دوستانشان 
را دل گرم می کنند؛ اما مردم می فهمند. 
سوادند،  با  کرده اند،  تحصیل  مردم  الان 
تحلیل دارند، آنها تحلیل خودشان را نادیده 
حکومت  می کنم  فکر  من  نمی گیرند، 
اسلامی باید مردمش را آزاد بگذارد، اجبار 
نکند، تهدید نکند، محدودشان نکند. یک 
می خوانم  را  امام  فرمایشات  از  قسمتی 
جوری  چه  امام  ببینید  که  شما  برای 
توضیح می دهند که این مردم را بگذارید 
کار خودشان را بکنند این شنودها وجود 
نداشته باشد این افشاگری های دروغ اینها 
حیثیت  با  نبرید،  را  مردم  آبروی  نشود، 
را  مردم  حق  نکنید،  بدرفتاری  انسانها 
مراعات کنید، امام مکرر اینها گفتند، خیلی 
وسیع اینها را در آوردند، از این نظر من 
فکر می کنم انتخاباتی که در پیش داریم 

بسیار مهم است.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

حق مردم را مراعات کنید

رئیسان جمهوری اسلامی ایران و جمهوری 
خلق چین با تاکید بر اینکه فصل نوینی در 
روابط پایدار و راهبردی تهران – پکن آغاز شده 
است، تسریع در تدوین سند جامع همکاری 

های 2۵ ساله دو کشور را ضروری دانستند.
حسن  دکتر  ایرنا،  شنبه  روز  گزارش  به 
روحانی و شی جین پینگ، صبح شنبه و در 
نشست هیات های عالی رتبه دو کشور با اشاره 
بیانیه مشترک مشارکت جامع  به جزئیات 
راهبردی، اشتراک نظر تهران و پکن در زمینه 
ضرورت همکاری و هماهنگی نزدیک برای 
مبارزه با تروریسم و حل و فصل مسایل کشورها 
و  از طریق سیاسی  ای  اختلافات منطقه  و 

گفتگو را مورد تاکید قرار دادند.
رئیس جمهوری اسلامی ایران در این نشست، روابط دو 
کشور را تاریخی، دوستانه و راهبردی توصیف کرد و اظهار 
داشت: چین همواره در روزهای سخت در کنار ملت ایران 
بوده و این رفتار دوستانه سرمایه ای است که باید از آن برای 
توسعه بیش از پیش روابط دوجانبه استفاده کنیم. روحانی با 
تأکید بر آمادگی تهران برای انعقاد سند جامع همکاریهای 
بلندمدت و راهبردی بین تهران و پکن اظهار داشت: برای 
توسعه روابط دو کشور، دو طرف از اراده سیاسی کاملی 
برخوردار هستند و ضرورت دارد این اراده در سایر بخش 
ها بویژه در عرصه اقتصادی نیز تقویت بیشتری یابد. رییس 
شورای عالی امنیت ملی با استقبال از تدوین سند جامع و 
اجرایی همکاریهای 2۵ ساله میان دو کشور تصریح کرد: 
جمهوری اسلامی ایران آمادگی دارد در تدوین این سند، 
همکاری های لازم را تسریع کند تا این سند هر چه زودتر 
نهایی و امضا شود. رییس جمهوری در ادامه با اشاره به 
ظرفیت های مختلف توسعه همکار های تهران و پکن در 
همه بخش ها از جمله صنعت، معدن، حمل و نقل، راه آهن، 
بنادر، فناوری های نو، فرهنگی و دانشگاهی، گردشگری، 
جمهوری  اظهارداشت:  انرژی  و  محیطی  زیست  مسایل 
اسلامی ایران همچنین آمادگی دارد در زمینه های مختلف 
از جمله بخش های پتروشیمی و پالایشگاهی در چین 
سرمایه گذاری مشترک داشته باشد. ضمن این که ایران از 
لحاظ جغرافیایی این استعداد را دارد که به هاب فعالیت های 
اقتصادی چین در منطقه خاورمیانه و آسیای مرکزی و قفقاز 
تبدیل شود. روحانی همچنین از لزوم ایجاد تحول بزرگ در 

روابط اقتصادی دو کشور در فضای پسابرجام و رفع تحریم ها 
خبر داد و گفت: پیش بینی می کنیم رقم مبادلات اقتصادی 
تهران و پکن در 1۰ سال آینده به ۶۰۰ میلیارد دلار ارتقا یابد. 
رییس جمهوری در بخش دیگری از سخنان خود تروریسم 
را خطر بزرگی برای ملت های منطقه و جهان دانست و 
تأکید کرد: تهران و پکن می توانند همکاریهای موثر برای 
تامین امنیت و ثبات منطقه را افزایش دهند و ما معتقدیم که 
مشکلات منطقه از جمله مشکلات سوریه، عراق و یمن راه 
حل نظامی ندارد و باید از طریق سیاسی حل و فصل شود. 
روحانی تصریح کرد: باید مرزهای ملی کشورها مورد احترام 
بوده و آینده هر کشوری به اراده مردم آن کشور واگذار گردد.

رییس جمهوری همچنین افزود: ایران و چین در زمینه 
مقابله با تروریسم و افراطی گری می توانند همکاری های 
سازنده و نزدیکی با یکدیگر داشته باشند. روحانی همچنین با 
تجلیل از نقش سازنده و مثبت چین در مذاکرات ایران با ۵+1 
اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران برای ادامه راه و اجرای 
برجام همچنان مصمم است روابط و همکاری های خود را با 
چین گسترش دهد و علاقمند هستیم همکاری های هسته 
ای صلح آمیز را، علاوه بر نوسازی راکتور اراک، در سایر بخش 

های مختلف نیز ارتقا دهیم.
پکن از نقش سازنده تهران 

در امور منطقه حمایت می کند
شی جین پینگ رییس جمهوری خلق چین نیز در این 
دیدار با تبریک توافق بزرگ هسته ای به دولت و ملت ایران 
و اظهار خرسندی از سفر به تهران اظهار داشت: روابط تهران 
و پکن از جایگاه بسیار مهم و استراتژیکی برخوردار است و 

امروز اراده راسخ چین توسعه روزافزون روابط و 
همکاری های دو کشور در بخش های مختلف 
است. رییس جمهوری چین با تأکید بر لزوم 
ترسیم چشم انداز روشنی برای آینده روابط 
دو کشور گفت: چین مصمم است مناسبات و 
همکاری های خود را بر پایه اعتماد متقابل و 
منافع مشترک دو کشور ارتقا دهد و در این 
راستا به دنبال تدوین هر چه زودتر سند جامع 
و اجرایی همکاری های 2۵ ساله با جمهوری 
اسلامی ایران هستیم. وی با بیان این که امروز 
پکن  و  تهران  راهبردی  روابط  توسعه  برای 
فرصت جدیدی ایجاد شده است، اظهار داشت: 
چین در همکاری و روابط خود با ایران به دنبال 
سود متقابل بوده و در مسیر برد - برد حرکت 
کرده است و آمادگی داریم با استفاده از فرصت بوجود آمده، 
چشم انداز درازمدتی را در زمینه روابط دو جانبه منطقه ای 
و بین المللی ترسیم کنیم. وی در ادامه با تأکید بر حمایت 
چین از حق استفاده صلح آمیز ایران از انرژی هسته ای اظهار 
داشت: پکن آمادگی دارد در زمینه انرژی صلح آمیز هسته ای 
همکاری های خود را با جمهوری اسلامی ایران افزایش دهد. 
رییس جمهوری چین همچنین تاکید کرد که جمهوری 
خلق چین از عضویت دائمی ایران در سازمان همکاریهای 
شانگهای حمایت می کند. وی ظرفیت های صنعتی و 
اقتصادی تهران و پکن را مکمل یکدیگر دانست و گفت: چین 
آمادگی دارد همکاری های خود را در بخش های مختلف 
صنعتی و اقتصادی با ایران تقویت کند. رییس جمهور چین 
مبارزه با تروریسم را نیازمند اقدامات فوری جامعه بین المللی 
دانست و اظهار داشت: باید با یکپارچگی نیرو و انسجام بیشتر 
با تروریسم مقابله کرد و چین آمادگی دارد در این زمینه 
همکاری ها و هماهنگی های خود را با ایران تقویت کند. شی 
جین پینگ خاطرنشان کرد: چین همانند ایران معتقد است 
که اختلافات میان کشورهای منطقه باید از طریق گفتگوهای 
سیاسی حل و فصل شود و امیدواریم کشورهای منطقه با 
پایبندی به حسن همجواری و از طریق گفتگو و به صورت 
منطقی، اختلافات خود را حل و فصل کنند. رییس جمهور 
چین تصریح کرد: پکن از نقش سازنده تهران در امور منطقه 
حمایت می کند و آمادگی دارد هماهنگی ها و همکاری 
های خود را در راستای منافع مشترک دو طرف و کشورهای 
منطقه با جمهوری اسلامی ایران هر چه بیشتر افزایش دهد.

روسای جمهوری اسلامی ایران و چین تاکید کردند

فصل نوین در روابط تهران - پکن

افشار  سلیمانی

اخبار

یادگار امام )ره( گفت: سعی کنیم در زندگی نه ظلم 
کنیم و نه به ظلم راضی شویم.

آیت الله سیدحسن خمینی در دیدار جمعی از مردم 
میانه در حرم مطهر امام خمینی، با تأکید بر اینکه نمی توان 
از حقوق بزرگ مردان و زنان غیور آذربایجان نسبت به 
سرزمین ایران غفلت کرد، به نقش تاریخی مردم این منطقه 
در مقاطع مختلف تاریخی و از جمله ایستادگی آنان در 
دوران استبداد صغیر اظهار داشت: درس بزرگ ایستادگی 
ستارخان در تبریز که منجر به پیروزی مجدد مشروطه 
شد، این است که هیچ گاه نباید ناامید شد و می توان حتی 
در محدوده یک خانه هم مقاومت کرد و پیروز شد. او با 
اشاره به غائله فرقه دموکرات در آذربایجان و تأثیر وفات 
مرجع بزرگ شیعه آیت الله العظمی سیدابوالحسن اصفهانی 
در حفظ آذربایجان یادآور شد: به عقیده اغلب تاریخ نگاران 
عنوان  به  آذربایجان  حفظ  عوامل  بزرگ ترین  از  یکی 
قطعه ای از خاک ایران، شکوه پیوند دین و مردم در این 

منطقه است که نمود آن در تکریم و گرامیداشت مرحوم 
آیت الله اصفهانی پس از وفاتشان نقش می بندد. یادگار امام 
یادآور شد: پیوند دین با مردم و آذربایجان با ایران و حق 
هر کدام از این ها نسبت به یکدیگر در سوگواری این مرجع 
بزرگ تقلید مشخص است و از همین رو یکی از بهترین 
نمادهای دین خواهی آزادیخواهانه یا آزادیخواهی دیندارانه 

مردم آذربایجان هستند. 
وی در ادامه سخنان خود به بیان روایتی از معصومان 
)ع( در خصوص ضرورت پرهیز از ظلم کردن پرداخت و 
یادآور شد: امام باقر )ع( فرموده اند که پدر بزرگوار و اجداد 
ایشان امام حسین )ع( و امیرالمؤمنین )ع(، در واپسین 
از  لحظات زندگی توصیه کرده اند که »فرزندم بپرهیز 
ستم بر کسی که جز خدا یاوری بر تو نمی یابد.« بنابر این 
روایت، ظلم به کسی که هیچ پناهگاهی جز خدا ندارد به 
سرعت به ظالم برمی گردد. سید حسن خمینی تصریح 
کرد: این امر بدان معنا نیست که به سایر انسان ها ظلم 

کنیم، گرچه ممکن است ستم کردن به آنان دستاوردهای 
ظاهری داشته باشد؛ اما باید به یاد داشته باشیم که ظلم 
کردن به کسی که هیچ کمک و یاوری غیر از خدا ندارد 
به شدید ترین و سریع ترین وجه به سوی ظالم برمی گردد. 
همانگونه که در روایات متعددی از معصومین )علیهم 
السلام( ذکر شده است که دعای مظلوم به سرعت از 
آسمان ها عبور می کند و به خدا می رسد و ظلمِ ظالم قبل 

از رسیدن به مظلوم به خودش باز می گردد.
او با توصیه به اینکه سعی کنیم در زندگی نه ظلم کنیم 
و نه به ظلم راضی شویم، یادآور شد: تاریخ آذربایجان از 
مشروطه تا انقلاب اسلامی و دفاع مقدس، تاریخ عدالت 
خواهی است و از افتخارات این خطه تداوم همین خط 
است. به گزارش جماران، در این دیدار که پدر شهیدان 
فعالان  از  نیز حضور داشت، دکتر شورچی  اسماعیلی 
سیاسی شهرستان میانه در سخنان کوتاهی بر نیاز جامعه 
به درک معنا و استفاده از اندیشه امام خمینی تأکید کرد.

آیت الله سیدحسن خمینی:

ظلم نکنیم و به ظلم راضی نشویم 

 رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: 
در  اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  کار 
برخورد با تفنگداران متجاوز، رفتار عادلانه ای 
بود که این رفتار عادلانه الگوی ویژه اسلام 

در جهان است.
سردار سرلشکر سیدحسن فیروزآبادی 
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح، در مراسم 
اعطاء درجه سرداری و امیری به تعدادی 
از نظامیان، اظهار داشت: درجه که دوش 
سرداران و امیران را زینت می دهد، نشانه 
شخصیت و مسئولیت برای خدمت به اسلام، 
سرزمین  و  اسلامی  ارزش های  مسلمین، 
مسئولیت  و  است  اسلامی  ایران  مقدس 
سرداری و امیری مسئولیت بزرگی است 
که وقتی مردم به این درجه نگاه می کنند 
انتظار مدیریت و هدایت صحیح کار عملیاتی 
و انتظام امور و امنیت را از او دارند. وی افزود: 
یکی از دعاهایی که ما در محضر حضرت 

از خدای  الزمان )عج( می خوانیم  صاحب 
متعال می خواهیم که »وجعلنا من اعوانه و 
انصاره و ...« خدایا ما از تو می خواهیم که ما 
را جزو یاران و نصرت دهندگان به امام زمان 
قرار بدهی یعنی سینه سپرکنندگان جلوی 
آقا در برابر خطرات و تهدیدات. کاری که 
رزمندگان پاسدار انقلاب اسلامی در خلیج 
فارس، در سواحل جزیره فارسی با تفنگداران 
متجاوز آمریکایی و آب های ساحلی انجام 
انقلاب اسلامی  پاسداران  اقدام  این  دادند 
همین سینه سپر کردن در برابر دشمن بود. 
مقابل تهدیداتی که متوجه سرزمین مقدس 
مسلمین  و  اسلام  ملی  منافع  و  اسلامی 
شده بود. عضو شورای عالی امنیت ملی در 
خصوص اطاعت از ولایت فقیه خاطرنشان 
اینکه می گوییم ولایت فقیه ولایت  کرد: 
با ولایت فقیه  پیغمبر است یعنی وقتی 
پیمان می بندیم با پیامبر بیعت کرده ایم و 

این سینه سپر کردن، سینه سپر کردن برای 
رسول خدا است و این سطح ارزش جایگاه 
این عمل است؛ بنابراین این اقدام رزمندگان 
پاسدار انقلاب اسلامی در سواحل جزیره 
فارسی از نشانه های هوشیاری و آمادگی و 
سینه سپر کردن در برابر تهدیدات متوجه 
کشور رسول خدا بود. فیروزآبادی تصریح 
کرد: قرآن حکیم می فرماید دشمنی دیگران 
با شما و مخالفت آنها با منافع امنیت ملی 
شما، شما را وادار نکند که خلاف عدالت 
رفتار کنید بنابراین کار سپاه پاسداران انقلاب 
با تفنگداران متجاوز،  اسلامی در برخورد 
رفتار عادلانه بود که این رفتار عادلانه الگوی 
ویژه اسلام در جهان است و مسئله دیگر که 
در راس همه مسائل قرا رمی گیرد این است 
که بعد از هماهنگی های لازم و عذرخواهی 
به  متجاوزان  از  بازجویی  و  آمریکا  دولت 
اطمینان از اینکه قصد تجاوز نداشتند، بلکه 

به دلایل دیگری به آب های ساحلی ما وارد 
نیروهای  از 24 ساعت،  در  کمتر  شدند 
مسلح جمهوری اسلامی ایران آنها را آزاد 
کردند و این نشانه اقتدار جمهوری اسلامی 
پاسداران سپاه  بنابراین،  است. وی گفت: 
در این روزهای حساس ثابت کرده  اند که 
هوشیار و آماده  اند در برابر تهدیدات متوجه 
به مملکت شان و ملت شان، سینه سپر کردند 
و در شرایط خطیر با دشمن عادلانه رفتار 
کردند؛ در کمترین زمان با اقتدار، اسرای خود 
را آزاد کردند. این درجه سرداری و امیری به 
فرمانده ما می گوید که الگوی عمل شما این 
رفتار انقلابی و اسلامی و شایسته زمان است. 
وی پایان اعطای درجات به خانواده معظم 
شهدا، ارتش جمهوری اسلامی ایران، سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی و دیگر نیروهای 
مسلح و خانواده های دریافت کننده درجه و 

به ملت بزرگ ایران اسلامی تبریک گفت.

سرلشگر فیروزآبادی:

برخورد سپاه با تفنگداران آمریکایی عادلانه بود



بلاتکلیفی 30 هزار دستگاه خودروی ثبت نامی

در جدید ترین جلسه شورای سیاست گذاری خودرو موضوع تعیین تکلیف 30 هزار دستگاه 
خودروی ثبت نام شده مازاد بر ظرفیت در طرح تسهیلات 25 میلیون تومانی خودرو، بررسی 

شد.
جدید ترین جلسه شورای سیاست گذاری خودرو با حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت 

برگزار شد.
در این جلسه عنوان شد که تکلیف 30 هزار دستگاه خودرویی که مازاد بر سقف 110 هزار 
دستگاهی تعیین شده از سوی بانک مرکزی در طرح پرداخت تسهیلات 25 میلیون تومانی 

خرید خودرو ثبت نام شده است، همچنان نامشخص است.
در این جلسه اعلام شد که وزیر صنعت، معدن و تجارت در حال رایزنی با بانک مرکزی 

است تا این بانک منابع 30 هزار دستگاه خودروی مازاد بر ظرفیت را نیز تامین کند.
همچنین در جدید ترین جلسه شورای سیاست گذاری خودرو مشکلات شرکت های 
تولید کننده خودروهای سنگین مطرح شد. در این باره عنوان شد که تعداد زیادی شرکت 
تولید کننده خودروهای تجاری در کشور فعال است، اما به دلیل مسکوت ماندن طرح هایی 
چون نوسازی ناوگان فرسوده تجاری، این شرکت ها نتوانستند از ظرفیت تولید خود استفاده 
کنند . همچنین در این جلسه موضوع اجباری شدن استاندارد نصب فیلتر دوده بر روی 
خودروهای تجاری در سال آینده نیز مطرح شده و عنوان شد که علی رغم اجباری شدن این 
استاندارد وزارت نفت هنوز اقدامی در زمینه ی توزیع سراسری گازوئیل یورو 4 که پیش نیاز 

اجرای این طرح است صورت نداده است.
در جدید ترین جلسه شورای سیاست گذاری خودرو عنوان شد که شهرداری تهران به جای 
استفاده از ظرفیت تولید کنندگان داخلی تعدادی اتوبوس دو کابینه شهری از کشور چین 
وارد کرده که علی رغم آنکه این اتوبوس ها هنوز شماره گذاری نشده اند، در ناوگان حمل ونقل 

شهری فعال هستند.

3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,112,000یک مثقال طلا

949,260یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,330,000سکه بهار آزاد ی

9,355,000سکه امامی

4,690,000نیم سکه

2,550,000ربع  سکه

1,710,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20636,000,000 تیپ 5

 206SD37,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 23,950,000تیبا 



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

بسیاری از مردم، پیش از توافق برجام، بر این باور 
بودند که با برداشتن تحریم ها و به فرجام رسیدن 
برجام، همه چیز ارزان خواهد شد. تا جایی که حتی 
حسن روحانی در خردادماه امسال گفته بود: »اینکه 
می گوییم تحریم ظالمانه باید از بین برود بعضی ها 
چشم هایشان را زیاد نچرخانند! تحریم های ظالمانه 
باید از بین برود تا سرمایه بیاید. تحریم های ظالمانه 
باید برود تا مسئله محیط زیست و اشتغال جوانان 

حل شود.«
در حالی که صحبت های رییس جمهور با انتقاداتی 
رو به رو شد اما پس از آن بود که اکثر مردم، چشم 
انتظار لغو تحریم ها بودند تا بلکه مسئله اشتغال 

جوانان حل شود و ارزانی به بازار بیاید.
حال سوال اینجاست که اکنون با توافق نهایی برجام 
و لغو برخی از تحریم های مربوط به انرژی هسته ای 
چه تغییری در اقتصاد ایران ایجاد خواهد شد؟ آیا 
خودرو ارزان می شود؟ قیمت مسکن کاهش می یابد و 
دیگر همه اقشار جامعه، می توانند صاحب خانه شوند؟ 

و به طور کلی آیا همه چیز ارزان خواهد شد؟ 
با لغو تحریم ها،

 قیمت خودرو کاهش می یابد؟!
 در حال حاضر بازار خودرو درگیر تغییر و تحولات 
است و بسیاری از کارشناسان معتقدند که با شروع 
برجام بازار خودرو متحول شده و می توان چشم انداز 

روشنی را برای آن درنظر گرفت.  
مسعود تهرانچی از کارشناسان اقتصادی در زمینه 
فعلی  از پساتحریم می گوید: وضعیت  بعد  خودرو 
آغازین  روزهای  در  مسلما  و  است  شناور  خودرو 
پسابرجام نمی توان اظهار نظر قطعی درخصوص این 
صنعت انجام داد. تاثیر پذیری بازار خودرو و کاهش 
قیمت خودرو به این سرعت معلوم نخواهد شد و در 

این خصوص باید منتظر گذشت زمان باشیم. 
اما به عقیده ناصر آزاد، فعال اقتصادی، رقابت پذیری 
در صنعت موجب بهبود کیفیت و حضور در بازارهای 
جهانی می شود. همچنین رقابت پذیری در بهبود 

قدرت خرید مردم نیز تاثیرگذار است. 
این فعال اقتصادی با بیان اینکه بدلیل ارتباطات 
از قبل  بهتر  دیپلماسی، وضعیت فعلی کشورمان 
شده است اظهار کرد: رفع تحریم ها مسیر  حضور 

خودروسازهای برتر جهان را هموار می کند البته در 
این خصوص باید انتقال تکنولوژی مد نظر باشد نه 

اینکه به مونتاژ خودرو بپردازیم.
 اما این در حالی است که کاظم نیک خواه، فعال 
بازار خودرو به طور قطع اعلام کرده است که قیمت 

خودرو کاهش پیدا نخواهد کرد. 
نیک خواه می گوید: با توجه به نهایی شدن اجرای 
برجام و لغو تحریم های هسته ای ایران بازار خودرو 
نیز از خواب زمستانه بیدار خواهد شد و جان دوباره ای 
خواهد گرفت و همچنین مردم نیز از بلاتکلیفی 
قیمتی در بازار خودرو در خواهند آمد. اما باید گفت 
که  بدون شک قیمت خودرو کاهشی نخواهد داشت 
و اگر هم کاهشی داشته باشد متاثر از شرایط بازار 

خواهد بود و این کاهش قیمت چشمگیر نیست. 
نیک خواه در ادامه می افزاید : برخی از مسئولین 
به دلیل نداشتن درک درستی از علم اقتصاد انتظار 
کاهش قیمت خودرو و برگشت آن به قیمت های 
اولیه را خواهند داشت و این انتظار غلط و اشتباه را 

در افکار عمومی تزریق خواهند کرد اما به واقع چنین 
نیست .

 افزایش قیمت، هدیه برجام به مسکن
 منوچهر بهرویان، کارشناس مسکن در رابطه به 
تحولات در بازار مسکن بعد از لغو تحریم ها می گوید: 
اجرای برجام قطعا بر بازار مسکن تأثیرگذار خواهد 
بود زیرا زمانی که نقدینگی در اختیار دولت قرار 
بگیرد می تواند وام هایی برای ساخت و ساز به مردم 
بدهد. زمانی که وام مناسبی که بتواند قیمت بالایی 
از مسکن را تأمین کند در اختیار مردم قرار بگیرد 
موجب افزایش رقابت پذیری و در نتجه افزایش قیمت 
افزایش تقاضا 100 درصد بر  بنابراین  خواهد شد 

افزایش قیمت تأثیرگذار است.
این کارشناس اظهار می دارد: اگر مردم مطمئن 
می رود  پیش  خوبی  به  برجام  اجرای  که  شوند 
سرمایه های خود را به بخش مسکن سوق خواهند داد 

و این امر نیز بر افزایش تقاضا تأثیرگذار است.
بهرویان تصریح می کند: در حال حاضر افزایش 

قیمت مسکن تا حدودی مشاهده می شود اما افزایش 
چشمگیری آن از اردیبهشت ماه یا خرداد سال آینده 

آغاز خواهد شد.
آیا مشکلات اصلی اقتصادی کشورمان، 

تحریم ها بود؟
دکتر لطف الله فروزنده معاون رئیس جمهور سابق 
با اشاره به اینکه بخشی از مشکلات اقتصادی در 
کشور به وضعیت مدیریتی و نوع نگاه و مدل ما باز 
می گردد، گفت: در اقتصادمان با دو چالش اساسی 
مواجه هستیم. در این زمینه می توانیم به رهنمودهای 
رهبر معظم انقلاب در تاریخ اول فروردین ماه سال 
جاری درباره ظرفیت های اقتصاد ایران اشاره کنیم 
و از طریق این رهنمود به راهکارهایی دست یابیم. 
اما چالش دوم را می توان به نگاه به بیرون از کشور به 
عنوان راه پیشرفت اقتصاد که برخی آن را در بیرون از 
مرزها جستجو می کنند، دانست. برخی ها می گویند 
که تمام مشکلات به تحریم ها برمی گردد. در اصل آنها 
معتقدند که مشکل اصلی اقتصاد تحریم ها است اما 

شرایط کشور به ما نشان می دهد که این نگاه کاملا 
عقیم و غلط است.

وی با اشاره به ارزش 50 میلیارد دلار واردات کشور 
و بالا رفتن نرخ واردات طی دو و نیم سال گذشته 
عنوان کرد: در حال حاضر کالاهایی از خارج وارد 
می شوند که در داخل هم تولید می شوند. در عین 
حال هم اکنون کف میزان قاچاق به 24 میلیارد دلار 
رسیده است و این ربطی به تحریم ها ندارد بلکه به 

مدیریت مربوط می شود.
معاون رئیس جمهور سابق بیان کرد: اقتصاد ایران 
به نفت وابسته است و متاسفانه هم اکنون کاهش نرخ 
نفت در بازارهای جهانی مشکلات بسیاری را ایجاد 
اینکه اکنون که بعد از تحریم  کرده است، ضمن 
اجازه افزایش فروش نفت را داریم، فروش آن صرفه 
اقتصادی ندارد، چرا که قیمت نفت حتی تا 20 دلار 

نیز پیش بینی شده است.
به عقیده فروزنده، چنانچه برنامه داخلی برای اقتصاد 
نداشته باشیم و منابع خارجی در دوران پساتحریم 
وارد ایران شوند، مشکلات بسیاری بروز خواهد کرد و 
بنابراین دولت باید بگوید که چه طرحی برای اقتصاد 
دارد، این در شرایطی است که اگر طرح اقتصادی 
دولت در پساتحریم همچون فروش اعتباری خودرو 

باشد، فاجعه است.
 مردم خودشان را برای گرانی های جدید 

آماده کنند 
دولت یازدهم در ابتدای شروع کار، وعده داده بود 
تا صد روزه مشکلات اقتصادی کشور را رفع کند 
اما متاسفانه تا به امروز اقتصاد بیمار کشور، درمان 
نشده است. همچنین پس از وعده صد روزه بود که 
مسئولان دولتی اظهار امیدواری کردند تا با برداشتن 
تحریم ها، مسائل اقتصادی بهبود خواهد یافت اما آن 
طور که کارشناسان اقتصادی می گویند مهمترین 
عامل در مشکلات اقتصادی کشور، سیاست های 

انتخاب شده از سوی دولت می باشد.
از  اقتصادی قوی  تا زمانی که مدیریت  بنابراین 
سوی دولت صورت نگیرد، نه تنها قیمت کالا، مسکن، 
خودرو و غیره کاهش نمی یابد، بلکه مردم باید در 
دوران پساتحریم خود را برای گرانی های جدید آماده 

کنند.

بازار 11 میلیارد دلاری پوشاک در ایران از یک طرف و رقابت پذیرنبودن و نداشتن تنوع 
در طول زنجیره تولیدات داخلی از طرف دیگر، واردات بی رویه و قاچاق پوشاک را دامن زده، 

قاچاقی که 500 هزار شغل را در معرض تهدید قرار داده است.
صنایع نساجی و پوشاک، همواره سهمی عمده از تولیدات صنعتی، اشتغال و صادرات 
کشورهای در حال توسعه را به خود اختصاص می دهد و به همین سبب، این صنعت نقش 
ویژه ای در توسعه و همچنین استراتژی های توسعه ای این کشورها ایفا می کند؛ صنایع 
نساجی و پوشاک با بیش از 766 میلیارد دلار صادرات در سال 2013، 6.5 درصد از صادرات 
کالاهای صنعتی دنیا و 4.5 درصد کل محصولات صادراتی جهان را به خود اختصاص داده 

است.
با این حال، صنایع نساجی و پوشاک ایران از این بازار کمترین بهره را برده است آن هم در 
حالی که ارزش بازار مصرف پوشاک جهان بیش از یک هزار و 200 میلیارد دلار برآورد شده 
و پیش بینی می شود در سال 2025 از مرز دو هزار میلیارد دلار بگذرد، صنایع نساجی و 
پوشاک ایران با 103 میلیارد دلار صادرات، تنها دو دهم درصد از صادرات نساجی و پوشاک 

جهان را به خود اختصاص داده است.
ایران در بخش پوشاک با صادرات 80 میلیون دلار در رتبه 87 جهان، در بخش نساجی با 
950 میلیون دلار در رتبه 33 و در بخش تجمیع نساجی و پوشاک، با صادرات یک میلیارد 

دلار، در رتبه 55 جهان قرار گرفته است.

در کنار بازارهای صادراتی منطقه که به عنوان یک ظرفیت برای توسعه صادرات می تواند 
مورد توجه قرار گیرد، بازار داخلی ایران در حوزه صنایع نساجی و پوشاک نیز بسیار قابل توجه 
است؛ براساس برآوردهای سال گذشته، مصرف پوشاک در ایران، سالانه 490 هزار تن و معادل 

11 میلیارد دلار است.
این در حالی است که ظرفیت اسمی تولید انواع پوشاک در ایران 360 هزار تن اعلام شده و 

فقط در 300 هزار تن از این ظرفیت، تولید انجام می شود.
اگرچه به نظر می رسد حجم تولید صنایع نساجی و پوشاک باید با تغییر سبک زندگی مردم 
افزایش پیدا کند، اما در سال های اخیر شاهد افزایش روند واردات بی رویه به کشور هستیم به 
گونه ای که در 6 ماه نخست امسال، ارزش صادرات انواع پوشاک و اشیاء نسجی از 31 میلیون 
دلار به 28 میلیون دلار کاهش یافته و در همین دوره زمانی، واردات انواع پوشاک و اشیاء 

نسجی از 9 میلیون دلار به 16 میلیون دلار افزایش یافته است.
در این زمینه، یکی از مهمترین مشکلات صنایع نساجی و پوشاک، واردات بی رویه و قاچاق 
انواع پارچه، پوشاک و کفش از مناطق آزاد کشور است؛ در این زمینه، در سال های 1389 تا 
1391 هیچگونه صادرات پارچه، پوشاک و کفش از مناطق آزاد به سایر کشورها اتفاق نیافتاده 
است اما بجز واردات رسمی، برآورد می شود فقط در سال 1391 نزدیک به 258 میلیون دلار 

پارچه، پوشاک و کفش به طور قاچاق از مناطق آزاد به سرزمین اصلی وارد شده است.
در این رابطه، برخی دستگاه ها از جمله ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز پیشنهادهایی 
برای جلوگیری از این روند ارائه کرده اند؛ این ستاد، در قالب برنامه رقابت پذیر کردن و تنوع 
بخشی در طول زنجیره تولیدات صنایع نساجی قاچاق پذیر، تاکید کرده است که باید نقدینگی 

صنایع نساجی و پوشاک تامین و قانون مالیات بر ارزش افزوده اصلاح شود.
ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز همچنین بر حمایت مالی از نوسازی و بازسازی 
ماشین آلات نساجی برای یک دوره پنج ساله و ایجاد شهرک های ویژه پوشاک توسط بخش 

خصوصی تاکید کرده است.
اصلاح نظام تجاری )تعرفه ای( از دیگر برنامه هایی است که برای جلوگیری از قاچاق پوشاک 
توسط این ستاد مطرح شده است؛ در این برنامه، راهکارهایی همچون کاهش طبقات تعرفه 
ای کالاهای نساجی، کاهش حقوق ورودی پوشاک، حذف پوشاک از گروه دهم اولویت واردات 

پیشنهاد شده است.
کاهش هزینه های مبادلاتی، کمک های مالی، جلوگیری از واردات کالاهای نساجی در 
قالب اعمال معافیت ها، الزام واردکنندگان به ثبت نشان تجاری پوشاک وارداتی پیش از اظهار، 
مدیریت واردات کالاهای نساجی و همچنین تسهیل و افزایش صادرات، از جمله راهکارهای 

مطرح شده برای کاهش قاچاق پوشاک و کالاهای نساجی است.

شفاف سازی و مدیریت درست متولیان برای اعطای وام 
افزایش ساخت وسازها کمک  به  خرید مسکن در حالی 
می کند که ناظران اقتصادی بر این باورند این مسئله بر رکود 

حاکم بخش مسکن نیز غلبه می کند.
این روزها تنور بازار انواع وام ها با عناوین مختلف همچون 
کالا، مسکن و نیز بافت فرسوده که البته متولی همه آنها نیز 
دولت است حسابی داغ شده اما ماجرای این وام ها از زمانی 
شروع شد که دولت اعلام کرد برای خروج از رکود اقتصادی 
بسته تشویقی را برای حمایت از تولید وتحریک تقاضا ارائه 
افزایش  برای  تسهیلات  پرداخت  را  آن  و هدف  می کند 
نقدینگی در جامعه و بالا بردن قدرت خرید مردم عنوان کرد.

 طبق این طرح برنامه ریزی دولت در سه بخش خودرو 
لوازم خانگی و مسکن بود که سرآغاز اجرای آن با پرداخت 
وام برای خرید خودرو شروع شد و نهایت به وام مسکن ختم 
شد اما در این بین وام مسکن به علت تاثیر به سزایی که در 
اقتصاد خانوارها داشت بیش از وام هایی دیگر مورد توجه 

مسئولان و حتی مردم قرار گرفت.
 بر اساس این گزارش طبق تصمیم گرفته شده، وام خرید 
مسکن در قالب مبالغ 50 تا 80 میلیون تومانی در حالی قرار 
شد به مردم اعطا شود که بسیاری از کارشناسان معتقدند 
این وام در ایجاد تورم بازار مسکن نقش بزرگی ایفا می کند 
اما دولتمردان در مقابل این تحلیل نظر دیگری دارند آنها 
معتقدند که وام مسکن به تدریج وارد بازار معاملات میشود 

و ورود آن به این بازار به صورت ناگهانی نیست، که تورم زا 
باشد اما از سویی دیگر آنها به تاریخچه تسهیلات مسکن در 
30 سال اخیر استناد می کنند و اینکه این ارقام همواره به 
طور میانگین در هر سال 25 درصد کل تسهیلات بانکی را 
به خود اختصاص می داده اند و این در حالی است که هم 
اکنون این تسهیلات حدود 10 درصد از رقم کل تسهیلات 
بانکی است و اگر میزان تسهیلات مسکن تا 2.5 برابر میزان 
فعلی هم افزایش یابد به رقم سه دهه گذشته بر می گردد 
از این رو افزایش تسهیلات باعث شوک در بازار مسکن 

نمی شود. 
اما کارشناسان بازار مسکن درست در نقطه مقابل دولت 
معتقدند پولی که قرار است در قالب تسهیلات مسکن 
پرداخت شود پول بانک مرکزی نیست که بتوان آن را به 
عنوان پول پر قدرت به یک ابزار تورم زایی در کشور متهم 
کرد بلکه این تسهیلات عمدتا از منابع داخلی بانک ها و 
از محل باز پرداخت اقساط تسهیلات مسکن است که به 

اصلاح اقتصاددانان پول پر قدرت محسوب نمی شود.
 پیرامون وام مسکن و قدرت بازپرداخت آن اقشار مختلف 
جامعه نمایندگان ملت این طور طرح کردند که قشر ضعیف 
جامعه توان پرداخت اقساط این وام ها را ندارد و دولت باید 
در میزان مبلغ اقساط وام هایی که در قالب خریدمسکن به 

مردم اعطا میکند بازنگری کنند.
 البته بنابر نظر نمایندگان ملت این وام قدمی برای خروج 

مسکن از بحران رکود است اما به طور کامل نمی تواند این 
بخش را تحت تاثیر قرار دهد.

تسهیلات به ساخت وساز ها ارائه می شود
 به اعتقاد مجیدجلیل سرقلعه نماینده مجلس شورای 
اسلامی هر نوع تسهیلات مسکن باید به بخش ساخت و ساز 
و انبوه سازان و نیز تعاونی ها و بافت فرسوده اختصاصی یابد 
و گرنه اعطای وام به متقاضیان با درآمدهای پایین نتیجه ای 

جز سوداگری و تورم رانخواهد داشت.
 دولت فقط نقش حمایتی داشته باشد

 فرشید پور حاجت دبیر کانون سراسری انبوه سازان 
نیز با بیان اینکه فعالان حوزه مسکن سازندگان و سرمایه 
گذاران بخش خصوصی و نیز انبوه سازان هستند گفت: 
حمایت درست متولیان و وزارتخانه مسئول، موجب اعمال 
سیاستهای شفاف و ثبات اقتصادی در حوزه مسکن و در 
نهایت منجر به رشد ساخت و ساز می شود که درآینده ای 

نزدیک میتواند بر رکود حاکم بر بخش مسکن غلبه کند.
 در یک نتیجه گیری پایانی و با تاکید بر نظارت کارشناسان 
بخش مسکن شاید پرداخت وام مسکن بتواند با تحریک 
تقاضا، تکانی غیر تورمی به بازار خواب زده مسکن ایجاد و 
تا حدودی رونق را به این بازار برگرداند اما این تسهیلات 
بخش اندکی از قیمت مسکن را پوشش میدهد و در نهایت 
خریداران بدهکار تر و اقشار ضعیف همچنان بدون مسکن 

خواهند ماند.

رییس اتحادیه دستگاه های مخابراتی، ارتباطی و لوازم جانبی با بیان اینکه از حدود 23 
میلیارد دلار قاچاق سالانه به طور تقریبی 2.5 میلیارد دلار مربوط به گوشی تلفن همراه 
است، از اجرایی شدن طرح رجیستر کردن گوشی های تلفن همراه وارداتی به کشور تا پایان 

سال جاری خبر داد. 
غلامحسین کریمی خراسانی اظهار کرد: موضوع قاچاق، معضل بزرگی است که امیدواریم 
با اجرایی شدن برجام و رفع تحریم ها برندهای معتبر ما نیز بتوانند به صورت قانونمند وارد 

فعالیت شوند تا بتوانیم شاهد ریشه کن شدن قاچاق باشیم. 
وی با اشاره به رجیستر کردن گوشی های تلفن همراه برای جلوگیری از واردات گوشی 
های فاقد استاندارد و گارانتی به کشور گفت: برای این کار باید IMEI گوشی های مختلف 
که به کشور وارد می شود ثبت شود که البته به گفته مسئولان ستاد مبارزه با قاچاق این کار 

از مهر ماه امسال آغاز شده است. 
به گفته خراسانی، بیش از 90 درصد گوشی های تلفن همراه به صورت قاچاق وارد کشور 

می شوند که خدمات پس از فروش ندارد یا اگر داشته باشند، جعلی است. 
رییس اتحادیه دستگاه های مخابراتی، ارتباطی و لوازم جانبی در عین حال بیان کرد: باز 
شدن LCها و انتقال ارز نیز موضوع مهمی است که با این کار راه برای فعالان این عرصه 

هموار می شود و جلوی قاچاق در همه حوزه ها و از جمله تلفن همراه گرفته خواهد شد. 
وی همچنین بر ضرورت برخورد با کالاهای بدون شناسنامه، گارانتی و خدمات پس از 

فروش تاکید کرد. 
خراسانی یادآور شد: دریافت بیش از حد دستمزد یا استفاده از اجناس تقلبی و رعایت 
نکردن ضوابط لازم در تعمیر گوشی تلفن همراه از جمله موارد تخلفی است که باید در این 

زمینه با متخلفان برخورد کرد. 
وی همچنین پیش از این با اشاره به سوئیچ های مخابراتی گفته بود که 99 درصد 
سوئیچ های مخابراتی وارداتی است، البته این به آن معنا نیست که ما قدرت تولید آنها را 
نداریم بلکه به دلیل آنکه هزینه  تولید آنها حدود دو برابر واردات تمام می شود، تولید آنها 

به صرفه نیست. 

آینده پیش روی اقتصاد ایران

مردم، منتظر ارزانی هستند

قاچاق پوشاک به کشور، تهدیدی برای 500 هزار شغل

اعطای وام، مسکن را از خواب زمستانی بیدار می کند 

اجرای رجیستر کردن موبایل های وارداتی تا پایان سال 

نظام مهارتی کشور مشکل دارد؛

معاون ربیعی: با بحران بیکاری روبرو هستیم
 معاون وزیر کار با تاکید بر اینکه با بحران بیکاری روبرو هستیم، گفت: موج تحصیل کرده 

بیکار نشان می دهد نظام مهارتی کشور مشکل دارد. 
محمدامین سازگارنژاد با بیان اینکه براي تجلي آموزش هاي غیررسمي و مهارتي به تعامل 
فعال با همه ذي نفعان در بخش هاي صنعت، اصناف و بازار نیاز داریم، گفت: معاونت 

آموزش یکي از ارکان مهم و استراتژیک فنی و حرفه ای است.
معاون وزیر کار بیان داشت: ارتباط آموزش هاي مهارتي و ذي نفعان شبیه تار و پود است 
و در ارتباط تنگاتنگ آنها با یکدیگر مي توانیم کارها را به خوبي پیش ببریم. وی به ارائه 
طرح و برنامه ریزي براي ایجاد و ارتقاي نشاط و شادابي در مراکز آموزش فني و حرفه اي 
تأکید کرد. سازگارنژاد افزود: شناسایي مشکلات و ضعف ها در دستیابي به اهداف سازماني 
از اهمیت زیادي برخوردار است. این مقام مسئول در وزارت کار با اشاره به اینکه مهارت 
آموزي آموزش گران قیمتي در دنیا است، بیان داشت: باید در ارائه آموزش هاي مهارتي 
پاسخگوي نیاز بازار کار باشیم. وي بیان داشت: امروز با موضوع صنعت روبرو هستیم که 
بسیاري از نیازهاي انسان را پاسخ مي دهد و سازمان فنی و حرفه ای براي اینکه با صنعت 
و بازار همگام باشد، باید خود را با استانداردهاي جهاني تجهیز کند. در حالي که ما با بحران 
بیکاري روبرو هستیم، اگر افرد به مهارت تجهیز شده و خلاقیت داشته باشند مي توانند 
اشتغال داشته باشند. معاون وزیر کار تأکید کرد: باید اطمینان داشته باشیم وقتي شخصي 
آموزش هاي مهارتي را کسب مي کند از توانمندي لازم براي ورود به بازار کار برخوردار 
باشد. موج تحصیل کرده بیکار نشان مي دهد، نظام مهارتي کشور مشکل دارد و ما باید 

بتوانیم در سازمان آموزش فني و حرفه اي رهبري مهارت را در کشور برعهده بگیریم.
این مقام مسئول در وزارت کار با اشاره به اهمیت نقش بخش خصوصي در حوزه 
آموزش هاي مهارتي بیان داشت: مسائل آموزشگاه هاي فني و حرفه اي آزاد باید بررسي و 
آسیب شناسي شوند تا بتوانیم بخش خصوصي را در بازار پایدار نگه داریم. باید فرصتي براي 

سرمایه گذاران آموزش هاي مهارتي ایجاد کنیم تا بخش خصوصي پایدار بماند.

سیف  اعلام کرد:

آغاز رصد بانک مرکزی برای جلوگیری از 
ورود پول های کثیف به انتخابات

رئیس کل بانک مرکزی از آغاز رصد این بانک برای جلوگیری از ورود پول های کثیف به 
انتخابات اسفندماه امسال خبر داد و گفت: سیستم های ضدپولشویی نظام بانکی در حال 

پیگیری امور است. 
ولی الله سیف در پاسخ به این پرسش که بانک مرکزی چه اقداماتی برای جلوگیری از 
ورود پول های کثیف به انتخابات در دستور کار قرار داده است، افزود: نظام بانکی کشور 
دارای سیستم های پیشرفته ضد پولشویی است و در همین رابطه اقدامات لازم در حال 
انجام است. وی اظهارداشت: در صورتی که موارد مشکوکی در زمینه ورود پول های کثیف 

به انتخابات مشاهده شود به طور حتم با آن برخورد و پیگیری های لازم انجام می شود.
به گزارش ایرنا، در گذشته هشدارهایی درباره احتمال ورود پول کثیف به عرصه انتخابات 

از سوی برخی از مقام های کشور مطرح و بر ضرورت توجه به این امر تاکید شده بود.
رئیس کل بانک مرکزی درباره ساماندهی تعاونی اعتباری غیرمجاز ثامن الحجج نیز گفت: 
بانک مرکزی اقدامات مقتضی را در این زمینه انجام داده و بزودی کار ساماندهی آن انجام 
می شود. وی افزود: با برنامه های جدید بانک مرکزی برای موسسه های غیرمجاز، همه 
مشکلات در این بخش در آینده رفع خواهد شد. به گزارش ایرنا، بانک مرکزی همسو با 
ساماندهی تعاونی اعتبار ثامن الحجج، بانک پارسیان را به عنوان بانک عامل برای بازپرداخت 
وجوه سپرده گذاران برگزیده و قرار است بزودی بازپرداخت وجوه مشتریان با اولویت 
قراردادن سپرده گذاران خرد، طبق یک برنامه زمانی مدون آغاز شود. بر این اساس، در فاز 
نخست وجوه سپرده گذاران با موجودی سپرده تا سقف های 30 میلیون ریال، 50 میلیون 
ریال و 100 میلیون ریال در سه مرحله پرداخت می شود. مشتریان دارای سپرده های 
بالاتر نیز در مراحل بعدی تعیین تکلیف خواهند شد. رئیس شورای پول و اعتبار همچنین 
درباره برخورد با صرافی های غیرمجاز در بازار ارز نیز گفت: این برخورد برنامه جدیدی 
نیست و در پی پیاده سازی دستورالعمل بانک مرکزی در معاملات بازار ارز انجام شده 
است؛ براساس آخرین گزارش های، دریافتی 13 صرافی پلمب شده است. سیف همچنین 
در پاسخ به پرسشی درباره اقدامات انجام شده برای جابجایی 30 میلیارد دلار اموال بلوکه 
شده ایران با توجه به اجرایی شدن برجام و لغو تحریمها نیز، گفت: اقدامات موردنیاز برای 
واریز این پول ها به حساب های دیگر انجام شده اما برخی از طرف های مقابل برای این 

جابجایی درخواست دریافت توضیحاتی داشتند که در این زمینه اقدام لازم انجام شد.

یک کارشناس با اشاره به لغو تحریم ها:

زمان اقتصادی سازی خودروها فرا رسید 
عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی گفت: با برداشته شدن تحریم ها خودروسازان 
باید فعالیت خود را بر دو حوزه کیفی سازی و اقتصادی سازی محصولاتشان متمرکز کنند. 
علی خاکساری اظهار کرد: از این پس خودروسازان می توانند قطعات را از منابع اصلی 

تامین کنند بنابراین انتظار می رود کیفیت خودروها افزایش یابد. 
وی با بیان اینکه با رفع تحریم، برخی هزینه های صنعت خودرو نیز کاهش خواهد 
یافت، خاطرنشان کرد: بنابراین خودروسازان باید نسبت به اقتصادی سازی محصولات خود 
و کاهش قیمت ها اقدام کنند.  عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی ادامه داد: 
هم اکنون فرصت مناسبی برای خودروسازان ایجاد شده تا با تولید خودروهای جدید و 
به روز جهانی، هم رضایت مصرف کنندگان را تامین کرده و هم بتوانند محصولاتشان را 
به کشورهای دیگر صادر کنند.  وی افزود: همچنین وزارت صنعت به عنوان سیاست گذار 
صنعت خودرو باید به گونه ای عمل کند که زمینه حضور مستقل خودروسازان مطرح جهانی 
در ایران فراهم شده و این شرکت ها بتوانند مستقل از ایران خودرو و سایپا، محصولاتشان 

را در کشور تولید کنند. 
خاکساری با بیان اینکه صنعت خودروی ترکیه الگوی مناسبی در این زمینه است، تصریح 
کرد:  تولید مستقل خودروسازان جهانی در کشور از یک سو باعث رشد اشتغال، ایجاد ارزش 
افزوده و تولید برندهای معتبر جهانی شده و از سوی دیگر ایران خودرو و سایپا را نیز مجبور 

به رقابت و افزایش کیفیت محصولاتشان خواهد کرد. 
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وزیر و معاونش عضو مجمع هستند و می توانند سرپرست فدراسیون شوند
بهرامی:  سرپرستی کفاشیان غیرقانونی است

رئیس هیئت فوتبال استان قم و عضو مجمع فدراسیون فوتبال می گوید که مجمع باید 
در خصوص تعین سرپرست فدراسیون تصمیم گیری کند.

کریم بهرامی  در خصوص اینکه پس از پایان دوره علی کفاشیان در فدراسیون فوتبال در 
تاریخ 15 اسفندماه چه کسی اداره فدراسیون را به عهده خواهد داشت، گفت: در مجمع 23 
دی ماه روی این موضوع بحث نشد و فقط تعیین زمان انتخابات در اختیار هیئت رئیسه قرار 
داده شده است. در خصوص ادامه فعالیت فدراسیون فوتبال پس از پایان دوره کفاشیان، 

اعضای مجمع باید جمع شوند و کسی را به عنوان سرپرست انتخاب کنند.
وی افزود: بعضی از اعضای هیئت رئیسه فدراسیون هستند که با پایان مأموریت چهار 
ساله کفاشیان، افراد حقوقی بوده و بازهم می توانند عضو مجمع باشند. غلامرضا بهروان، 
حیدر بهاروند و فریدون اصفهانیان سه عضو مجمع هستند که با پایان مأموریت کفاشیان، 
به صورت قانونی در مجمع عضویت دارند و شاید نزدیک ترین کسی که بتواند در فدراسیون 
سرپرستی کنند، یکی از این سه نفر باشد. این در حالی است که با پایان مأموریت کفاشیان، 
محمود اسلامیان، مهدی تاج، الله عرب عامری، شهاب الدین عزیزی خادم و شهرام دبیری 
که تیمش )تیم فوتسال دبیری تبریز( این فصل چهارم شد، دیگر قانوناً عضویتی در مجمع 

ندارند و نمی توانند در فدراسیون سرپرست شوند.
رئیس هیئت فوتبال استان قم و عضو مجمع فدراسیون فوتبال در پاسخ به این سؤال که 
آیا فقط اعضای هیئت رئیسه که در مجمع هم عضو هستند می توانند سرپرست فدراسیون 
شوند یا دیگر اعضای مجمع مانند معاون وزیر ورزش هم می تواند در فدراسیون سرپرستی 
کند، گفت: سایر اعضای مجمع هم می توانند با تصمیم مجمع سرپرست فدراسیون شوند. 
حتی وزیر و معاونش هم می توانند با انتخاب اعضای مجمع تا زمان انتخابات سرپرست 
باشند، اما وزارت ورزش به صورت مستقیم نمی تواند در این خصوص تصمیم بگیرد و فقط 

مجمع تصمیم گیرنده است.
بهرامی یادآور شد: در خصوص وضعیت سرپرستی فدراسیون فوتبال، باید وضعیت 
مشخص شود. اگر اعضای هیئت رئیسه از مجمع مجوز تعیین سرپرست را گرفته بودند، 
می توانستند خودشان سرپرست مشخص کنند، اما مجوزی در این خصوص گرفته نشده و 

سرپرست فدراسیون را مجمع باید مشخص کند.
وی با بیان اینکه در آستانه انتخابات فدراسیون فوتبال نباید اتفاقاتی رخ دهد که شائبه ای 
به وجود بیاید، به تسنیم گفت: اگر کفاشیان می خواهد در انتخابات فدراسیون فوتبال کاندیدا 
شود، نمی تواند سرپرست فدراسیون شود تا شائبه ای به وجود بیاید. سرپرستی کفاشیان در 
فدراسیون فوتبال نباید به صورت غیرقانونی صورت بگیرد و مجمع باید تصمیم گیری کند. 
ضمن اینکه اگر فدراسیون فوتبال انتخابات را بهمن ماه یا اسفندماه برگزار می کرد، کفاشیان 
هم تا 15 اسفند به صورت قانونی رئیس فدراسیون بود و از آن تاریخ به بعد رئیس جدید به 
فعالیتش ادامه می داد، اما با این شرایط که انتخابات به تعویق افتاده، قانوناً کفاشیان نمی تواند 

از تاریخ 15 اسفندماه به بعد، رئیس باشد.

ستاره کاراته قم:
سومین مدال جهانی را به مردم قم هدیه می کنم

امیر مهدی زاده  اظهار کرد: خوشبختانه از حضور در دو دوره قبلی رقابت های جهانی 
کاراته در سال های 2012 به میزبانی پاریس فرانسه و 2014 به میزبانی برمن آلمان دو 

مدال کسب کرده ام و در مسابقات جهانی 2016 به دنبال سومین مدال جهانی هستم.
وی ادامه داد: خدا را شکر می کنم که این عزت را نصیبم کرده که در دو دوره قبلی 
رقابت های جهانی مدال بگیرم، اکنون وظیفه ام بسیار سخت تر و حساس تر از قبل شده و به 
همین خاطر تمام توانم را برای کسب بهترین شرایط به منظور حضور موفق در رقابت های 

جهانی آتی به کار خواهم گرفت.
خود را مهیای مسابقات جهانی 2016 می کنم

دارنده مدال طلای بازی های آسیایی 2014 اینچئون کره جنوبی بیان کرد: به لطف 
خدا و دعای خیر مردم، حمایت بسیار خوبی که پدر و مادرم و همچنین خانواده ام از من 
داشته اند هرگز با مشکلی مواجه نشده ام و با همین روند خود را مهیای مسابقات جهانی 

2016 می کنم.
وی که یکی از نمایندگان کاراته قم در مسابقات مرحله نخست لیگ جهانی 2016 در 
پاریس فرانسه محسوب می شود، بیان کرد: در این رقابت ها برای شناخت حریفانی که 
ممکن است در رقابت های جهانی با آنها روبه رو شوم به میدان می روم و هدفم نتیجه نیست.

مهدی زاده عنوان کرد: آشنایی بیشتر با شرایط برگزاری این رقابت ها و همچنین فضایی 
که بر این سطح از پیکارها حاکم است قطعا به من در دوره بعدی مسابقات جهانی کاراته 
کمک زیادی می کند و از حضور در رقابت های لیگ  جهانی کاراته در پاریس به دنبال 

چنین اهدافی هستم.
اتریش میزبانی دوره بعدی مسابقات جهانی کاراته

وی با اشاره به مشخص شدن میزبان رقابت های جهانی 2016 بیان کرد: این پیکارها با 
حضور چهره های شاخص کاراته جهان به میزبانی اتریش برگزار می شود و برای من حضور 

در این مسابقات و کسب سومین مدال جهانی اهمیت بسیار زیادی دارد.
قهرمان کاراته آسیا در سال 2015 تصریح کرد: به غیر از مسابقات لیگ جهانی سعی 
خواهم کرد در بیشتر تورنمنت های معتبر کاراته جهان تا قبل از مسابقات جهانی حضور 
پیدا کنم، زیرا از این طریق هم در شرایط رقابت های جهانی قرار می گیرم و هم اینکه با 

حریفانم بهتر آشنا می شوم.
وی یادآور شد: به غیر از مرحله نخست لیگ جهانی کاراته که در پاریس برگزار می شود، 
در مراحل بعدی این لیگ که میزبان آن هلند و ترکیه خواهند بود نیز به میدان خواهم 
رفت، ضمن اینکه این مسابقات نه تنها برای من بلکه برای دیگر نمایندگان کشورمان نیز 
مفید است.مهدی زاده که بعد از کسب مقام قهرمانی سوپر لیگ کاراته ایران در فصل 
94 – 1393 با تیم آذرخودرو نوین قم، امسال در مسابقات سوپر لیگ کاراته باشگاه های 
کشور برای هیچ تیمی به میدان نرفته است، بیان کرد: حضور در مسابقات لیگ جهانی 
موجب می شود از حریفانم که اصلی ترین آنها رقبایی از برزیل، هلند و روسیه هستند 

شناخت بیشتری پیدا کنم.

چک ضمانت باقری در فدراسیون است؟
ناپدید شدن یک کاراته کا در فرودگاه پاریس 

و حرف های متناقض
یکی از کاراته کاهایی که برای شرکت در مسابقات کاراته وان فرانسه راهی فرانسه 
شده بود، بلافاصله پس از ورود به فرودگاه پاریس ناپدید شد. گفته می شود این کاراته 
کا که آروین باقری نام دارد، حتی چمدان های خود را هم تحویل نگرفته و همراهان 

تیم اعزامی را ترک کرده است و دیگر کسی از این کارته کا تا به امروز خبری ندارد.
 در مورد نحوه اعزام این کاراته کا به اولین مرحله لیگ جهانی در سال 2016 روایت 
های متفاوت شنیده می شود. روابط عمومی فدراسیون کاراته در اطلاعیه ای بلند بالا 
تاکید کرده که آروین باقری بصورت شخصی به مسابقات پاریس رفته، تمامی امور 
مربوط به این سفر اعم از حضور در سفارت، گرفتن ویزا، خرید بلیت و هزینه های سفر 
را به صورت شخصی انجام داده و در این میان هیچ کاری از سوی فدراسیون برای وی 
انجام نشد و به همین دلیل هزینه ای نیز برای سفر این ورزشکار از سوی فدراسیون 

پرداخت نشده است.
 فدراسیون کاراته پس از منتشر شدن خبر باقری در رسانه ها مدعی شد که به جز 
کاراته کاهایی که به صورت مستقیم و زیر نظر این فدراسیون عازم رقابت ها شده، عملا 
مسئولیتی در قبال سایر کاراته کاهایی که به صورت شخصی راهی فرانسه شده اند ندارد 
و تنها وجه مشترک سفر آروین باقری، همزمانی سفر او با دیگر ملی پوشان است. محمد 
علی مردانی سرپرست دبیری فدراسیون اما بدون توجه به اطلاعیه صادر شده از سوی 
روابط عمومی تاکید کرده آروین باقری هزینه ها را به حساب فدراسیون واریز کرده و 
یک فقره چک به مبلغ 20 میلیون تومان برای ضمانت از وی گرفته شده و بخش بین 
الملل کارهای اقامت در هتل و اعزام را انجام داده است و باید از طریق خانواده او و کاراته 

کاهایی که در پاریس هستند پیگیری شود تا او به تهران بازگردد.
جدا از تناقض گویی های دو بخش اداری فدراسیون کاراته در خصوص یک موضوع 
واحد، باید گفت متاسفانه این برای اولین بار نیست که اینگونه اتفاقات در مورد کاراته 
رخ می دهد. سال گذشته و در جریان سفر تیم ملی کاراته به مسابقات جهانی در برمن 
آلمان، یکی از کارمندهای کمیته بین الملل در جریان مسابقات از جمع اعضای تیم 
اعزامی خارج شد و به رغم تاکید دبیر وقت فدراسیون مبنی بر تمهیدات لازم برای 

بازگشت او، پس از گذشت 14 ماه این امر میسر نشد.
چند وقت پیش هم در جریان سفر یکی از تیم های کاراته به کشور اسلوونی، یکی 
دو نفر از اعضای تیم اعزامی ترجیح دادند در راه بازگشت تیم به تهران، در کشور 

اسلوونی بمانند.
در سفر تیم ملی به ژاپن نیز تعدادی از نفرات حاضر در کنار کاروان اعزامی مشخص 
نبود بر حسب چه متر و معیاری راهی توکیو شدند که در پایان نیز دو نفر از افراد 
ناشناس از تیم جدا شده و پس از آن گویا یکی از آن دو نفر نیز در ژاپن دستیگر شد 

که حاشیه زیادی را برای کاراته کشورمان داشت.
حالا بار دیگر داستان ترک تیم و بازنگشتن ها این بار در پاریس و در جریان لیگ 

جهانی شکل گرفت تا فدراسیون پرحاشیه کاراته، وارد حاشیه دیگری شود.

استقلال بازنده بزرگ نقل و انتقالات لیگ؟
درحالی که انتظار می رفت استقلال در نیم فصل تیمی قدرتمندتر از نیم فصل اول 
را تشکیل دهد، این تیم ظاهرا با جذب تنها یک بازیکن می خواهد به کارش در نیم 

فصل دوم ادامه دهد.
تیم فوتبال استقلال در نیم فصل اول رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران با صدرنشینی 
به کار خود پایان داد و پرویز مظلومی سرمربی استقلال از چند هفته مانده به پایان نیم 
فصل اول بر لزوم تقویت تیمش در چند پست تاکید کرد. او به شدت خواهان جذب 
هافبک بازیساز به جای جاسم کرار شد چرا که با همین قول راضی به جدایی این 
بازیکن شده بود، با این حال استقلال نتوانست در مدت قانونی جذب بازیکن داخلی در 

این پست بازیکنی را جذب کند.
استقلالی ها در بیانیه ای که روی سایت رسمی خود منتشر کردند دلیل عدم جذب 
بازیکنان داخلی را به چند مسئله جداگانه تقسیم کردند. دسته اول بازیکنانی بودند که 
سرباز بودند، دسته دوم بازیکنانی بودند که رقم شان بالاتر از چیزی بود که استقلالی ها 
انتظار داشتند و دسته سوم بازیکنانی بودند که باشگاه هایشان برخلاف انتظار استقلالی ها 

عمل کردند و قول های خود را عملی نکردند.
با این شرایط استقلالی ها به سرعت وارد پروسه جذب بازیکن خارجی شدند و ابتدا 
دیگو ژاردل هافبک طراح برزیلی را مد نظر قرار دادند و سپس جفرسون گومز مهاجم 
برزیلی را به لیست خود اضافه کردند ولی به یکباره شایعه ای در رسانه ها منتشر شد که 
مظلومی ژاردل را نمی خواهد، این درحالی بود که باشگاه استقلال موضع روشنی در 
این قضیه نشان نداد و درحالی  که این بازیکن بلیت خود را جهت حضور در تهران برای 
روز پنجشنبه گرفته بود، خبری از وی نشد.ماجرا برای جفرسون البته عجیب تر بود. 
حضور این بازیکن از سوی برخی رسانه ها در تمرینات قطعی شده بود ولی خبری از او 
هم نشد و شاید پرسش اصلی این جا مطرح باشد که دقیقا مسئولان نقل و انتقالات 
استقلال و در راس آن بهرام افشارزاده چه کار می کنند؟ آیا آنها متوجه هستند که تا 
آغاز نیم فصل دوم تنها یک هفته مانده و اگر همین هفته هم بازیکن خارجی ای را به 
ایران بیاورند، بعد از تست های پزشکی و فنی و البته تطبیق سازی محیطی، استقلالی ها 
در خوش بینانه ترین حالت از این بازیکن می توانند در 8 تا 10 بازی باقی مانده استفاده 
کنند؟استقلال خودش را در این فصل برای کسب سهمیه آسیایی بسته بود ولی نتایج 
خوب آنها باعث شد تا توقع قهرمانی از این تیم برود، حالا آنها با جذب تنها مهدی 
مومنی نشان داده اند که توانایی زیادی در نقل و انتقالات نداشته اند و در این میان 
مظلومی دستش بسته تر از گذشته خواهد بود چون نتوانست در پست کلیدی هافبک 
طراح کسی را جذب کند.به نظر می رسد در اردوی استقلالی ها افرادی باشند که سازی 
بر خلاف ساز مظلومی کوک می کنند و اختلافات داخلی در این باشگاه شکل جدی  به 
خود گرفته است. گوشه ای از این اختلافات را می توان در اظهارات نظری جویباری علیه 
معینی پیدا کرد و دور نیست که مظلومی در صورت ناکامی پرده از این اختلافات بردارد.

زهرا نعمتی سومین پرچمدار بانوی ایران 
در بازی های المپیک

مسئولیت پرچمداری کاروان ایران برای المپیک درحالی به زهرا نعمتی سپرده شد 
که پیش از این و از میان پرچمداران 15 کاروان اعزامی به این بازی ها، تنها دو ورزشکار 

زن عهده دار این مسئولیت بودند.
 زهرا نعمتی که در بازی های پارالمپیک لندن مدال طلای مسابقات تیر و کمان را از 
آن خود کرد، دو ماه پیش با حضور در مسابقات انتخابی المپیک برزیل در تایلند موفق شد 
به عنوان نخستین ورزشکار معلول ایرانی سهمیه حضور در بازی های المپیک را به دست 
بیاورد. این موفقیت زهرا نعمتی از آنجا چشمگیرتر شد که وی به فاصله چند هفته بعد 
نیز با کسب ورودیه لازم دومین حضور متوالی خود در بازی های پارالمپیک را نیز قطعی 
کرد.علاوه بر زهرا نعمتی تا به امروز 27 ورزشکار ایرانی دیگر در رشته های مختلف صاحب 
سهمیه بازی های المپیک برزیل شده اند که تابستان سال آینده در ریودوژانیرو برگزار 
خواهد شد. با این وجود و به خاطر استثنائی بودن عملکرد این کماندار معلول، اعضای 
هیات اجرایی کمیته ملی المپیک در نشستی که روز شنبه در محل این کمیته داشتند 
زهرا نعمتی را به عنوان پرچم دار کاروان اعزامی به المپیک ریو انتخاب و معرفی کردند.

انتخاب زهرا نعمتی در حالی صورت گرفت که پیش از این و از میان 15 ورزشکاری که 
مسئولیت پرچم داری کاروان اعزامی ایران به 15 دوره بازی های المپیک را برعهده داشته 
اند، تنها دو ورزشکار زن عهده دار این مسئولیت سنگین شده بودند. در المپیک 1996 
آتلانتا لیدا فریمان ار رشته تیراندازی به عنوان اولین ورزشکار زن پرچم دار کاروان ایران 
شد. هما حسینی نیز بانوی قایقرانی بود که این مسئولیت را برای المپیک 2008 پکن عده 
دار شد. براین اساس زهرا نعمتی سومین بانوی ورزشکاری است که به عنوان پرچم دار، برای 
رژه کاروان ایران در المپیک برزیل انتخاب شده است، ضمن اینکه این برای نخستین بار 
است که یک ورزشکار از رشته تیر و کمان عهده دار این مسئولیت شده است. پیش از این، 
پرچم داران کاروان ایران از 9 رشته دیگر بوده اند.پرچم داران کاروان ایران در ادوار مختلف 
بازی های المپیک به این شرح بوده است: * المپیک 1948 لندن: مصطفی بهارمست 
)نماینده انجمن ورزشی ارتش(* المپیک 1952 هلسینکی: محمود نامجو )وزنه برداری(* 
المپیک 1956 ملبورن: محمود نامجو )وزنه برداری(* المپیک 1960 رم: جعفر سلماسی 
)وزنه برداری(* المپیک 1964 توکیو: نصرت الله شاهمیر )رئیس فدراسیون شنا( * المپیک  
1968 مکزیکوسیتی: ابوالفضل انوری )کشتی آزاد( * المپیک 1972 مونیخ: عبدالله موحد 
)کشتی آزاد( * المپیک 1976 مونترال: ملسم اسکندرفیلابی )کشتی آزاد( * المپیک 
1988 سئوول: حسن زاهدی )تکواندو( * المپیک 1992 بارسلونا: علیرضا سلیمانی 
)کشتی آزاد( * المپیک 1996 آتلانتا: لیدا فریمان )تیراندازی( * المپیک 2000 سیدنی: 
امیررضا خادم )کشتی آزاد( * المپیک 2008 آتن: آرش میراسماعیلی )جودو( * المپیک 

2008 پکن: هما حسینی )قایقرانی( * المپیک 2012 لندن: علی مظاهری )بوکس(

مدیر عامل سابق پر سپولیس می گوید مدیریت ضعیف باعث 
انتخاب افراد ضعیف در کادر فنی تیم امید شد.

عباس انصاری فرد درباره عملکرد تیم  ملی فو تبا ل امید در 
مسابقات انتخابی 2016 ریو ، اظها ر کرد: من نمی توانم درباره 
مسائل فنی اظهار نظری داشته باشم و فقط می توانم درباره 
مسائل مدیریتی صحبت کنم. آن چیزی که اهمیت دارد این 
است که مدیریت ضعیف نتایج ضعیفی را به همراه دارد و 
مدیریت قوی موفقیت را به ارمغان خواهد آورد. اگر مدیریت 
خوبی از سوی فدراسیون فو تبا ل در تیم  ملی فو تبا ل امید 
انجام می شد، مطمئنا افراد بهتری برای کادرفنی تیم  ملی امید 
انتخاب می شدند.وی افزود: یکی از مشکلاتی که در فو تبا ل 
ایران وجود دارد این است که همیشه سعی می کنیم مربیانی 
که تجربه کافی ندارند و می خواهیم آنها را  آزمایش کنیم را 
سرمربی تیم ملی یا تیم های استقلال و پر سپولیس می کنیم. 
یعنی از این تیم ها برای کسب تجربه مربیان بی تجربه استفاده 
کنیم. در صورتی که من اعتقاد دارم نباید این گونه باشد. در 
تیم های پایه از جمله تیم امید باید از مربیانی استفاده کنیم 
که از تجربیات بالایی برخوردار باشند، نه کسی که می خواهد 
کسب تجربه کند. همیشه با چنین مشکلاتی مواجه بودیم و 

به همین خاطر نتیجه  نگرفتیم.
انصاری فرد در ادامه ا ضافه  کرد : به اعتقاد من محمد خاکپور 
مربی خوب و با اخلاقی است، ولی او باید در کنار مربیان 
بزرگ خارجی همچون کارلوس کی روش فعالیت کند تا به 
تجربیاتش اضافه شود. تیم ما از نظر تاکتیکی واقعا مشکل 
دارد. الان در فو تبا ل روز دنیا 70 درصد نتایجی که تیم ها 
می گیرند مربوط به سرمربیگری می شود. اگر دقت کنید 

می بینید امثال گواردیولا، وقتی به تیمی می روند آن تیم 
را متحول می کنند. ما باید چنین مربیانی را برای تیم های 
پایه مان استخدام کنیم تا بازیکنان از تیم های پایه با مربیان 
با تجربه کار کنند.مدیر عامل سابق پر سپولیس در ادامه درباره 
حواشی تیم  ملی فو تبا ل امید هم گفت: حاشیه ها پدر تیم 
را در می آورد و همین موضوع باعث می شود که بازیکنان 
استرس داشته باشند. اگر مدیریت خوبی صورت می گرفت و 

حاشیه ها از تیم جمع می شد مطمئنا کمک زیادی به موفقیت 
تیم می کرد. وقتی بین مربیان تیم  ملی فو تبا ل امید و تیم  ملی 
درگیری وجود دارد این درگیری و استرس به بازیکنان هم 
منتقل می شود. من همیشه گفته ام که باید مربیان تیم های 
پایه طوری انتخاب شوند که با سرمربی تیم  ملی به طور 
کامل هماهنگ باشند و به هم کمک کنند نه این که دائما 

در درگیری باشند. 

سرمربی تیم فو تبا ل پر سپولیس می گوید با بازیکنانی که در اختیار دارد می خواهد برای 
قهرمانی بجنگد.

برانکو ایوانکوویچ درباره عملکرد تیمش در دیدار مقابل سایپا، اظها ر کرد: ما روز )جمعه( همان 
طور که انتظار داشتیم، زیبا و منطقی بازی کردیم. پس از تعطیلات نیم فصل سعی داشتیم فرم 
خوبمان را حفظ کنیم تا بتوانیم بازی های خوبی را ارائه دهیم. فراموش نکنید که انجام بازی زیبا 

و به همراه کسب نتیجه  از اهداف تیمی ما محسوب می شود.
برانکو در بخش دیگری از صحبت هایش درباره عملکرد لوبانف نیز، گفت: اصلا قبول ندارم 
که این د ر وازه بان گل های بدی را دریافت کرد. او روز جمعه عملکرد خوبی داشت و من را به 
آینده امیدوار کرده است، اما در نظر داشته باشید ضربه ای که روز جمعه مهاجم سایپا زد غیر 
قابل مهار بود و به سختی می شد آن را مهار کرد. با این حال در کل از عملکرد بازیکنان جدید 
تیم از جمله لوبانف و همین طور آینه چی رضایت دارم. ما با همین بازیکنان برای هدفمان که 

همان قهرمانی است، می جنگیم.
سرمربی تیم فو تبا ل پر سپولیس درباره عملکرد تیم  ملی فو تبا ل امید در مسابقات انتخابی 

2016 ریو نیز ، افزود: دوست نداشتم درباره مسائل تیم  ملی فو تبا ل امید صحبتی کنم، زیرا 
باشگاه پر سپولیس فقط به من ارتباط دارد، اما الان می خواهم مطلبی را بگویم. من از شکست 
تیم  ملی فو تبا ل امید ایران مقابل ژاپن بسیار ناراحت شدم. پیش از این تصور می کردم این تیم 
می تواند از این فرصت به دست آمده استفاده کند و سهمیه المپیک را بگیرد. افسوس می خورم 
که این فرصت برای فو تبا ل ایران از دست رفت، اما باید به نکته ای اشاره کنم و آن این است 
که فو تبا ل ایران صاحب یک نسل طلایی شده است که این نسل می تواند آینده فو تبا ل ایران 

را بسازد.
برانکو در پایان درباره انتقاداتی که نسبت به عملکرد کادرفنی تیم  ملی امید فو تبا ل مطرح 
می شود، گفت: من نمی توانم درباره عملکرد تیم  ملی فو تبا ل امید اظهار نظری کنم. مطمئنا 
آقایانی که در فدراسیون فو تبا ل هستند، عملکرد کادرفنی تیم  ملی فو تبا ل امید را به دقت زیر 
نظر دارند و با آنالیز شاخص هایشان درباره عملکرد کادرفنی نظر می دهند. آنها هستند که 
تصمیم می گیرند این کادرفنی به کارش ادامه بدهد یا نه، اما نکته  ای که می توانم بگویم این 
است که باخت در فو تبا ل وجود دارد و نمی توان با یک باخت سرمربی یک تیم را برکنار کرد. 

انصاری فرد: این تیم جای تجربه اندوزی خاکپور نبود

برانکو: حیف که تیم امید از این فرصت استفاده نکرد

کارشناس فوتبال ایران گفت: کادرفنی تیم امید با روش 
بازی که مقابل ژاپن در نظر گرفته بود پیش بینی تحلیل 
رفتن انرژی بازیکنان تیمش را در وقت های اضافه نکرده بود 

و برای این وقت ها برنامه ای نداشت.
جلال چراغپور، در خصوص شکست 3 بر صفر تیم فوتبال 
امید ایران مقابل ژاپن و حذف از رقابت های مقدماتی المپیک 
گفت: با شروع دیدار تیم های امید ایران و ژاپن مسئله ای که 
بیش از هر چیز توجه را جلب می کرد، روش و استراتژی 
بسیار مناسبی بود که کادر فنی تیم امید برای این بازی 
اتخاذ کرده بود. در واقع استراتژی خاکپور برای مواجهه با 

ژاپن بسیار مناسب بود.
سرندینگ  روش  از  دیدار  این  در  خاکپور  افزود:  وی 
)محاصره کردن بازیکن پا به توپ و هجوم به وی( که روش 
بازی  برخی از تیم های مطرح جهان است، استفاده کرد و 
کناره ها را نیز در هر حمله ژاپنی ها با سه بازیکن می بست. 
استفاده از این روش بازی به روز دنیا جای خوشحالی دارد، 
ضمن اینکه سرمربی تیم امید از سیستم 1-4-1-4 مقابل 

ژاپن استفاده کرد که سیستمی کاملاً مناسب بود.
و مدرس AFC تصریح  فوتبال کشورمان  کارشناس 
کرد: آنالیز خوبی نسبت به تیم امید توسط کادرفنی صورت 
گرفته بود و بازیکنان در جریان 90 دقیقه بازی روانی خوبی 

را به معرض نمایش گذاشتند و حتی بسیار دونده بودند. 
بازیکنان تیم امید در 25 دقیقه اول تلاش فوق العاده ای را 
برای گل زدن داشتند، اما به آرامی آثار تحلیل رفتن نیروی 
آنها کاملاً به چشم می آمد، به طوری که این موضوع در 
بازیکنانی مانند ثاقبی، کریمی، ترابی و مطهری در جریان 
بازی مشهود بود. ما در این بازی موقعیت های خوبی برای 
گلزنی داشتیم که البته تیر دروازه به کمک ژاپنی ها آمد و در 

گل نشدن فرصت های خوبی که داشتیم، بدشانس بودیم.
چراغپور یادآور شد: کادرفنی تیم امید به این مسئله فکر 
نکرده بود که آیا بازیکنان تیم امید می توانند 120 دقیقه 
با این روش بازی کنند؟ در واقع کادرفنی تیم امید برنامه 
جریان  در  و  نداشت  بازی  اضافه  وقت های  برای  دومی 
وقت های اضافه با کسر 30 تا 40 درصدی انرژی بازیکنان 
تیم امید مواجه شد. با این شرایط معماری تیم امید به دلیل 
عدم آمادگی جسمانی 120 دقیقه ای بازیکنان این تیم فرو 
ریخت. وی در پاسخ به این پرسش که آیا انتخاب خاکپور به 
عنوان سرمربی تیم امید برای این میدان بین المللی مناسب 
بود یا نه، گفت: رقابت های قهرمانی زیر 23 سال آسیا و 
انتخابی المپیک، در واقع یک کلاس آموزشی برای خاکپور 
بود و سرمربی تیم امید تجربه کافی را برای این رقابت ها 

نداشت.

درحالی که تیم ملی فوتسال در آستانه مسابقات جام ملت های آسیا به دنبال برپایی اردوی 
تدارکاتی در سالن استاندارد نقش جهان بود، مسئولان ورزش استان اصفهان این سالن را 

به تیم ملی ندادند!
 بحث آماده سازی تیم ملی فوتسال ایران برای حضور در جام ملت های آسیا که از بیست 
و یکم بهمن ماه در تاشکند ازبکستان آغاز می شود، درچند هفته اخیر به یکی از دغدغه های 

کادر فنی و مسئولان کمیته فوتسال تبدیل شده است.
تیم ملی در ماه   های گذشته بازی های تدارکاتی خوبی با ایتالیا و روسیه انجام داد و حتی در 
تورنمنت گرندپری برزیل حضور یافت و ملی پوشان ایران با بازیکنان چند تیم مختلف در این 
تورنمنت تنه به تنه شدند تا همه به نحوه آماده سازی تیم ملی و انجام بازی های تدارکاتی در 

سال منتهی به سال جام ملت های آسیا امیدوار باشند.
هرچقدر که برگزاری بازی های تدارکاتی در ماه های گذشته خوب و بدون دغدغه بود اما 
در یک ماه منتهی به جام ملت های آسیا روند آماده سازی تیم ملی به چالش کشیده شد. 
ابتدا قرار بود تیم ملی اردوی یک هفته ای را در کشور تاجیکستان برگزار کند تا بازیکنان با 
شرایط آب و هوایی نزدیک به ازبکستان آشنا شوند. همچنین قرار بود ایران دو بازی تدارکاتی 
و »دستگرمی« هم با تاجیکستان انجام بدهد ولی بعد از بررسی امکانات کشور تاجیکستان و 

»نامناسب« عنوان شدن کفپوش سالن این کشور، سفر به تاجیکستان لغو شد.
بعد از لغو اردوی تاجیکستان، کادر فنی تیم ملی در جلسه با کمیته فنی و توسعه فوتسال 
و همچنین در جلسه با سیدرضا افتخاری رئیس کمیته فوتسال، به فکر یک اردوی داخلی 

افتاد. برای همین شهرهای اصفهان، کیش و مشهد برای برپایی اردوی یک هفته ای در 
اولویت قرار گرفتند.

برگزاری اردو در اصفهان از این جهت در دستور کار قرار گرفته بود که کفپوش استانداردی 
دارد. در واقع سال گذشته بود که کنفدراسیون فوتبال آسیا برای برگزاری مسابقات فوتسال 
جام باشگاه های آسیا در ورزشگاه نقش جهان، کفپوشی را از کشور فرانسه تهیه و در سالن 

این ورزشگاه نصب کرد تا یکی از بهترین کفپوش های سالن ایران به اصفهان تعلق بگیرد.
با این حال نکته عجیب اینجاست که در آستانه مسابقات فوتسال جام ملت های آسیا 
با درخواست تیم ملی فوتسال برای سفر تیم ملی به اصفهان برگزاری تمرینات در سالن 
نقش جهان مخالفت شده است. مسئولان ورزش استان اصفهان به بهانه هایی مثل برگزاری 
مسابقه در سالن نقش جهان و رزرو بودن این سالن از در اختیار قراردادن آن به تیم ملی 
خودداری کرده اند. گفته می شود حتی برای برپایی اردوی تیم ملی در این سالن از کمیته 
فوتسال مبلغی درخواست شده است و هزینه راه اندازی سیستم گرمایشی سالن را بر عهده 
تیم ملی گذاشته اند!ین موضوع باعث شد تا کادر فنی تیم ملی قید سفر به اصفهان را بزند و 
برپایی اردو در مشهد را نهایی کند. نکته عجیبتر اینجاست که چرا سیدرضا افتخاری رئیس 
کمیته فوتسال که در وزارت ورزش هم مشغول به کار است، از این نفوذ خود برای تسهیل 
برگزاری اردو در اصفهان استفاده نکرده است. به نظر می رسد چنین برخوردهایی با تیم ملی 
فوتسال در آستانه جام ملتهای آسیا شایسته نیست و باید پیش از جدال با حریفان خارجی، 

با مشکلات داخلی دست و پنجه نرم کرد.

 سرمربی تیم امید تجربه کافی برای رقابت های مقدماتی المپیک را نداشت
چراغپور: خاکپور پیش بینی تحلیل رفتن انرژی بازیکنان را نکرده بود

درخواست عجیب اصفهانی ها از تیم ملی فوتسال

 برای سالن پول بدهید!

تیم امید حذف شد و به المپیک نرسید تا یک بار دیگر فوتبال ایران 
در حسرت المپیکی شدن باقی بماند، مثل سال ها و دهه هایی که پشت 

سر گذاشته ایم.
 مثل همیشه آه ماند و افسوس، مثل همیشه یک تیتر تکراری و 
البته آزاردهنده که فقط جای عددش عوض می شود؛ 32 سال، 36 
سال، 40 سال، 44 سال. اعداد برای ما شده اند وسیله حسرت خوردن. 
اصلاً ما را چه به المپیک، باید سال ها قبل راه خودمان را از المپیک جدا 
می کردیم؛ چه با بازیکنانی نظیر مهدوی کیا، کریم باقری، ادموند بزیک، 
جواد نکونام، ناصر محمدخانی، حمید درخشان، خداداد عزیزی و چه با 
مهدی ترابی و روزبه چشمی و میلاد محمدی؛ سرنوشت ما نرفتن به 
المپیک است. مربی داخلی و خارجی ندارد، مربی باتجربه و جوان ندارد، 

تا بوده؛ سرنوشت، حکم به حذف ما داده است.
در این دوره اما ماجرا به یکی دو سال پیش برمی گردد جایی که 
علی کفاشیان حکم مدیر تیم امید را به حبیب کاشانی داد - یا به قول 
برخی ها تیم را »کنترات« به کاشانی تحویل داد - و مدیرعامل پیشین 
باشگاه پرسپولیس هم روی زلاتکو کرانچار به عنوان گزینه سرمربیگری 
انگشت گذاشت. کاشانی که در زمان مدیریتش در باشگاه پرسپولیس 
حکم به اخراج کرانچار داده بود این بار سراغ او رفت تا سکان هدایت تیم 
امید را به این مربی بدهد غافل از اینکه وزارت ورزش و جوانان کرانچار 
را رد می کند. بهانه آنها هم استفاده کرانچار از »آب های خاص« بود و 
اینگونه بود که کاشانی عطای حضور در تیم امید را به لقایش بخشید 
و گفت با این شرایط که به نظرش اهمیت داده نمی شود، لزومی ندارد 
در این سمت بماند. »معلم ساده شورای شهر« اما پس از مذاکره با 
کفاشیان بار دیگر بازگشت و این بار محمد خاکپور را به عنوان گزینه 

سرمربیگری پیشنهاد داد.
خاکپور که رفتار و منش خوبی دارد از یک فاکتور مهم بی بهره بود 
و آن هم تجربه بود. او در استیل آذین و فولاد روزهای خوبی را پشت 
سر نگذاشته بود اما در نهایت هدایت تیم امید را در 25 آذر سال 93 
برعهده گرفت تا بلکه ما را به رویای مان برساند. رویایی که هرگز به 

واقعیت تبدیل نشد.

امکانات مناسب، برگزاری چند اردو در چند کشور اروپایی و آسیایی 
استارت کار تیم امید برای حضور در المپیک 2016 بود. کاشانی خوب 
برای تیم خرج می کرد و از »خیّرین« هم کمک می گرفت، »خیّرینی« 
که با وجود مشخص بودن نامشان، کسی متوجه نشد رسماً چه کسانی 
هستند و کاشانی هم نامی از آنها نبرد. حتی طبق اعلام وزارت ورزش 
برخی پول ها هم به حسابی نامشخص رفت که البته بحث درباره آن 
در این مقال نمی گنجد. قهرمانی در مسابقات غرب آسیا خیلی ها را به 
این تیم امیدوار کرد اما »استعفای فرودگاهی« خاکپور همه را در بهت 
فرو برد. در این میان بیشترین سهم بهت و حیرت از آن کاشانی بود که 
در فرودگاه امام خمینی )ره( متوجه این موضوع شده بود. فدراسیون 

فوتبال نه تنها با خاکپور قراردادی امضا نکرده بود بلکه در یک بند 
قرارداد آورده بود که خاکپور هر زمانی علیه فدراسیون مصاحبه کند، 
باید دو برابر مبلغ قراردادش را غرامت بدهد. این بند که خاکپور از آن 

به عنوان »بند توهین آمیز« یاد کرده بود زمینه رفتن او را فراهم کرد.
خاکپور هم مثل کاشانی، رفت و برگشت با این امید که علاوه بر 
حذف آن »بند توهین آمیز« قرارداش را هم امضا کند اما امروز که 3 
بهمن سال 94 است و تیم امید هم حذف شده هنوز امضای خاکپور 
روی برگه قراردادش نچرخیده است. آیا اگر یک مربی خارجی )مثلًا 
وینگادا( سرمربی تیم امید باز هم فدراسیون به خودش اجازه می داد 
اینگونه رفتار و سرمربی تیم را بدون قرارداد روانه مسابقات انتخابی 

المپیک کند؟ از این فدراسیون چه انتظاری می توان داشت وقتی روز 
اول با وینگادا قرارداد بست اما تا روز آخر هم با خاکپور قرارداد نبست تا 
این مربی به دلیل آنچه »بی صداقتی رئیس فدراسیون فوتبال« نامیده 
بود در مراسم بدرقه تیم امید حاضر نشود. حبیب کاشانی هم که تیم 

را تماماً در اختیار داشت، نتوانست کاری برای این موضوع انجام دهد.
دعواهای همیشگی در فوتبال ایران این بار هم تکرار شد. »مایلی کهن« 
مدیر فنی تیم امید علیه سرمربی تیم ملی بزرگسالان حرف می زد و 
مدیر ورزشی تیم بزرگسالان، کادرفنی امیدها را به باد انتقاد می گرفت. 
اعضای کادرفنی دو تیم مدام علیه هم موضع می گرفتند و گویی این 
وسط چیزی به نام »منافع ملی« وجود نداشت. کفاشیان هم هر بار 
وعده می داد که جلسه تعاملی بین کی روش و خاکپور برگزار می کند 
اما این وعده هیچ گاه محقق نشد تا رئیس فدراسیون هم نتواند نقش 
میانجی را بازی کند. کی روش هم که قرار بود نقش سوپروایزر را ایفا و بر 
تیم های پایه ای نظارت کند کلاً کنار کشید و تنها به دیدن دو بازی تیم 
امید در قطر اکتفا کرد. تیم امید از همه چیز و از همه جا ضربه خورد 
و خودش هم به خودش ضربه زد. حالا ما مانده ایم و یک قصه تکراری 
با نسلی که می توانست المپیکی شود و نشد، با تیمی که با تلاش 
مسئولان فدراسیون و مسئولان تیم می توانست آزمون و جهانبخش و 
عزت اللهی را هم در اختیار بگیرد؛ درست مثل. ژانگ یونینگ، بازیکن 
19 ساله تیم ویته سه هلند که در ترکیب تیم امید چین در این رقابت ها 
حضور داشت، درست مثل یویا کوبو، مهاجم تیم امید ژاپن که در تیم 
یانگ بویز در سوپرلیگ سوئیس مشغول بازی است و درست مثل 

تاکومی مینامینو که در بوندسلیگای اتریش حضور دارد.
مثلث وزارت ورزش، فدراسیون فوتبال و تیم مدیریتی تیم امید 
می توانست خیلی بهتر از اینها کار کند، می توانست تدبیر بهتری به 
خرج دهد اما افسوس و صد افسوس... ما عادت کرده ایم به ناکامی در 
رده امیدها، عادت کرده ایم به تعامل نکردن با هم، عادت کرده ایم به 
جنگ با هم، عادت کرده ایم به حسرت خوردن و دردی کهن از جنس 
نرفتن به المپیک، عادت کرده ایم به بی تدبیری؛ این سرنوشت ما از روز 

ازل بوده و شاید هم تا ابد.

مثلث ناکام وزارت ورزش، فدراسیون فوتبال و مسئولان امید؛

ویرانی »کاشانه« امیدها با دردی »کهن«



علمی و سلامت

پیاز و موسیر را در سبد غذایی تان جای دهید 
یک کارشناس ارشد تغذیه بیان کرد: پیاز و موسیر علاوه بر پخت و پز، کاربرد درمانی هم 

دارند که از جمله آن کاهش خطر ابتلا به بیماری های قلبی و عروقی است.
دکتر مینا کاویانی در خصوص فواید مصرف پیاز و موسیر گفت: پیاز و موسیر هم خانواده 

هستند که از زمانهای قدیم در پخت و پز و درمان مورد استفاده قرار می گرفتند. 
وی پیرامون رابطه مصرف پیاز و بیماری های قلبی بیان کرد: این مواد )پیاز و موسیر( 
حاوی فلاونوئید هستند و افرادی که دریافت بیشتری از فلاونوئیدها دارند، به طور قابل 

ملاحظه ای کمتر از دیگران به بیماری های قلبی-عروقی مبتلا می شوند.
 وی افزود: زمانی که فرد به سایر میوه ها و سبزی ها در مدت کوتاهی دسترسی نداشته 
باشد و نتواند آنتی اکسیدان C  و E را به مقدار مناسب دریافت کند، پیاز می تواند جایگزین 

آن شده و در پیشگیری از ابتلای فرد به بیماری قلبی، کمک شایانی داشته باشد. 
کاویانی با تاکید بر اینکه زنان شیرده نباید پیاز خام مصرف کنند، تصریح کرد: مصرف پیاز 
در دوران شیردهی منجر به تغییر طعم شیر مادر و ایجاد نفخ در کودک می شود، به همین 

دلیل به مادران توصیه می شود پیاز را به صورت خام مصرف نکنند.

آیا آدامس جایگزین خوبی 
برای مسواک است؟ 

یک دندانپزشک عنوان کرد: در مواقعی که فرد به مسواک دسترسی ندارد یا مسواک زدن 
کمک زیادی به تمیز کردن دندان ها نمی کند، آدامس های بدون قند می توانند موثر باشند.

دکتر عبدالحمید ظفرمند، درباره ی امکان جایگزین کردن آدامس به جای مسواک زدن 
گفت: به طور کلی پس از مصرف مواد غذایی گوناگون مسائلی برای دندان ها ایجاد می          شود 
و جرم روی آنها را می پوشاند اما گاهی آدامس جویدن می تواند در جلوگیری از بروز این 

مسئله موثر باشد. 
وی ادامه داد: غذاهایی که در برخی شیارهای دندان می مانند به طور طبیعی با مسواک 
برطرف نمی شوند. همچنین گاهی فرد پس از خوردن غذا به مسواک دسترسی ندارد. در 

این زمان جویدن آدامس می تواند کمک کننده باشد. 
ظفرمند با اشاره به اینکه مصرف آدامس های طبیعی و اصیل دارای طعم خوبی نیست، 
افزود: به خاطر بی مزگی که این آدامس ها دارند، به آنها شکر و اسانس اضافه می شود تا برای 

مصرف کننده طعم مطلوب پیدا کنند. 
وی تاکید کرد: قندی بودن بیش از حد آدامس ها زمینه پوسیدگی دندان ها را فراهم 

می کند، همچنین می تواند زمینه ی فعالیت میکروبی را در داخل دهان فراهم نماید.
 ظفرمند تاکید کرد: افراد باید حتی الامکان در انتخاب و خرید آدامس مناسب دقت 
کنند و از آدامس هایی استفاده کنند که قند کمتری در تولید آن به کار رفته و نقش تمیز 

کنندگی آن بیشتر از نقش پوسیده کنندگی است.

برای تقویت دید شبانه
 از این مواد غافل نشوید 

یک اپتومتریست  بیان کرد: مصرف مکمل های غذایی ویژه که سرشار از ویتامین A و 
زینک بهترین راه حل برای تقویت دید در شب است.

دکتر محمد کی پور در خصوص افرادی که دچار عارضه شبکوری هستند گفت: معمولاً 
افرادی که دچار عارضه شبکوری هستند، بیش از سایرین با مشکلات دید در شب روبرو 
هستند، همچنین افرادی که به درجاتی از آب مروارید دچار می شوند، از کاهش شدید دید 

شبانه شکایت دارند. 
وی ادامه داد: بیمارانی که به دیابت و یا قند خون بالا دچار هستند، نیز از مشکلات دید 
در شب رنج می برند، به علاوه تعداد زیادی از افرادی که عمل های جراحی عیوب انکساری 
چشم را تجربه نموده اند، با عوارضی نظیر خیرگی و یا مشاهده هاله در اطراف اجسام در 

شب مواجه می شوند. 
این اپتومتریست پیرامون راه حل هایی که می تواند مقداری از این مشکلات را حل کند، 
تأکید کرد: اصلاح عیوب انکساری چشم و استفاده از عینک های مخصوص که دارای 
پوشش ضد بازتاب هستند می تواند مؤثر واقع شود؛ علاوه بر این ها استفاده از مکمل های 

غذایی و غنی از ویتامین A  و زینک می تواند کیفیت دید شبانه را بهبود بخشد. 
وی خاطرنشان کرد: آن دسته از افرادی که عمل لیزیک را تجربه کرده اند، در جهت رفع 

عوارض احتمالی و اختلالات دید شبانه باید به مراقبین سلامت بینایی مراجعه نمایند.

آلزایمر در کمین میلیون ها انسان 
آلزایمر می تواند خطری در کمین تمامی افراد بزرگسال در عصر حاضر باشد و جهان را با 

بحرانی از افراد روان پریش مواجه کند.
کارشناسان بهداشتی هشدار می دهند، جهان در آستانه اپیدمی آلزایمر قرار دارد. 

گفتنی است، براساس آمارها تا سال 2050 حدود 106 میلیون نفر به بیماری آلزایمر 
مبتلا خواهند شد. 

بررسی ها نشان می دهند، پژوهشگران در خصوص تبدیل آلزایمر به یک بحران بهداشت 
عمومی هشدار داده اند. 

بر اساس آمارها اکثر افراد مبتلا به آلزایمر تا سن 65 سالگی شناسایی نمی شوند و همزمان 
با رشد بیماری درمان آن بسیار سخت خواهد بود. این پژوهش ها حاصل تحقیقات محققان 
دانشگاه UCAL است. پزشکان اعتقاد دارند تا قبل از شناسایی کامل بیماری و  بروز علائم 

اصلی افراد 10 سال بوده است که به این بیماری مبتلا بوده اند. 
ابتلا به این بیماری عواقب گسترده ای به لحاظ هزینه های مراقبت از فرد مبتلا و نیز بار 

عاطفی ناشی از بیماری در اعضای خانواده از خود برجای می گذارد.
 یکی از مشکلات اصلی مبتلایان به این بیماری نحوه نگهداری از بیماران است و به ویژه 

حتی نگهداری آنها در خانه های سالمندان و مراقبت از آنها بسیار دشوار است. 
 پژوهشگران اعتقاد دارند ابتلا به این بیماری می تواند از طول عمر مفید افراد بکاهد و 

باعث مرگ زودهنگام آنها شود.
 در اثر این بیماری افراد دچار سقوط از ارتفاع، افزایش فشار خون، قند خون، بروز 
نابینایی، شکستگی مداوم اعضای بدن، بیماری های قلبی-ریوی و عفونت های مجاری 

ادراری می شوند. 
پژوهشگران امیدوار هستند، بتوانند واکسن یا داروی جدیدی برای مقابله با این بیماری 

کشف کنند قبل از آنکه این بیماری حالت اپیدمی در دنیا پیدا کند.

 

علاقه به هنر سلامت روانی را تقویت می کند 
به گفته محققان علاقه به هنر سلامت روانی را تحکیم می بخشد.

هنوز چندان معلوم نشده است که چگونه شوق و علاقه مندی ساده به هنر و نه 
هنردرمانی بر روحیه تاثیر می گذارد. 

متخصصان از 702 نفر نظرخواهی کردند،داوطلبان به پرسش ها در مورد ارتباط خود با 
هنر و سلامت روان پاسخ دادند.همچنین دانشمندان جنس،سن،سطح،تحصیل و سطح 

درآمد شرکت کنندگان را تعیین کردند. 
ذوق و شوق و علاقمندی های مختلف مانند نقاشی،مطالعه،عکاسی،موسیقی،تئاتر،مجس

مه سازی،مد و صنایع دستی هنر تلقی می شود.هم نقش فعال خالق و هم موقعیت منفعل 
ناظر در نظر گرفته شده است. 

در داوطلبانی که در طول سال اخیر تقریبا 100 ساعت )معادل با حدود دو ساعت و 
بیشتر در هفته(را به هنر اختصاص داده بودند، وضع روانی آنها نسبت به افرادی که زمان 

کمتری را به هنر اختصاص داده بودند، بسیار بهتر بود 
علاوه برآن،هنر سطح استرس را کاهش می دهد و افراد را از انزوای اجتماعی نجات 

می دهد.

بیماری هایی که باعث بزرگ شدن
 شکم می شوند 

بزرگ شدن شکم انواع و اقسام مختلفی دارد و می تواند نشان دهنده بیماری های مختلفی 
باشد.

پژوهشگران به تازگی دریافته اند انواع چاق شدن ها به ویژه در ناحیه شکم می تواند تحت 
تأثیر عوامل مختلفی رخ دهد، ازجمله خوردن مواد غذایی پرچرب، ابتلا به بیماری تیروئید، 
چاقی پس از زایمان، مشکلات گوارشی را در  بروز چاقی شکمی و ایجاد نفخ شکمی مؤثر 

می دانند.
  بررسی ها نشان می دهند، اشکال در هضم مواد غذایی، می تواند منجر به بروز مشکل در 

روده و فشار به دیواره های روده و به دنبال آن ورم شکم شود. 
 خوردن بیش از حد  غذا در یک وعده غذایی نیز می تواند سبب بروز نفخ شکمی و به 

دنبال آن ورم شکم و چاقی موضعی شود.
  برخی از مواد غذایی از جمله شیرین کننده های مصنوعی، گندم، سیر، پیاز و نیز 
میوه هایی چون گیلاس، آلو، کنگر فرنگی، چغندر و قارچ می توانند باعث ایجاد نفخ شکمی 

شوند. 
 پژوهشگران عدم یا مصرف کم این نوع مواد غذایی را به ویژه برای افرادی که مبتلا به 

سندروم روده تحریک پذیر هستند، توصیه اکید می کنند. 
 استرس و  نگرانی نیز می تواند باعث چاقی موضعی در ناحیه شکم شود.
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ایالات متحده آمریکا از برنامه خود برای نصب تجهیزات لیزری بر روی پهپادها خبر داد.
 مدیر بخش دفاع موشکی پنتاگون اعلام کرد: فناوری سلاح لیزری برای پهپادهایی با حداقل 

ارتفاع پروازی 20 کیلومتر و با ماموریت بیشتر از یک روز در نظر گرفته شده است.
این کشور پس از اولین آزمایش سلاح لیزری نصب شده بر روی هواپیمای ترابری بویینگ 
747 در سال 2010، اکنون در پی مطالعات تکمیلی برای آزمایش سلاح های لیزری بر روی 

پهپادهای بلندپرواز است.
وایس آدام، مسؤول بخش دفاع موشکی پنتاگون اظهار کرد: فناوری سلاح لیزری هنوز نابالغ 
است و امیدواریم با نصب این سیستم بر روی پهپادهای آینده برای مدت حداقل سه سال عملکرد 
آن را بررسی کرده و اصلاحات لازم را انجام دهیم.قرار است پهپادهای لیزری برای منهدم کردن 
سامانه های موشکی در لحظه پرتاب استفاده شوند.پس از 16 سال برنامه فشرده ، تاکنون برای 

راه اندازی سامانه لیزری پنج میلیارد دلار هزینه شده است. 

تأثیر مصرف ناکافی چربی های مفید بر بروز بیماری های مرگبار قلبی

ساخت نانوکامپوزیت  حسگر گازهای سمی
محققان دانشگاه شیراز در همکاری مشترکی با پژوهشگران 
کره جنوبی، موفق به تولید نانوکامپوزیت هایی در مقیاس 
آزمایشگاهی شده اند که می تواند در ساخت حسگرهایی با 
قابلیت تشخیص سریع گازهای سمی و آلاینده های گازی نظیر 

مونوکسید کربن به کار رود.
گاز مونوکسید کربن، گازی بدون رنگ، بو و مزه است و در 
غلظت های بالا به راحتی می تواند موجب مرگ انسان شود 
به همین سبب به قاتل خاموش معروف است. سالانه نشت 
این گاز در منازل مسکونی موجب مرگ انسان های زیادی در 

سرتاسر جهان می شود.
همچنین انتشار این گاز و سایر آلاینده های محیطی، منجر 
به آلودگی روزافزون محیط زیست شده که به شکل مستقیم 
سلامت انسان ها و سایر موجودات را تحت تأثیر قرار می دهد. 
از این رو، تشخیص سریع میزان گاز مونوکسید کربن و سایر 

گازهای سمی در محیط از اهمیت بالایی برخوردار است.
به گفته  مهندس علی میرزایی محقق طرح، هدف از این 
تحقیق، طراحی یک حسگر گازی با استفاده از نانوکامپوزیت ها 
جهت تشخیص سریع گاز مونوکسید کربن در دمای پایین بوده 
است. برای این منظور، نمونه هایی از یک نانوکامپوزیت ساخته 
شده و عملکرد آن در تعیین و اندازه گیری میزان گاز مونوکسید 

کربن در محیط مورد ارزیابی قرار گرفته است.
 وی پیرامون مزایای حسگرهای تولیدی با این نانوکامپوزیت 
نسبت به کامپوزیت های رایج عنوان کرد: »از عوامل مهم در 
طراحی یک حسگر مناسب تشخیص میزان مونوکسید کربن 
و سایر آلاینده های گازی موجود، قابلیت عملکرد آن در دمای 
پایین و مدت زمان کوتاه در شناسایی گاز است. حسگر تولید 

شده در این پژوهش، علاوه بر حساسیت بالا نسبت به گاز 
مونواکسید کربن در دمای پایین و در مدت زمان بسیار کوتاه، 
روش ساخت بسیار ساده ای نیز دارد. لذا در مقایسه با سایر 
حسگرهای تشخیصی موجود حساس تر بوده و بازده بالاتری 
و  است  صرفه  به  مقرون  آن  ساخت  روش  طرفی  از  دارد. 

پیچیدگی چندانی ندارد.«
نانوکامپوزیت های  عملکرد  نحوه   به  اشاره  با  میرزایی   
تولیدی در حسگرهای مذکور افزود: »مکانیزم تشخیص گاز 
در حسگرهای اکسید فلزی بر اساس تغییر مقاومت آن ها در 
حضور گاز است. در واقع پس از جذب گاز بر روی سطح ذرات 
اکسید فلزی، مقاومت آن ها تغییر می کند که از این خاصیت 
می توان برای تشخیص نوع و غلظت گاز استفاده کرد. نانوذرات 
به علت سطح ویژه  بسیار بالاتری که نسبت به اکسیدهای فلزی 
معمولی دارند، از قابلیت جذب گاز بیشتری بر روی سطح خود 

برخوردارند. این امر منجر به حساسیت بیشتر نانو مواد نسبت 
به دیگر مواد در برابر گاز مونوکسید کربن می شود. همچنین 
استفاده از نانوکامپوزیت به دلیل خواص تقویتی آن  در مقایسه 

با ترکیبات رایج، منجر به تشخیص بهتر گاز می شود.«
 لازم به توضیح است که در این پژوهش جهت ساخت 
نانوکامپوزیت های  و   In4Sn3O12 نانوذرات  حسگر، 
سنتز  هیدروترمال  روش  به   TeO2-In4Sn3O12
نمونه ها  این  شیمیایی  و  ساختاری  یابی  مشخصه  شدند. 
و   )XRD( ایکس  اشعه  پراش  مختلف  روش های  توسط 
الکترونی   ،)TEM( عبوری  الکترونی  میکروسکوپ های 
روبشی )SEM(، الکترونی عبوری تونل زنی )STEM( و 
EDX صورت گرفته است. در نهایت پاسخ گازی حسگرهای 
متشکل از این نانوکامپوزیت نسبت به گازهای مختلف در دما 

و غلظت های مختلف بررسی شده است. 

پرتاب نخستین ماهواره ارتباط لیزری پر سرعت 
نخستین ماهواره سیستم انتقال داده اروپا )EDRS( یا بزرگراه داده فضایی به منظور 

واقعی کردن ارتباطات لیزری مبتنی بر فضا هفته آینده به فضا ارسال خواهد شد.
این سیستم باقابلیت انتقال 1.8 گیگابایت در ثانیه که به یک کابل فیبر نوری در فضا 
تشبیه شده، یک مشارکت عمومی-خصوصی بین شرکت دفاعی فضایی ایرباس و سازمان 
فضایی اروپا است و به عنوان یک سیستم انتقال داده بین پایگاه های زمینی، ماهوار ه ها و 

هواپیماها عمل خواهد کرد.
نخستین ماهواره انتقال داده موسوم به EDRS-A در روز 28 ژانویه )هشتم بهمن( بر 
روی یک موشک پروتون از پایگاه فضایی بایکنور در قزاقستان به مدار زمین ثابت پرتاب 

خواهد شد.
زمانی که این ماهواره در مدار خود بر روی اروپا قرار بگیرد، ارتباطات لیزری بین چهار 
اروپایی رصد زمین کوپرنیک، پهپادها  برنامه   2-Sentinel 1 و-Sentinel ماهواره
و ایستگاههای زمینی در اروپا، آفریقا، آمریکای لاتین، خاورمیانه و سواحل شمال شرق 
آمریکا برپا خواهد کرد.EDRS-A یک ماهواره یورواستار E3000 است که توسط شرکت 
دفاعی فضایی ایرباس ساخته شده و توسط شرکت یوتل ست اجرایی می شود. در قلب این 
ماهواره یک ترمینال ارتباط لیزری )LCT( با هزینه 500 میلیون یورو قرار دارد که توسط 
شرکت های ایرباس و Tesat Spacecom ساخته شده است. این فناوری به ماهواره اجازه 
می دهد تا 50 ترابایت داده های رمزگذاری شده را بطور بلادرنگ در یک روز دریافت کرده 
و انتقال دهد.از این سیستم برای انتقال تصاویر، فیلم و سایر داده های ماهواره ها، پهپادها، 
هواپیماها و ایستگاههای فضایی استفاده خواهد شد تا ارتباطات سریعتر و کاملتر در زمان 
وقوع بحران یا بلایای طبیعی امکان پذیر شود. علاوه بر آن، این سیستم برای نظارت و 
شناسایی اطلاعاتی، نظارت دریایی،  نظارت محیطی، کشاورزی، بلایای طبیعی و پیش بینی 

آب وهوا استفاده خواهد شد. 

نخستین پهپاد مجهز به سلاح لیزری
 ساخته می شود

پژوهش جدید انجمن قلب آمریکا به سرپرستی دکتر 
داریوش مظفریان، دانشمند ایرانی نشان می دهد که مصرف 
چربی های مفید می تواند از مرگ بیش از یک میلیون نفر در 

جهان بر اثر بیماری های قلبی عروقی جلوگیری کند.
بیماری های قلبی عروقی از مهم ترین علل مرگ سالانه 

17.3 میلیون نفر در جهان شمرده می شود.
قلب  انجمن  ایرانی  دانشمند  مظفریان،  داریوش  دکتر 
آمریکا در این باره گفت: در سراسر جهان سیاستگذاران بر 
کاهش مصرف چربی های اشباع  تمرکز کرده اند. با این وجود 
دریافته ایم که اگر اولویت را موضوع افزایش مصرف چربی های 
دارای حلقه های اشباع نشده و جایگزین کردن آن در مقابل 
چربی های اشباع  و کربوهیدرات های تصفیه شده و همچنین 
کاهش چربی های ترانس بدهیم، تأثیرات بسیار چشمگیرتر 
و مثبتی را بر پیشگیری از مرگ ناشی از بیماری های قلبی 

عروقی خواهیم یافت.
در واقع نتایج این پژوهش برای نخستین بار در جهان 

نشان می دهد که خطر بیماری های قلبی عروقی را می توان 
به مصرف ناکافی چربی های غیراشباع نسبت داد تا افزایش 

مصرف چربی های اشباع.
چربی های غیراشباع می توانند در کاهش سطوح کلسترول 
بد در خون نقش مفیدی ایفا کنند و به همین ترتیب خطر 

بیماری قلبی و سکته مغزی را کاهش دهند.
دارای  که  غیراشباع  چربی های  از  غنی  روغن های 
در  می توانند  هستند  چرب  اسیدهای  بلند  زنجیره های 
تدارک چربی های مورد نیاز بدن مؤثر باشند. غذاهای حاوی 
چربی های غیراشباع شامل سویا، ذرت و روغن آفتابگردان، 
آجیل و دانه های روغنی، ماهی های چرب نظیر سالمون، 

ماهی خال خالی، شاه ماهی و ماهی قزل آلا هستند.
مقایسه های به عمل آمده طی سال های 1990 تا 2010 
نشان می دهد که نسبت مرگ بیماران قلبی به علت عدم 
مصرف کافی امگا 6 چربی اشباع نشده 9 درصد کاهش داشته 
و این به علت کاهش 21 درصدی چربی های اشباع شده 

بالاست. در مقابل، مرگ ومیر به دلیل مصرف زیاد چربی های 
ترانس چهار درصد افزایش یافته است.

به گفته مظفریان نتایج این پژوهش باید مدنظر عموم و 
سیاست گذاران در سراسر جهان قرار بگیرد تا اولویت های 
تغذیه ای را برای مبارزه با اپیدمی جهانی بیماری های قلبی 

عروقی بنیان گذاری کرد. 

بایدها و نبایدها در تزریق ژل و چربی 
یک متخصص پوست گفت: تزریق ژل یا چربی روش درمانی مفیدی است به شرط آنکه 

توسط پزشک متخصص انجام و نتیجه درستی از آن حاصل شود. 
دکتر عبدالرضا عرفانی به موارد استفاده تزریق چربی و ژل در بدن اشاره و اظهار کرد: 
برای پر کردن برخی از نقاط بدن که حجم کمتری نسبت به سایر نقاط دارند، این روش 

استفاده می شود. 
این متخصص پوست با اشاره به اینکه ویژگی اصلی تزریق چربی و ژل، حجم دادن و 
پر کردن نقاط کم حجم بدن است، اضافه کرد: اغلب افراد به منظور زیبایی از این روش 

استفاده می کنند، اما این روش برای برطرف کردن عیوب بدن نیز کاربرد دارد. 
عرفانی با بیان اینکه پرکننده ها شامل انواع ژل ها و چربی بدن است، ادامه داد: ژل های 
پرکننده اغلب از جنس اسید هیالورونیک و در بازار به صورت حجم های یک، دو و تا 10 

سی سی قابل دسترس است. 
وی با بیان اینکه بهتر است از موادی استفاده شود که واکنشی در بدن فرد ایجاد نکند، 
اضافه کرد: اگر پر کننده از جنس اسید هیالورونیک طبیعی باشد عارضه یا ایجاد آلرژی به 
دنبال نخواهد داشت. معمولا از این نوع ژل برای حجم های کمتر مانند اصلاح چروک های 

صورت و حجم دهی به گونه ها، لب ها و... استفاده می شود. 
این متخصص پوست ادامه داد: از عوارض تزریق ها این است که در برخی موارد ژل 
داخل عروق یا احتمالا داخل شریان تزریق و منجر به بسته شدن رگ می شود. اگر ژل 
اشتباها در سیاهرگ تزریق شود منجر به آمبولی می شود. در صورتی که در کنار یا روی 
عصب تزریق شود به عصب آسیب می رساند که در این صورت حرکت عصب را مختل 
می کند.  عرفانی با تاکید بر اینکه ایجاد عفونت  از دیگر عوارض تزریق ژل و چربی است، 
افزود: در صورتی که محیط یا دست پزشک آلوده باشد یا وسایل تزریق استریل نشده 
باشند، عفونت ایجاد می شود. عوارض و نوع عفونت ها در تزریق چربی و ژل به یک شکل 
است.  این متخصص پوست گفت: در صورتی که فرد از چربی های مصنوعی استفاده نکند 
و از چربی بدن خود استفاده کند، عوارض آن کمتر است اما در موارد نادر ممکن است 
آمبولی چربی اتفاق افتد. می توان حتی تا 100 سی سی از چربی شکم کشید و به نقاطی 
که نیاز است، تزریق کرد.  عرفانی با اشاره به مدت ماندگاری تزریق ها، خاطرنشان کرد: 
معمولا ماندگاری ژل ها 9 ماه، یک سال یا یک سال و نیم است که البته بستگی به نوع ژل 

دارد. در مواردی که از ژل های دایمی استفاده می شود، ماندگاری بیشتر است. 
وی به مدت ماندگاری تزریق چربی اشاره کرد و ادامه داد: در واقع تزریق چربی نوعی 
پیوند است و چربی از خود فرد گرفته و به خودش پیوند زده می شود و اصولا در صورتی 

که درست تزریق شود و سلول های آن از بین نرود، برای همیشه باقی می ماند.
 البته لازم است حجم بیشتری چربی تزریق کرد تا مقداری که جذب می شود، حجم 
کافی داشته باشد. به طور کلی در صورتی که تزریق چربی به درستی انجام شود، همیشه 
ماندگار است و حتی تا چند مرتبه قابل تکرار خواهد بود.  این متخصص پوست با اشاره 
به اینکه ممکن است در محل تزریق خون مردگی نمایان شود، گفت: تزریق چربی دوره 
نقاهت چندان مشخصی ندارد و پس از تزریق، محل آن متورم می شود و باید صبر کنیم 
تا مواد جذب و خون مردگی برطرف شود.  عرفانی گفت: تزریق چربی و ژل به عنوان یک 
روش درمانی شناخته می شود. در مواردی که فرد قسمتی از صورت یا پوست خود را از 
دست داده باشد، از تزریق ژل یا چربی به عنوان درمان استفاده می شود. به طور کلی باید 
نظر مثبتی به این روش درمانی داشت، زیرا جدا از موارد زیبایی که متقاضی زیادی دارد، 
برای موارد خاص نیز به کار گرفته می شود.  وی با تاکید بر اینکه تزریق در روش های 
درمانی به ویژه زیبایی نیازمند دقت است و باید با ظرافت انجام گیرد تا آسیبی به عضو 
نرساند، خاطر نشان کرد: اگر این روش درمانی به صورت تخصصی انجام شود، عوارض 
کمتری برای بیمار خواهد داشت.  این متخصص پوست تصریح کرد: اگر یک روش 
درمانی درست انجام نشود و عوارض داشته باشد در مردم ایجاد فوبیا می کند. تزریق ژل 
یا چربی روش درمانی مفیدی است که باید توسط پزشک متخصص انجام شود تا نتیجه 
درستی از آن حاصل شود. در برخی موارد این روش توسط افرادی به کار گرفته می شود 

که مهارتی و تخصصی در انجام آن ندارند و موجب بدبینی مردم می شوند. 

 آیا می دانستید که جذب روی به میزان کافی، از طریق برنامه ی غذایی با بهبود عملکرد 
سیستم ایمنی و التیام سریع زخم ها ارتباط مستقیمی دارد؟ مزایای مصرف روی به همین 
موارد محدود نمی شود. برخی از مطالعات حاکی از آن است که جذب روی کافی موجب 
کاهش شدت و طول سرماخوردگی شده، عملکرد غده ی تیروئید را بهبود بخشیده، مشکل 
انعقاد خون را برطرف می سازد و تاثیرات مخرب افزایش سن در زوال قرنیه را محدود می کند. 
مطابق با مطالعات انجام شده در ژوئن 2015 مشخص شد که روی نقشی اساسی در تنظیم 
ضربان قلب ایفا می کند و بالقوه به مبارزه با بیماری قلبی ناشی بی نظمی ضربان قلب می پردازد.

روی در زمره مواد معدنی محدود اما ضروری قلمداد می شود، که بدن برای حفظ سلامت 
خود فقط به مقدار اندکی از آن نیازمند است) حدودا 8 میلی گرم برای زنان بالغ و 11میلی گرم 
برای مردان بالغ کفایت می کند(. گرچه بدن فقط به مقدار اندکی از آن نیاز دارد، اما نمی توان 
قدرت این ماده ی معدنی را نادیده گرفت. در اینجا به 10 ماده ی غذایی سرشار از روی که 

می تواند روی مورد نیاز روزانه ی شما را تامین نمائید  بر می شماریم.
صدف خوراکی

صدف دو کفه ایی منبعی غنی از روی است و در هر صدف متوسط حدودا 5.3 میلی گرم 
روی یافت می شود. پوسته ی سخت صدف گرچه سرشار از پروتئین است اما بسیار کم کالری 
و مملو از ویتامین ها و دیگر مواد معدنی از قبیل ویتامینC، ویتامین B12، آهن و سلینیوم 
می باشد. صدف پخته، تن صدف و یا خوراک سرو شده روی صدف را امتحان کنید زیرا چندان 
مهم نیست چگونه آن را سرو می کنید، مهم این است که غذایی خوشمزه میل نموده اید که 
سیستم ایمنی بدن را تا حد زیادی تقویت می کند. البته شایعات دال بر آن است که صدف 

فواید دیگری نیز برای حفظ سلامت دارد.
خرچنگ و خرچنگ دریایی

خرچنگ و خرچنگ دریایی منابعی فوق العاده برای تامین روی هستند. هر 90 گرم خرچنگ، 
دریایی 23درصد)3.4  و خرچنگ  میلی گرم(  آلاسکا، 43درصد)6.5  البته شاه خرچنگ 
میلی گرم( روی توصیه شده در روز را تامین می نماید. انواع خاصی از ماهی ها از قبیل ساردین، 
سالمون، flounder و sole نیز حاوی روی هستند اما مقدار روی آنها بسیار کم تر از خرچنگ 
و خرچنگ دریایی است. تنوع گسترده ایی از غذاهای دریایی به رژیم  های غذایی تامین سلامت 
قلب اضافه می گردد و بالطبع با روی موجود در آنها قلبی تپنده تر را برایتان به ارمغان می آورند!

گوشت قرمز و ماکیان
گوشت گوساله و مرغ فقط حاوی پروتئین نیستند بلکه منابعی مفید برای تامین روی نیز 
به حساب می آیند. برای جذب حداکثر مواد مغذی آنها گوشت گوساله ی جوان که رگه های 
چربی آن خارج شده را برگزینید یا از مرغ بدون پوست استفاده نمائید. فقط 90 گرم مرغ بدون 
پوستِ کباب پز شده می تواند روی روزانه  ی افراد را تامین نماید. البته تخم مرغ نیز حاوی روی 

است و یک تخم مرغ بزرگ حاوی 4درصد)0.6 میلی گرم( روی می باشد.
حبوبات

برای جذب حداکثری روی و بهره گیری از دیگر فواید بنشن، غذاهایی مانند نخود پخته، 
نخود، عدس، لوبیا سبز و لوبیای سیاه را به وعده های غذایی خود بیافزائید. یک چهارم فنجان 
نخود پخته حاوی 7درصد)1.1 میلی گرم( روی روزانه است، در عین حال نخود و عدس 
4درصد)0.6میلی گرم(، لوبیا سبز و لوبیا سیاه 3درصد)0.5 میلی گرم( روی دارند. به طور کلی 

انواع بنشن بسیار کم کالری، سرشار از پروتئین و ویتامین، مواد معدنی و مملو از فیبر هستند.
سبزیجات

آیا می دانستید که سبزیجات مغذی مانند قارچ، اسفناج، کلم، کلم بروکلی و سیر حاوی روی 
هستند و در عین حال ویتامین های حیاتی و مواد معدنی را در خود جای داده اند؟ یک فنجان 
سبزیجات خام مانند قارچ و کلم 2درصد)0.4میلی گرم( روی روزانه ی مورد نیاز بدن را تامین 
می کند. افزودن این غذاها به برنامه ی روزانه، بی آنکه کالری زیادی مصرف نموده باشید، روی 

فراوانی را برایتان تامین می کند.
آجیل و مغزها

آجیل و مغزها از دیگر منابع عالی برای تامین روی محسوب می شوند که علاوه بر روی، 
روح نیز به شما می بخشند! 30 گرم تخمه کدو یا هسته ی کاج تفت داده شده را درون سالاد 
خود خرد نمائید که به ترتیب 15درصد+)2.2 میلی گرم( و 12درصد )1.8میلی گرم( از روی 
روزانه را در خود دارند. یا یک مشت بادام هندی، گردو یا بادام زمینی را به ماست کم چرب یا 
جودوسر خود بیافزائید. آیا تا به حال دانه چیا را امتحان کرده اید؟ یک قاشق سوپ خوری از 

اینها 3درصد)0.5میلی  گرم( از روی روزانه را می تواند تامین کند.
غلات کامل

فواید غلات کامل در حفظ سلامت بی شمار است. زیرا سرشار از فیبر، ویتامین ها، مواد 
از  معدنی و درست حدس زدید، روی است. فقط نصف فنجان جو دوسرِ پخته بیش 
6درصد)0.9میلی گرم( از روی مورد نیاز بدن در روز را تامین می کند، حال آنکه برنج قهوه ایی 
پخته 4درصد)0.5 میلی گرم( و یک برش نان گندم 3درصد)0.5 میلی گرم( روی دارند. یکی 

دیگر از غلات کامل که مملو از روی می باشد، کوینولاست.
غلات غنی شده ی صبحانه

غلات صبحانه با برخی ویتامین ها و مواد معدنی از قبیل روی غنی شده اند. در کل، یک 
وعده از آنها 25درصد)3.8 میلی گرم( روی روزانه را فراهم می آورد. برچسب پشت محصول را 
بررسی کنید تا متوجه شوید غلات محبوب صبحانه ی شما حاوی چه میزان مواد مغذیست. 
برای حصول نتیجه ی بهتر، غلات صبحانه ایی را برگزینید که حداقل حاوی 5 گرم فیبر باشد و 

آن را با شیر کم چرب یا بدون چربی و میوه ی مورد علاقه ی خود میل نمائید.
شیر و لبنیات

شیر و ماست علاوه بر اینکه سرشار از کلسیم هستند، بسیار خوشمزه و مملو از روی نیز 
می باشند. یک فنجان شیر کم چرب یا بدون چربی 7درصد)1 میلی گرم( روی دارد، در حالی 
که 1 فنجان ماست کم چرب یا بدون چربی 15درصد)2.2 میلی گرم( از روی روزانه را تامین 
می کند. مقداری شیر کم چرب به غلات صبحاته، جودوسر یا اسموتی خود بیافزائید و روی آن 

هم کمی ماست، کنجد عسلی و میوه ی تازه بریزید و سرو نمائید.
شکلات تلخ

چه سورپرایز شیرینی! منبعی از روی بودن یکی دیگر از حقایق جالب درباره ی شکلات تلخ 
است. هرچه تلخ تر، بهتر: 60-69درصد از انواع کاکائو ها حاوی 6درصد)0.9 میلی گرم( روی 
هستند. ممکن است شکلات تلخ به محبوب ترین منبع تامین روی برای شما بدل شود، اما باید 
به خاطر داشته باشید که شکلات تلخ نمی تواند به تنهایی نیاز بدن را تامین کند، بعلاوه اینکه 
باید میزان قند و کالری آن را دقیقا محاسبه نمائید و روزانه فقط یک تکه شکلات میل نمائید.

نقشه برداری از مغز با ویروس هاری!
دانشمندان موفق شدند گونه ای از ویروس هاری را شناسایی کنند که مغز را نمی کشد، 
بلکه نورون ها را زنده نگه می دارد که این یافته می تواند رویکردهای تحقیقاتی جدیدی را در 

اختیار آنها قرار دهد.
 بیماری های اندکی با روش شایع ویروس هاری در خودتکثیری و سلطه بر مغز مشابه 
هستند. این ویروس تکثیر شده و از یک سلول به سلول دیگر گسترش می یابد تا زمانی که 

مغز دیگر نتواند عملکرد عادی را پشتیبانی کرده و بمیرد.
هشت سال پیش محققان موسسه سالک دریافتند که با حذف ژن خاصی از ویروس هاری 
مورد استفاده در واکسن ها، می توان گسترش آن را محدود کرد. این امر باعث زندانی شدن 
ویروس شده و بررسی چگونگی انتشار آن از یک نورون به نورون دیگر را در زیر میکروسکوپ 
تسهیل می کند. اما متاسفانه این ویروس به سرعت میزبان خود را از بین برده و نورون ها را 

تخریب می کرد.
نسخه جدید هاری که محققان موسسه زاکرمن شناسایی کرده اند، به ویروس هاری موجود 

در حیات وحش که میزبان را برای مدت طولانی تری زنده نگه می دارد، نزدیکتر است.
این تحقیق که نتایج آن در مجله Neuron منتشر شده، تنها بر یک سیناپس در هر بار 
تمرکز می کند، اما در عوض نورون ها و میزبان تا یک ماه زنده می مانند که دو برابر طولانی تر 

از زمان بررسی های درون آزمایشگاهی است. این امر به معنی توانایی بررسی موجودات زنده 
بجای انواع مرده آن هاست.

محققان به جای پیگیری عفونتها در نمونه های بیمار می توانند بخشی از جمجمه میزبان 
زنده را برداشته و نورون ها را در کنار ویروس عقیم شده مشاهده کنند. از آنجایی که به ویروس، 

درخشان کننده زیستی داده شده، مشاهده آن زیر میکروسکوپ آسانتر بود.
به گفته محققان، اگر حیوانی را با یک سویه وحشی هاری بیمار کنید، می توانید نقشه خامی 
از منبع عفونت را با دنبال کردن ساختارهای مغز مبتلا ایجاد کنید. اما از آنجایی که این ویروس 
باعث تخریب شدید نورون ها می شود، نمی توان این ساختارها را برای مدت طولانی دنبال کرد.

با این ابزار، می توان تقشه بسیار بهتری از چگونگی عملکرد عادی مغز طراحی کرد که درک 
بهتری در مورد چگونگی مقابله با ناهنجاری هایی مانند بیماری ها ارائه می کند.

در آینده نزدیک محققان ممکن است بتوانند ویروس اصلاح شده هاری را برای نقشه برداری 
از مغز و کمک به انتقال داروی بهینه سازی شده ژنتیکی مورد استفاده قرار دهند. محققان 
تاثیر یافته های خود بر روی تحقیقات مغز را با چگونگی تسهیل ویرایش ژنی توسط روش 
CRISPR مقایسه کرده اند. اگرچه این روش در حال حاضر برای استفاده در مغز انسان هنوز 

ایمن نیست. 
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روی در چه غذاهایی وجود دارد؟



اجتماعی 6

دو قدم تا انتخاب همسر مناسب 

ازدواج یکی از مهم ترین تصمیم ها در طول زندگی ماست، بنابراین در انتخاب همسر 
باید تفکر لازم صورت گیرد تا انتخاب صحیحی انجام شود.

در دو مرحله باید برای فردی که گزینه ازدواج شما است یا با او آشنا شده اید، فیلتر 
بگذارید، فیلتر اول، بلوغ های او در زمینه ازدواج را بررسی می کند و فیلتر دوم، سبک 
زندگی او را. کسی که به بلوغ ازدواج نرسیده باشد، نمی تواند به فیلتر دوم برسد و همان 

اول، باید او را از گزینه های ازدواج حذف کرد.
بلوغ ازدواج یعنی چه؟

یک فرد در خانواده دوره های مختلفی را پشت سر می گذارد که به آن دوره زندگی 
می گویند. این دوره از ابتدای تشکیل خانواده آغاز می شود و سپس اعضای خانواده ها 
به تدریج از خانواده جدا می شوند. اما شرط جدا شدن از خانواده، فقط این نیست که 
با ازدواج فضای فیزیکی و خانه تان را از پدر و مادر جدا کنید، حتی در آن صورت هم 
ممکن است شما هنوز وابسته به خانواده باشید. برای آنکه بتوانید ازدواج کنید و مستقل 
شوید، باید بند نافتان را از خانواده جدا کنید. چطور ممکن است؟ با بلوغ های ازدواج. 
در واقع کسی که تصمیم به ازدواج دارد باید به یک حداقل هایی در زندگی دست یافته 

باشد که به آنها بلوغ های ازدواج می گویند. این بلوغ ها به طور خلاصه عبارتند از:
بلوغ شخصیتی: مباحث مربوط به شخصیت سالمتر مثل خود کم بینی یا خود 
شیفتگی، بحث استقلال شخصیتی فرد، آیا از خودش تفکر دارد و... در این بخش 

قرار می گیرد.
بلوغ عاطفی: شناخت هیجان های خود و دیگران. یعنی فرد بخش عاطفی  روان 
خود را بشناسد مثلاً بداند چرا از یک فرد خوشش می آید، بتواند عواطف و هیجانات و 

احساسات خود را کنترل کند.
بلوغ اجتماعی: موقعیت و پایگاه اجتماعی که به کار و خانواده ارتباط دارد مشخص 

شده باشد و فرد هویت اجتماعی خود را بشناسد.
بلوغ معنوی: مشخص بودن سبک دینداری فرد و احترام به طرف مقابل.

بلوغ مالی: داشتن شغل ثابت، توانایی برآمدن از عهده دخل و خرج زندگی. منظور از 
بلوغ مالی ، صرفاً داشتن تمکن مالی فراوان نیست. بلوغ مالی یعنی داشتن شغلی ثابت 
که شخص حداقل یک سال در آن کار کرده است، و داشتن توانایی پس انداز و برنامه 

ریزی و مدیریت مالی در زندگی، که لازم است این موارد به دقت چک شود.
خوان دوم: سبک زندگی

کسی که تصمیم به ازدواج دارد باید به یک حداقل هایی در زندگی دست یافته باشد 
که به آنها بلوغ های ازدواج می گویند

سبک زندگی، سبک فکر کردن و شیوه مدیریت زندگی، ویژگی های فردی، رشد 
اجتماعی، تناسب های میان شما دو نفر و... همه باید در فاز دوم چک شوند. اهمیت 
این موارد هم کمتر از بلوغ های ازدواج نیست. فردی که به بلوغ رسیده اساسا آمادگی 
ازدواج را ندارد چه با شما و چه با فردی دیگر. و فردی که در مرحله سبک زندگی و 
تناسب های دو نفره رد می شود، یعنی مناسب ازدواج با شما نیست و ازدواج شما دو نفر 

با هم ممکن است آینده خوبی نداشته باشد.
برای بررسی فرد در این زمینه موارد زیر را باید بررسی کنید:

فلسفه ازدواج: چک کنید که تصویر شما از ازدواج خوب چیست؟ دیدگاه ایشان در 
این خصوص چیست؟

نحوه ایمان و دینداری: شباهت دختر خانم و آقا پسر در نحوه دینداری و مسائل 
مذهبی تا چه حد است؟ آیا شبیه اید؟ آیا چالش دارید؟ آیا می توانید به عقاید هم 

احترام بگذارید یا اصرار دارید یکدیگر را شبیه خود کنید؟
تناسبات خانوادگی: مسائلی مانند تناسب فرهنگی و اجتماعی و اقتصادی، آداب و 

رسوم و فلسفه زندگی در این زمینه جای می گیرد.
تناسب سنی بین زن و مرد: یعنی فاصله سنی در حدی نباشد که طرفین، دو دوره 
رشدی متفاوت را تجربه کنند. همچنین در مواردی که دخترخانم بزرگتر از آقاپسر 

است لازم است چک شود که آیا قادر به درک نیازهای روحی یکدیگر هستند یا نه؟
تناسب در میزان تحصیلات: اگر تفاوت هست در آن حد نباشد که سبب دو سبک 
زندگی متفاوت شود می توانید با وجود تفاوت های سطح تحصیلی ازدواج کنید. آیا 
ایشان تحصیلاتش را تمام کرده؟ قصد اتمام دارد یا خیر؟ و اینکه مسئله تحصیلات 

ایشان تا چه اندازه برای شما اولویت دارد؟
تیپ شخصیتی شما دو نفر: هم فرکانس بودن در آینده، علایق، دوستان، نحوه 
پرداختن به اوقات فراغت، مطالعات و...، داشتن علایق مشترک، لذت بردن از موضوعات 
مشترک، شباهت ها و تفاوت های شخصیتی، نحوه کنار آمدن با تفاوت های طرف 

مقابل و... را بررسی کنید.

وعده هایی که نباید به فرزندان داد
یک روانشناس گفت: والدین به علت اجتناب از برخورد احتمالی با فرزندشان، ناامید 
نکردن وی و ایجاد امید در او وعده هایی به فرزندان خود می دهند که شکستن قول و 

عهد با آن ها در واقع اعتماد فرزند به والدین را از میان می برد.
»همایون قسمتی« اظهار کرد: والدین از وعده و وعید دادن به فرزندان خود به چند 
علت استفاده می کنند که از آن جمله رشوه دادن به فرزند برای انجام کاری که خودشان 
می خواهند، اجتناب از برخورد احتمالی با فرزندشان، ناامید نکردن وی و ایجاد امید در 

او می باشد.
وی افزود: شکستن قول و عهدی که با فرزندان بسته شده در واقع اعتماد به والدین 

را از میان می برد.
این روانشناس به مواردی از وعده های والدین به فرزندان اشاره و خاطرنشان کرد: 
»قول میدم درد نداشته باشه« یکی از وعده های مرسوم والدین است، اما والدین باید 
بدانند که درد یک امر درونی است، ممکن است برای آن ها درد نداشته باشد اما فرزندان 

حس دیگری دارند.
وی تصریح کرد: والدین می توانند بجای آن که قول بدهند که اصلاً درد ندارد، بگویند 

که ممکن است کمی درد داشته باشد، اما زود تمام می شود.
قسمتی »قول میدم قبل از این که خوابت ببره بیام خونه« از دیگر اقوال مرسوم است 
که والدین پیش از گفتن آن باید این را در نظر داشته باشند که موقعیت ها و شرایط 
گاهی خارج از کنترل می باشد و بجای آن بگویند: »قول میدم تمام تلاشمو بکنم و قبل 

از این که بخوابی خونه باشم«.
وی ادامه داد: والدین در زمان گفتن »قول میدم هفته دیگه ببرمت پارک با دوستت 
بازی کنی، ولی امروز نه« باید بدانند بچه ها همیشه جزئیات را به یاد دارند و باید سعی 
کنند واقع گرایانه تر بگویند: »بذار با مامان دوستت حرف بزنم و قرار بذاریم بریم پارک«.

این روانشناس همچنین گفتن جمله »قول میدم اگه اتاقتو مرتب کنی، ببرمت بیرون 
بستنی بخرم برات« را رشوه دادن به فرزندان دانست و توصیه کرد: قول دادن و رشوه 
دادن را فراموش کنید و در عوض به او کمک کنید عواقب موضوع را درک کند به عنوان 

مثال می توانید بگویید: »اسباب بازی هاتو جمع کن تا کسی خرابشون نکنه«.
وی خاطرنشان کرد: به جای گفتن »قول میدم اگه مشقاتو انجام بدی، باهوش ترین 
بچه کلاس بشی« به فرزندتان کمک کنید تا ارزش یادگیری را بفهمد، نه این که تمرکز 
او را به سمت بهترین بودن جلب کنید به عنوان مثال بهتر است بگوئید: »انجام دادن 

تکلیف شب باعث می شه که رشد کنی و چیزای زیادی یاد بگیری«.
قسمتی »قول میدم که فردا روز بهتری باشه« را وعده ای ناممکن دانست و خاطرنشان 
کرد: والدین می خواهند همه چیز را برای فرزندانشان بهتر کنند، اما گاهی آنچه بچه ها 
بیش از همه به آن نیاز دارند، این است که احساساتشان درک و پذیرفته شود و جمله 

بهتر این است »به نظر می رسه که امروز روز سختی برات بوده«.
وی در پایان »قول میدم که دفعه دیگه برای تولدت بریم مسافرت« را از دیگر 
وعده هایی عنوان کرد که نباید به فرزندان داد و یادآور شد: فرزندتان را در برنامه ریزی ها 
دخالت دهید تا بهتر وسعت آن را درک کند مثلاً بگوئید: »منم فکر می کنم تو این 

مسافرت بهمون خیلی خوش بگذره پس بذار براش پول پس انداز کنیم«.

توصیه های انتظامی پلیس:
حجاب موجب استحکام 

پیوند خانواده مي شود.
اداره آموزش همگانی معاونت اجتماعی فرماندهی انتظامی استان قم 

به  امری ضروری  زندگی  در  بدن  زبان  بر  تسلط 
حساب می آید. چه تاجر باشید چه اغذیه فروش، اگر 
با مردم سروکار دارید باید بدانید چگونه با آنها ارتباط 
برقرار کنید. می گویند 93 درصد ارتباطات غیرکلامی 
هستند. بنابراین بسیار مهم است که بفهمید ورای 

حرف هایی که می زنید چه چیزی را انتقال می دهید.
در این جا 11 ترفند برای درک بهتر زبان بدن و 

ارتباط ماهرانه تر به شما معرفی می شود.
1. از بازتاب استفاده کنید.

بازتاب یعنی انجام آن چه طرف صحبت شما انجام 
می دهد، البته ماهرانه. شما نمی خواهید که با رفتاری 
بی ملاحظه ریزترین حرکات آنها را تقلید کنید، بلکه 
می خواهید با ظرافت این کار را انجام دهید، درست 
همان طور که آنها انجام می دهند. با تقلید اعمال آن ها، 
چه ضربدری کردن دست ها باشد؛ درصورتی که آنها 
دست های شان ضربدری بود، یا آرام صحبت کردن 
باشد؛ اگر آنها آرام صحبت کردند، یا حفظ تماس 
چشمی طولانی باشد؛ اگر آنها نگاه تان کردند- موجب 
شباهت  آنها  کنید.  برقرار  رابطه  افراد  با  می شود 
بیش تری به شما احساس می کنند و درنتیجه احساس 
ارتباط بیش تری با شما خواهند داشت. بازتاب از این 
لحاظ واقعا کارآمد است. می توان از آن در هر مکانی 
استفاده کنید، ولی این کار به طور ویژه تری در قرارها، 
جلسات کسب وکار و موقع ملاقات با یک فرد جدید 

مفید است.
2. حرکات غیرضروری انجام ندهید.

ضربدری  را  دست های شان  عصبی  مردان  اغلب، 
یا  دکمه سردست  حرکت شان  این  با  تا  می کنند 
ساعت شان را نشان بدهند. ممکن است در حال گذر از 
جلوی یک جمعیت زیاد باشند، یا قدم زنان از کنار خانم 
زیبایی بگذرند، یا شاید در حال رفتن به روی صحنه 
برای ارائه ی یک سخنرانی باشند، ولی با انجام چنین 
حرکت های غیرضروری با دست های شان، به نوعی 
احساس عدم امنیت زیاد خود را نشان می دهند. این 
کار آنها تلاشی ناخودآگاه است برای با دست پوشاندن 
بدن شان. این حرکت در بین مردها خیلی رایج است 
و باید از آن اجتناب شود. از ور رفتن با چیزی که به 
آن احتیاجی ندارید دست بردارید و آن وقت با این کار 
چهره ی معذب و نگران تان برای مردم دنیا رو نخواهد 
شد. در عوض، دست های تان را کنارتان بیندازید و با 

اطمینان هرجا که می خواهید بروید!
3. فیگور قدرت بگیرید.

فیگور قدرت همان کش آوردن دست ها بالا و روی 
سر تا حد ممکن است. این حرکت یک شکل 7 مانند 
ایجاد می کند. این فیگور به دقت مورد مطالعه قرار 
گرفته است و ثابت شده است هر کس این کار را بکند 
تستسترون، اعتمادبه نفس و ویژگی های رهبری اش 
افزایش خواهد یافت. بار بعد و پیش از یک جلسه ی 

بزرگ اگر احساس کردید عصبی هستید یا از خودتان 
مطمئن نبودید، آن دو دست خودتان را بالا ببرید و 
کار  این  انجام  از  بگیرید!  قدرت  فیگور  یک  سریع 

خوش حال خواهید شد.
4. پاهای تان را روی هم نیندازید.

نشان  می اندازند،  هم  روی  پای شان  وقتی  آدم ها 
می دهند که کاملا سرسخت و غیرصمیمی هستند. 
این که بخواهید فاصله ی خودتان را با کسی حفظ 
کنید می تواند ایده ی خیلی خوبی باشد، ولی اگر بر 
سر معامله ی بزرگ خرید ماشین جدیدتان مذاکره 
می کنید یا اگر مشغول متقاعد کردن رییس تان برای 
اضافه حقوق هستید، سرسختی نشان دادن ایده ی 
پای  روی  از  را  پای تان  آن،  به جای  نیست!  خوبی 
دیگرتان بردارید و یک حالت بدنی باز به خود بگیرید. 
خب هرچه باشد، همه ی ما دوست داریم معامله های 

عالی انجام بدهیم!
5. بخندید تا واقعا ارتباط برقرار کنید.

چه چیزی از یک چهره ی متبسم و شاد بهتر است؟ 
یک چهره ی متبسم، شاد، و خندان. خنده نشانگر حد 

اعلای ارتباط بین دو نفر است و گویای انواع متعددی 
از روابط و پیوندها است. وقتی واقعا دل تان می خواهد 
با کسی ارتباط کاری یا شخصی برقرار کنید، بخندید. 
سر قرار خندیدن یا خنداندن کسی که با او قرار دارید 
نشانه هایی باورنکردنی از جذب و شیفتگی هستند. 
مصاحبه ی  یک  در  بجا  و  دوست داشتنی  شوخی 
شغلی می تواند برای باز کردن سرِ صحبت بسیار کار 
خوبی باشد و راهی عالی برای برقراری ارتباط با رییس 
احتمالی تان باشد! خندیدن، و خنداندن دیگران، وقتی 
هدف ارتباطِ موثر باشد، می تواند بی نهایت سودمند 

باشد!
6. دست های تان را از هم باز کنید.

درست همان طور که روی هم انداختن پاها می تواند 
یکی از حالت های بدِ زبان بدن باشد، حالت ضربدری 
دست ها هم همین طور است. ضربدری کردن دست ها 
وقتی  است.  مشکوکانه  یا  تدافعی  حالت  نشانگر 
بین خودتان و  را ضربدری می کنید  دست های تان 
او صحبت می کنید فاصله می اندازید.  با  کسی که 
به جای این کار، بار بعد که می خواهید با کسی که قبلا 

او را دیده اید ارتباط برقرار کنید دست ها را از حالت 
ضربدری خارج کنید، و آن وقت متوجه خواهید شد که 

برقراری رابطه با او چقدر آسان تر می شود.
7. سرتان را بالا بیاورید.

و  اطمینان،  غرور،  بیاورید،  بالا  را  سرتان  وقتی 
تسلط بسیار زیاد خود را نشان می دهید. اگر تا به حال 
ندیده اید کسی سرش پایین باشد، پس اهمیت بالا 
گرفتن سر را خوب درک می کنید! با بالا نگه داشتن 
سر نشان می دهید که از خودتان رضایت دارید و به 
آن چه هستید اطمینان دارید. بار بعد که خواستید روی 
صحنه سخنرانی کنید، برای جمعی از دوستان تان 
برای منصب جدیدی  یا  تعریف کنید،  را  ماجرایی 

مصاحبه بدهید، سرتان را بالا بگیرید!
8. کف دست ها ی تان هم رو به بالا باشد.

وقتی با دست ارتباط برقرار می کنید مطمئن شوید 
به  طور موثری حالت کف دست های تان را هم با آن 
همراه کرده اید. با انجام این کار ناخودآگاه اعتمادسازی 
می کنید. این کار نشان می دهد شما رو راست هستید 
و چیزی را از شخصی که با او حرف می زنید، پنهان 

فروش،  بر  باورنکردنی  طرز  به  فن  این  نمی کنید. 
بازاریابی، یا اطمینان دادن تاثیر می گذارد. اساسا، در 
هر جایی که احتمال دارد صداقت و درستی زیر سوال 

برود از این حالت استفاده کنید.
9. سر تکان بدهید.

وقتی سعی می کنید با کسی که با او حرف می زنید 
تازه ای  چیز  طرف  که  موقعی  کنید،  برقرار  ارتباط 
می گوید سر تکان بدهید. این نشانه ی بزرگی است 
از این که شما با او موافق هستید و دارید به او گوش 
می دهید و آن چه را می گوید قبول دارید. وقتی در 
مکالمه شنونده سر تکان می دهد پیوند بسیار خوبی 
شکل می گیرد و نشان می دهد که طرف واقعا به حرف 
گوش می دهد. بار بعد که یک دوست یا همسرتان 
برای تان ماجرایی را تعریف کرد، گاه گاهی سرتان را 
تکان بدهید آن وقت می بینید چقدر خوشحال می شوند 

چون قدردان مهارت های شنیداری شما هستند.
10. از پا کوبیدن اجتناب کنید.

ببینید، ممکن است خسته باشید، و شاید دل تان 
بخواهد کار دیگری انجام بدهید- مثلا به همبرگر 
فروشی جدیدی که سر خیابان است سری بزنید- 
ولی در حالی که مدیرتان مسئله ی مهمی را گوشزد 
کرد!  نخواهد  خوشحال  را  او  کوبیدن  پا  می کند، 
درواقع، او را می رنجاند چون بدن تان دارد می گوید که 
حرف های او چقدر شما را خسته کرده است. به جای 
این کار، پاهای تان را یکی دو دقیقه ی دیگر ثابت نگه 
دارید، و بگذارید او حرف خودش را بزند. به جای آزردن 
او، به حرف اش گوش بدهید)یا دست کم تظاهر کنید 
گوش می دهید( تا واقعا با او ارتباط برقرار کنید. بار 
بعد که او ترفیعات شغلی آینده اش را مرور کند، ممکن 

است شما درست آن بالای فهرست باشید!
11. دست طرف صحبت تان را به آرامی لمس کنید.

او حرف  با  که  کردن دستِ کسی  لمس  آرام  با 
می زنید، چه ماجرایی را تعریف  کنید چه یک لطیفه ی 
باحال بگوید، به خوبی اعتماد سازی خواهید کرد. با 
انجام این کار، پیوندی واقعی بین خودتان و آن شخص 
ایجاد می کنید، البته نه فقط یک ارتباط کلامی صرف، 
بلکه ارتباطی کلامی و ذهنی. بار بعد که با کسی قرار 
داشتید، سعی کنید وقتی در حال مکالمه هستید به 
آرامی طرف مقابل را لمس کنید و آن وقت خودتان 

متوجه شکل گیری یک رابطه ی بهتر خواهید بود.
این هم از این! 11 ترفند که به موفقیت شخصی 
و حرفه ای شما کمک می کند! ممکن است بهترین 
گوینده یا بهترین صحبت کننده نباشید، ولی اگر بتوانید 
زبان بدن تان را کنترل کنید، بهترین ارتباط را برقرار 
خواهید کرد! و این در حالت کلی بسیار بسیار مهم تر 
است. بالاخره، تمام زندگی بشر به ارتباط او بستگی 
دارد؛ و بدن تان تقریبا همه جوره ارتباط لازم را برقرار 

می کند.

راهکارهای تسلط بر زبان بدن برای موفقیت

معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان اصفهان اعلام کرد:

کشف 44 فقره سرقت داخل خودرو در اصفهان
 معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان اصفهان از دستگیري دو سارق حرفه اي داخل 
خودرو و کشف 44 فقره سرقت خبر داد.   سرهنگ جهانگیر کریمي در گفت و گو با خبرنگار 
پایگاه خبري پلیس گفت: پس از وقوع چندین فقره سرقت داخل خودرو در منطقه غرب شهر 
اصفهان شناسایي و دستگیري عامل یا عوامل این سرقت ها در دستور کار ماموران پلیس آگاهي 
قرار گرفت .  سرهنگ کریمي افزود: کارآگاهان تحقیقات گسترده اي را در این زمینه آغاز کردند 
و با انجام یک سري اقدامات تخصصي یک سارق را شناسایي و دستگیر کردند.  وي ادامه داد: 
این سارق در بازجویي هاي به عمل آمده به 44 فقره سرقت داخل خودرو با همدستي یک نفر 
دیگر اعتراف کرد .  این مقام انتظامي با اشاره به دستگیري همدست سارق بیان داشت: در این 
زمینه پرونده تشکیل و هر دو متهم جهت سیر مراحل قانوني به مراجع قضائي تحویل داده شدند.  
معاون اجتماعي فرماندهي انتظامي استان اصفهان در پایان به همشهریان توصیه کرد: از نصب 
تزئینات و وسایل گران قیمت در داخل خودرو خودداري کنید ، کیف و دیگر وسایل را روي 
داشبورد و صندلي هاي خودرو رها نکنید و اتومبیل خود را به لوازم ایمني نظیر دزدگیر ،سوئیچ 
مخفي ،قفل فرمان و قفل سوئیچي و یا قفل پدال و سایر وسایل تاخیري و بازدارنده مجهز کنید.

فرمانده انتظامي شهرستان ابهر خبرداد:

دستگیري سارقان 61 رأس گوسفند 
فرمانده انتظامي شهرستان ابهر از شناسایي و دستگیري سارقان 61 رأس گوسفند خبر داد. 

به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس، سرهنگ برزو مهدیخاني گفت: به دنبال دریافت خبري 
مبني بر سرقت 61 رأس گوسفند از دامداري در صائین قلعه شهرستان ابهر، پیگیري موضوع 
به صورت ویژه در دستور کار پلیس قرار گرفت.  وي تاکید کرد: در تحقیقات اولیه مشخص شد 
که سارق یا سارقان پس از شناسایي طعمه هاي خود، از غفلت صاحبان احشام استفاده کرده 
و با ربودن احشام بلافاصله از محل متواري شده اند.  مهدیخاني ادامه داد: با تلاش مأموران در 
این زمینه دو متهم به هویت هاي "ن-د" و " و – د " شناسایي و طي عملیاتي دستگیر شدند.  
فرمانده انتظامي شهرستان ابهر با بیان اینکه در بازجوي هاي به عمل آمده این متهمان به سرقت 
61 رأس گوسفند اعتراف و براي سیر مراحل قانوني به دادسرا معرفي شدند، از مردم خواست 

موارد مشکوک را با فوریت هاي پلیسي 110 اطلاع دهند. 

جانشین فرمانده انتظامي استان بوشهرخبرداد:

کشف پنج میلیارد ریال قرص نیروزا قاچاق
 در بندردیلم 

جانشین فرمانده انتظامي استان بوشهر گفت: ماموران مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهي 
شهرستان دیلم در بازرسي از یک انبار ، مقادیر زیادي قرص نیروزاي قاچاق به ارزش پنج 
میلیارد ریال کشف کردند.  سرهنگ علیرضا رزمیدر گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس 
اظهارداشت : ماموران پلیس آگاهي شهرستان دیلم ، در پي کسب خبري مبني بر دپو مقادیر 
زیادي قرص هاي نیروزا در یک انباري رسیدگي به این موضوع را در دستور کاري خود قرار دادند.  
وي افزود: ماموران اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهي با کسب مجوز قضائي در بازرسي از 
این انبار 270 هزار انواع قرص نیروزاي غیرمجاز  کشف کردند. به گفته جانشین فرمانده انتظامي 
استان، یک نفر متهم در این راستا دستگیر شد. سرهنگ رزمي ، ارزش برآورد شده این محموله 
را پنج میلیارد ریال بیان کرد و افزود: متهم قصد توزیع این قرص ها را در بازار و سطح استان 

داشت که با تلاش ماموران پلیس دستگیر شد. 

 با کشف بیش از 100 کیلو مواد مخدر 
سوداگران مرگ در آذربایجان شرقي زمینگیر شدند 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان آذربایجان شرقي از کشف بیش از 100 کیلو مواد 
مخدر و دستگیري هشت قاچاقچي مواد افیوني خبر داد.  به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس 
، سرهنگ  قاسم دهقاني گفت: ماموران مبارزه با مواد مخدر آذربایجان شرقي طي دو عملیات 
منسجم موفق شدند دو باند فعال در زمینه تهیه و توزیع مواد مخدر را شناسایي و دستگیر کنند. 
وي افزود: این دو باند مواد مخدر را از استان هاي مرکزي کشور تهیه کرده و قصد داشتند آنها 
را در تبریز توزیع کنند.  دهقاني با اشاره به دستگیري هشت متهم در این رابطه اظهار داشت: از 

متهمان 81 کیلوگرم تریاک و 24 کیلوگرم حشیش کشف شد. 

فرمانده انتظامي شهرستان نیشابور  خبرداد:

کشف 46 هزار آمپول قاچاق 
فرمانده انتظامي شهرستان نیشابور گفت :پلیس شهرستان نیشابور در بازرسي از یک دستگاه 
نیسان وانت، 46 هزار آمپول قاچاق کشف کرد.  سرهنگ سید حسن حسیني در گفت وگو با 
خبرنگار پایگاه خبري پلیس  اظهارداشت: در راستاي مبارزه با قاچاق کالا و ارز، روز گذشته 
یکي از تیم هاي نامحسوس پلیس آگاهي هنگام کنترل خودروهاي عبوري در ورودي شهر 
نیشابور به یک دستگاه وانت نیسان مشکوک شدند.وي افزود: ماموران انتظامي پس از متوقف 
کردن خودرو در بازرسي از آن 46 هزار عدد آمپول مگلوسان )براي درمان بیماري سالک( فاقد 
هرگونه مجوز قانوني و بهداشتي به ارزش تقریبي دو میلیارد و 300 میلیون ریال کشف کردند.

سرهنگ حسیني با اشاره به معرفي متهم به مقام قضائي تصریح کرد: در همین زمینه ماموران 
پلیس آگاهي در بازرسي از یک دستگاه خودرو ایسوزو ، 192 ثوب مانتو به ارزش تقریبي 10 

میلیون ریال کشف کردند.

فرمانده انتظامي استان فارس  اعلام کرد:

کشف 680 کیلو تریاک در بار سرپیج لامپ  

فرمانده انتظامي شهرستان بندرانزلي  خبرداد:

توقیف مزدا با بیش از 38 میلیون ریال خلافي

فرمانده انتظامي استان فارس از کشف یک محموله 681 کیلوگرمي تریاک، از یک دستگاه 
خودرو تریلي در اطراف شهرستان "کوار" خبر داد. 

به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس، سردار احمدعلي گودرزي در تشریح این خبر گفت: 
ماموران انتظامي شهرستان "کوار" استان فارس با انجام اقدامات اطلاعاتي از حمل یک محموله 

سنگین موادمخدر به آن شهرستان مطلع شدند. 
وي ادامه داد: در تحقیقات صورت گرفته توسط ماموران مشخص شد که محموله موادمخدر 
به وسیله یک دستگاه خودرو تریلي از بندرعباس  به مقصد تهران  در پوشش بار سرپیج لامپ  
بارگیري شده و قاچاقچیان قصد تخلیه آن را در یکي از باغ هاي اطراف شهرستان "کوار" دارند. 

فرمانده انتظامي استان فارس گفت: بلافاصله ماموران به آن محل اعزام و علاوه بر توقیف خودرو 
تریلي دو دستگاه خودرو سواري "پژو 405" و "سمند" که محموله موادمخدر را اسکورت مي 
کردند، توقیف شد.  سردار گودرزي اظهار کرد: در بازرسي از بار خودرو تریلي، 680 کیلوگرم تریاک 

که به طرز ماهرانه اي در قسمت بار خودرو، جاسازي شده بود کشف شد. 
وي خاطر نشان کرد: تحقیقات پلیس در خصوص دستگیري اعضاي این باند قاچاق موادمخدر 

ادامه دارد. 

فرمانده انتظامي شهرستان بندرانزلي از توقیف خودروي مزدا با بیش از 38 میلیون ریال خلافي توسط 
ماموران راهنمایي و رانندگي، خبر داد. 

سرهنگ هرمز عشقیدر گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري پلیس، گفت: ماموران راهنمایي و رانندگي 
شهرستان بندر انزلي هنگام کنترل وضعیت تردد خودروها در محورها، یک دستگاه خودروي مزدا3 را به 

علت سرعت غیرمجار متوقف کردند. 
فرمانده انتظامي شهرستان بندرانزلي افزود: پس از استعلام مشخص شد، راننده این خودرو 66 فقره تخلف 
به مبلغ 38 میلیون و 400 هزار ریال خلافي پرداخت نشده در پرونده خود دارد که خودرو براي انجام مراحل 

قانوني به پارکینگ منتقل شد. 
فرمانده انتظامي شهرستان بندرانزلي یادآور شد: بر اساس ماده 80 قانون رسیدگي به تخلفات رانندگي در 
صورتي که مبلغ تخلف خودرویي به ده میلیون ریال برسد و مالک این خودرو براي پرداخت جریمه اقدام 

نکند، خودرو توقیف و به پارکینگ منتقل مي شود.
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رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ خبر داد:

پایان پرونده آدم ربایی 5 میلیاردی در کمتر از ۷2 ساعت
 رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ از پایان پرونده آدم ربایی 
5 میلیارد تومانی با تلاش مأموران پلیس آگاهی در کمتر از 
72 ساعت و بازگشت علی 16 ساله به آغوش خانواده خبر 

داد.
به گزارش خبرگزاری فارس، در ساعت 20 مورخه 28 دی 
94 فردی با مراجعه به کلانتری 150 تهرانسر به مأموران 
اعلام کرد که فرد ناشناسی طی تماس تلفنی مدعی شده 
که پسرش بنام علی 16 ساله در اختیار آنهاست و در ازای 
آزادی وی مبلغ 5 میلیارد تومان پول درخواست کرده است.

با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع آدم ربایی و به دستور 
بازپرس شعبه ششم دادسرای ناحیه 27 تهران، پرونده جهت 
رسیدگی در اختیار اداره یازدهم پلیس آگاهی تهران بزرگ 

قرار گرفت.
شاکی پرونده ) پدر علی ( که در زمینه خرید و فروش لوازم 
آشپزخانه مشغول بکار است، پس از حضور در اداره یازدهم 
پلیس آگاهی تهران بزرگ در اظهاراتش به کارآگاهان گفت: 
در مورخه 28 دی 94 پسرم منزل را به مقصد مدرسه واقع 

در میدان آزادی ترک کرد.
طبق روال هر روز وی در ساعت 15 به منزل مراجعت 
می کرد اما آن روز به منزل نیامد ! تا اینکه در ساعت 16:30 
فرد ناشناسی با بنده تماس گرفت و بیان داشت که مبلغ 
5 میلیارد تومان باید به او پرداخت کنیم و در صورت عدم 
پرداخت پول، آنها پسرم را خواهند کشت یا دست راست 
او را قطع می کنند؛ آنها دو روز به من مهلت دادند تا پول 

درخواستی را تهیه و به آنها تحویل دهم. 
با توجه به حساسیت موضوع، بلافاصله تحقیقات و اقدامات 
پلیسی جهت شناسایی و دستگیری ربایندگان و نهایتا 
رهایی »علی . م« ) 16 ساله ( در دستور کار کارآگاهان اداره 
یازدهم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت و کارآگاهان 
در کمترین زمان ممکن، در تحقیقات از بستگان و اطرافیان 
شاکی موفق به شناسایی یکی از بستگان وی بنام ابراهیم . 

س) 34 ساله ( شدند که به تازگی از زندان آزاد شده بود.
بررسی سوابق ابراهیم نشان داد که او بارها به اتهام ارتکاب 
ایراد  جرایم مختلف ضرب و جرح عمدی، کلاهبرداری، 
صدمه عمد بدنی، صدور چک بلامحل و ... دستگیر و روانه 

زندان شده است.
با توجه به تحقیقات بعمل آمده از همکلاسی های علی . 

م که او را در روز ربایش در حال سوار شدن به یک دستگاه 
خودرو سمند سفید رنگ مشاهده کرده و مطابقت مشخصات 
ظاهری این خودرو با خودرو سواری ابراهیم، بررسی فرضیه 
کار  دستور  در  ربایی  آدم  در  ابراهیم  مشارکت  و  نقش 

کارآگاهان قرار گرفت.
در ساعت 13:30 مورخه 1 بهمن 94، ابراهیم . س در 
شهرک ولیعصر، سوار بر یک دستگاه خودرو سواری سمند 
سفید رنگ دستگیر و در بازرسی از خودرو نیز یک قبضه 

سلاح کمری به همراه گلوله های جنگی کشف شد.
ابراهیم در اظهارات اولیه منکر هرگونه اطلاع از موضوع آدم 
ربایی شده اما در ادامه تحقیقات به ناچار لب به اعتراف گشود 
و عنوان نمود که از چند ماه پیش ویلایی را در شهرستان 
اسلامشهر – منطقه فردوس اجاره نموده و در حال حاضر 
علی . م ) نوجوان ربوده شده ( بهمراه دو نگهبان ) همدستان 

ابراهیم ( در آنجا نگهداری می شود.
با شناسایی مخفیگاه ربایندگان، بلافاصله چندین تیم 
عملیاتی از کارآگاهان پلیس آگاهی تهران بزرگ به شهرستان 

اسلامشهر اعزام شده و نهایتا در ساعت 17 مورخه 1 بهمن 
94،  نوجوان ربوده شده آزاد و دو متهم دیگر پرونده بنام 
های مهدی ) 29 ساله ( و امیر ) 35 ساله ( نیز دستگیر و 
در بازرسی از مخفیگاه آنها بیش از 200 عدد فشنگ جنگی 
متعلق به سلاح کشف شده از متهم اصلی پرونده کشف شد.

مهدی و امیر پس از دستگیری در اعترافات خود عنوان 
کردند: ما به همراه ابراهیم در داخل زندان هم خرج بودیم تا 
اینکه یک روز ابراهیم عنوان کرد که یکی از بستگانش را می 
شناسد که اگر اقدام به دزدیدن پسرش کرده و تنها او را دو 
ساعت نزد خودمان نگه داریم ، او حاضر است که چند میلیارد 

تومان پرداخت کند.
این دو متهم در ادامه اعترافات خود درباره روز آدم ربایی 
عنوان کردند: ] در مورخه 28 دی 94 [ رفتیم جلوم جلوی 
مدرسه ] علی . م [ ؛ منتظر شدیم تا علی از مدرسه خارج 
شود. ابراهیم راننده بود و صورتش را پوشانده بود تا شناسایی 
نشود؛ ] امیر در صندلی جلو و مهدی هم در صندلی عقب 
نشسته بودند [ ؛ پس از آنکه علی به عنوان مسافر سوار ماشین 
شد، دست و پا و چشمانش را بستیم و به طرف ویلای ابراهیم 
راه افتادیم؛ طی این مدت نیز تماس ها توسط ما دو نفر 

انجام می شد.
ابراهیم ) متهم اصلی پرونده ( با تأیید اظهارات دو متهم 
دیگر پرونده در اعترافاتش به کارآگاهان گفت: این ماجرا اولش 
شوخی شوخی، حرفش در زندان زده شد اما بعد از آزادی، 
زمانی که یکدیگر را ملاقات کردیم، مجددا صحبت بر سر 
انجام این کار مطرح شد اما این بار صحبت ها کاملا جدی 
بود؛ پیشنهاد آدم ربایی توسط مهدی و امیر مطرح شد اما 

علی . م و خانواده اش را من معرفی کردم.
سردار عباسعلی محمدیان، رئیس پلیس آگاهی تهران 
بزرگ با اعلام خبر کشف 100 در صدی پرونده های آدم 
ربایی در پلیس آگاهی تهران بزرگ ، عنوان کرد: در طی چند 
سال گذشته در هیچکدام از پرونده های آدم ربایی رسیدگی 
شده در پلیس آگاهی تهران بزرگ، حتی ریالی به ربایندگان 
پرداخت نشده و در تمامی پرونده های آدم ربایی افراد ربوده 

شده آزاد و متهمین آنها دستگیر و روانه زندان شدند.
سردار محمدیان در پایان این خبر گفت: هر سه متهم 
پرونده با صدور قرار قانونی و جهت انجام تحقیقات تکمیلی 

در اختیار اداره یازدهم پلیس آگاهی تهران بزرگ قرار دارند.
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»شی جین پینگ«، رئیس جمهوری چین در چارچوب سفر 
خاورمیانه ای خود جمعه شب وارد تهران شد و طبق برنامه ریزی 
های صورت گرفته روز گذشته با حسن روحانی )رئیس جمهوری 
ایران(، دکترعلی لاریجانی )رئیس مجلس شورای اسلامی( و در 
نهایت با مقام معظم رهبری به عنوان عالی ترین مقام جمهوری 

اسلامی ایران دیدار  کرد.
شی جین پینگ را علاوه بر یک هیات ۶۶۰ نفره از بازرگانان 
چینی مقامات ارشد این کشور همانند مشاور امنیتی و سیاسی، 
رییس مرکزتحقیقات حزب کمونیست چین، وزیر جاده ابریشم، 
وزیرخارجه، وزرای اقتصاد و فرهنگی و رییس انرژی اتمی چین 

رییس جمهور کشورشان را همراهی می کنند.
چین به عنوان کشوری که امروز دومین قدرت اقتصادی جهان 
شناخته می شود و تا 2 دهه آینده به قدرت اول اقتصادی جهان 
تبدیل خواهد شد، بالاترین ذخیره ارزی جهان را در خزانه های خود 
ذخیره کرده است. چین به عنوان کشوری که بالاترین نرخ رشد 
اقتصادی جهان را دارد بیش از ۵4 درصد نفت خام مورد نیاز خود 
را از ایران خریداری می کند، همین رقم کافی است تا نشان دهد 
که اژدهای زرد در تبادلات خود بیش از هر کشوری به ایران تکیه 

کرده است.
برنامه، بودجه و  بیگلری، عضو کمیسیون  شهباز حسن پور 
محاسبات مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با خانه ملت درباره 
همکاری ایران و چین می گوید: »بطور طبیعی می توان از ظرفیت 
های اقتصادی جمهوری اسلامی ایران و چین بیشتر استفاده کرد. 
البته باید پذیرفت تاکنون نتواسته ایم از مزیت های بازار بزرگ چین 
استفاده کنیم بنابراین باید اهداف و استراژی های روشنی در این 

رابطه داشت.«
نماینده مردم سیرجان در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
»اگر برنامه ریزی کارشناسی شده ای وجود داشته باشد و در زمینه 
تبلیغات نیز عملکرد صحیحی داشت می توان محصولاتی مانند خرما 
را صادر کرد. چین در ارتباط اقتصادی با جمهوری اسلامی ایران 
دارای نقشه راه است و از ظرفیت های مورد هدف خود استفاده می 

کند بطور مثال مواد اولیه مورد نیاز را از ایران تامین می کند.«
عضو گروه دوستی پارلمانی جمهوری اسلامی ایران با چین 
ایران استراژی مشخص و  تصریح کرد: »باید جمهوری اسلامی 

کارشناسی شده ای برای استفاده از بازارهای چین داشته باشد.«
رفیق روزهای تحریم، شریک روزهای پسابرجام

پکن که در سال های تحریم های خصمانه رفیق شفیق تهران 
بود؛ پس از 14 سال نفراول خود را راهی ایران کرده است تا نشان 
دهد که برای دوران پسابرجام برنامه های ویژه ای در غالب 1۷ طرح 
در زمینه های اقتصادی، تجاری، فرهنگی و حتی هسته ای در دستور 

کار قرار داده است.
ظرف چند ماه اخیر توسط رسانه های عمدتا غربی در سایه 
سفرهیات های اقتصادی تجاری اروپایی به تهران شایعاتی مطرح 
شده بود که ایرانی ها چین را از معادلات خود حذف کرده اند اما 

به  چین  جمهوری  رئیس  سفیر 
عنوان یکی از کشورهای موثر در 
روند مذاکرات تفاهم برجام نشان 
می دهد که پکن همچنان متحد 
استراتژیک تهران در حوزه مسائل 

اقتصادی است.
عضو  دواتگری،  مهدی 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
اسلامی  شورای  مجلس  خارجی 
شده  ایجاد  وضعیت  تحلیل  در 
می  گوید: »در فضای پسابرجام 
که گشایشی خوبی در رمینه های 
اقتصادی ایجاد شده است، غربی 
ها و چین وارد یک رقابت تنگاتنگ 
شده اند. تهران در فضای ایجاد شده 
قطعا رفقای دیروز خود را فراموش 

نخواهند کرد.«
وی در ادامه افزود: »متاسفانه کالاهای بنجول چینی نام این کشور 
را در بازار ایران بدنام کرده اند. پکن اگر قصد موفقیت در بازارهای 
ایرانی را دارد باید کالاهایی با استانداردهای روز دنیا را به ایران صادرات 

کند وگرنه آنها از رقبای غربی خود شکست خواهند خورد.«
دواتگری در عین حال گفت: »سرمایه گذاری مشترک اقتصادی 

در ایران همانند برنامه ای که در 
مورد پول های بلوکه شده ایران که 
در غالب 4۰ پروژه به عنوان تضمین 
فاینانس ایران وجود دارد باید مورد 

پیگیری جدی قرار گیرد.«

از جاده ابریشم 
تا سازمان شانگ های

منهای رقابت چینی ها با غربی 
به  زرد  اژدهای  ایران،  بازار  در  ها 
راه  از  ابریشم  احیای جاده  دنبال 
با  را  تا کالاهای خود  ایران است 
و  سبز  قاره  به  بیشتری  سهولت 
بازارهای اروپایی صادر نماید. هزینه 
های حمل و نقل محصولات چینی 
همواره به عنوان یک دغدغه برای 

پکن مطرح بوده است.
گفتنی است براساس دکترین نوین پکن، ایده پروژه جاده ابریشم 
اواخر آبان ماه سال گذشته توسط »شی جین پینگ« رئیس جمهور 
این کشور در اجلاس سران شرکت های تجاری آسیا در پکن عنوان 
شد. چین در غالب پروژه احیای جاده ابریشم رقمی در حدود 4۰ 
میلیارد دلار هزینه خواهد کرد و در این پروژه کلان، راه آهن شرق 

–غرب ایران دارای اهمیت است.
به موازات پروژه احیای جاده ابریشم، چینی ها با همراهی روسیه 
و برخی متحدین حوزه جاده ابریشم سازمان همکاری های اقتصادی 
شانگهای را در بخش های امنیتی، اقتصادی و فرهنگی به صورت  

همکاری های چندجانبه ایجاد کرده اند.
سازمان همکاری های چین که در سال 2۰۰1 تاسیس شد 
حدود 4 سال بعد ایران را به عنوان عضوغیرناظر پذیرفت اما تا امروز 
ایران به دلیل تحریم های خصمانه موفق به عضویت دائم نشده است. 
چینی ها در فضای ایجاد شده و در جهت تکمیل پازل تعاملات 
گسترده با تهران عضویت ایران در سازمان همکاری های شانگهای را 

در سفر رئیس جمهوری خود به تهران دنبال می کنند.

همگرایی نظامی و امنیتی
این کشور در عرصه دیپلماتیک مواضعی محتاطانه اتخاذ می کند 
و عموما در عرصه سیاسی دست به ریسک نمی زند. با این وجود در 
مورد سوریه مواضع چین به ایران نزدیک است. هرچند این کشور 
از نظر نظامی هیچ دخالتی در سوریه ندارد ولی تلاش هایی برای 
برقراری گفت و گو بین مخالفان دولت و نمایندگان دولت سوریه 
انجام داده است و در همین راستا ولید معلم، وزیر امور خارجه سوریه 
و هم چنین مخالفان دولت سوریه را دعوت به گفت وگو کرد و هدف 
اصلی آنها از این دعوت تلاش برای صلح و برقراری مذاکرات بین 
طرفین درگیر در تحولات سوریه بود. از سوی دیگر مسئولان چینی 
بر این باورند که در این سفر طرف های سوری برای اولین بار به طور 

علنی اعلام کردند قطعنامه 22۵4 شورای امنیت را قبول دارند.
می توان گفت که چین با ایران به عنوان دو کشوری که دارای 
تهدیدات مشترکی هستند در زمینه های مختلف امنیتی و نظامی 
نیز تعاملات گسترده ای را در دستور کار خود قرار داده اند. در همین 
راستا وزیر دفاع ایران نیز در رأس هیأتی از چین دیدار کرد و برخی 
مقام های دیگر نیز سفرهای دوجانبه ای در این زمینه داشته اند. 
همچنین چین نیز تاکنون چند هیأت نظامی به ایران اعزام کرده 

است.
علاوه بر این ناوگروه این کشور هم پس از مأموریتی که در خلیج 
عدن داشت در مسیر بازگشت به چین از ایران هم دیدن کرد و 
باتوجه اینکه طی دو سال گذشته هیئت های نظامی بین دو کشور 
در رفت و آمد بوده اند انتظار می رود پس از توافق هسته ای همکاری 

های امنیتی و نظامی بین ایران و چین تسهیل یابد.
دریک جمع بندی نهایی می توان گفت که اژدهای زرد در 
رفاقت با تهران منافع کلانی دارد که در جریان سفر شی جین پینگ 
راهبردهای دو طرف تدوین می شود. منافع مشترک چینی ها با 
ایرانی ها موضوعی است که می تواند دو طرف را از سودهای اقتصادی 
دوجانبه بهره مند سازد و دامنه آن به مسائل مختلفی گسترش یابد. 
در این میان تجربه های طرف چینی در توسعه اقتصادی موضوعی 
است که باید طرف مقابل در نظر داشته باشد تا از رقبای غربی خود 

در تعامل با تهران شکست نخورد.

خبرگزاری رویترز مدعی شد وزیر امور خارجه ایران در حاشیه 
اجلاس داووس با ترکی الفصیل، شاهزاه سعودی دیدار کرده است.

به گزارش ایسنا، خبرگزاری رویترز به نقل از ترکی الفیصل، 
شاهزاده سعودی گفت که روز چهارشنبه گذشته با محمد جواد 
ظریف وزیر امور خارجه ایران در یک دیدار محرمانه در حاشیه 

اجلاس جهانی اقتصاد داووس در سوئیس گفت وگو کرده است.
بر اساس این گزارش حاضران در این دیدار مدعی شده اند که دو 
طرف در گفت وگوهایشان با یکدیگر مشاجره کرده اند که این تعامل 

گزنده میان آنها نشان دهنده اختلاف عمیق دو کشور است.
رویترز در ادامه گزارش خود مدعی شد: یک عکاس هنگام 
دست دادن ظریف و ترکی الفیصل بیرون از اتاق مذاکره از آنها 
این تصویر هیچ گاه منتشر نشده است.  اما  عکس گرفته است 
همچنین به گفته حاضران فضای حاکم بر دیدار که در آن مقامات 
ارشد دو کشور به علاوه سازمان ملل حضور داشته اند بسیار سرد 

بوده است.
به ادعای این خبرگزاری وزیر امور خارجه ایران در یک کنفرانس 
خبری هرگونه دیدار با این شاهزاده پرنفوذ سعودی را تکذیب کرد 
و گفت که هیچ دیدار محرمانه ای وجود نخواهد داشت؛ اما ترکی 
الفیصل که پیش از این رئیس سازمان اطلاعات عربستان بوده است 
در گفت و گو با رویترز دیدارش با ظریف را تایید کرد ولی درباره  
جزییات گفت وگو هیچ اظهار نظری نکرد و از پاسخ به خبرنگاران 

سرباز زد.
نماینده  استفان دی میتسورا  رویترز مدعی شد،  خبرگزاری 

سازمان ملل در امور سوریه، کوفی عنان دبیر کل پیشین سازمان 
ملل، عمرو موسی دبیر کل پیشین اتحادیه عرب، وزیران امور خارجه 

ایتالیا و استرالیا به علاوه مقاماتی از ترکیه و چند کشور اروپایی نیز در 
این نشست دور میز مذاکره حضور داشته اند.

رویترز در ادامه به نقل از حاضران در این نشست مدعی شد، 
ترکی الفیصل در سخنانش نقش ایران در سوریه را محکوم کرده و 
گفته است: من واقعا صحبت های شما را دوست دارم اما وقتی به آنچه 

انجام می دهید نگاه می کنم، متعجب می شوم.
این شاهزاده ۷۰ ساله سعودی در ادامه ایران را به داشتن 1۰ هزار 
نیروی زمینی در سوریه متهم و بشار اسد رئیس جمهور سوریه را 

تروریستی توصیف می کند که مردم خود را می کشد.
به گفته ی حاضران، اظهارات ترکی الفیصل خصمانه تر از آن 
چیزی بود که انتظار می رفت و شرکت کنندگان در این نشست را 

شوکه کرده بود.
ترکی الفیصل در گفت و گو با رویترز به این گفته های حاضران 

واکنشی نشان نداد و به اظهارات خصمانه اش علیه ایران ادامه داد.
به گزارش رویترز، وزیر امور خارجه ایران به این حمله ترکی 
الفیصل پاسخ نداده و باقی نشست بی نتیجه بوده است. دی میستورا 
نیز در نشست گفته است که این سومین سالی است که درباره  سوریه 

مذاکره می کنیم اما به هیچ جا نمی رسیم.
وی همچنین گفته است که اروپایی های حاضر در نشست نیز تنها 
دربار ه ی وضعیت انسانی و بحران پناهندگان سوریه و چگونگی توقف 

هجوم پناهندگان به مرزهای اروپا صحبت کرده اند.

تعریف جرم سیاسی پس از 36 سال

مجلس ابهام دارد؛ دولت جامع نمی داند

یکی از موضوعات قانون اساسی که تاکنون از سوی قانون گذار نسبت به آن اقدامی 
صورت نگرفته، موضوع اصل 1۶8 درباره »جرم سیاسی« است. از جمله مشکلاتی که در 
این باره وجود دارد تعریف جرم سیاسی است و به همین دلیل، بیش تر قانون گذاران به 

میدان تعریف آن وارد نشده و ترجیح داده اند که در قبال آن سکوت اختیار کنند.
 براساس اصل یکصد و شصت و هشتم قانون اساسی، رسیدگی به جرایم سیاسی و 
مطبوعاتی علنی است و با حضور هیأت منصفه در محاکم دادگستری صورت می گیرد. نحوه 
انتخاب، شرایط، اختیارات هیأت منصفه و تعریف جرم سیاسی را قانون براساس موازین 

اسلامی معین می کند.
اولین بار پس از پیروزی انقلاب اسلامی در مجلس ششم بود که دولت وقت لایحه ای 
تحت عنوان جرم سیاسی را به مجلس برد که با 18 ایراد اساسی شورای نگهبان مواجه شد 

و این شورا آن را رد کرد.
اما پس از آن نمایندگان در ادوار بعدی مجلس آن را تبدیل به طرح کرده و این 
طرح بعد از سال ها بحث و بررسی، درحالی به صحن علنی رسید که پیش از این در  31 
شهریورماه 1392 اعلام وصول شده و برای بررسی بیشتر به کمیسیون حقوقی و قضائی 

مجلس ارجاع داده شده بود.
با این حال، نمایندگان مجلس در جلسه علنی روز سه شنبه هفته ای که گذشت با 
12۰ رای موافق، 21 رای مخالف و 8 رای ممتنع از مجموع 194 نماینده حاضر در مجلس، 

موافقت خود را با این طرح که مدت ها در نوبت صحن قرار گرفته بود اعلام کردند.
این طرح در حالی مطرح و کلیات آن به تصویب رسید که هنوز ابهامات و اما و اگرهای 
بسیاری دارد. در همین خصوص مجید انصاری، معاون پارلمانی رئیس جمهور به عنوان 
نماینده دولت از نظر مثبت دولت با این طرح خبرداد اما این را هم گفت که آن را جامع 

نمی داند و نواقص آن باید برطرف  گردد.
این طرح که در ۶ ماده تهیه شده است دو بخش دارد که بخش اول مربوط به تعریف 
جرم سیاسی و بخش دوم ناظر بر چگونگی برخورد با کسانی است که در این تعریف، مجرم 

شناخته می شوند.
ماده یک این طرح که به تعریف جرم سیاسی پرداخته دلیل اصلی مخالفت مخالفان 
شده است چراکه آن را نقض حقوق شهوندی و از بین رفتن آزادی منتقدان می دانند . طبق 
این ماده هر یک از جرایم مصرح در ماده 2 این قانون چنانچه با انگیزه اصلاح امور کشور 
علیه مدیریت و نهادهای سیاسی یا سیاست های داخلی یا خارجی کشور ارتکاب یابد، بدون 
آنکه مرتکب قصد ضربه زدن به اصل نظام را داشته باشد »جرم سیاسی« محسوب می شود.

مراد از این جرائم؛ »توهین و افتراء به روسای سه قوه، رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام، معاونان رئیس جمهور، وزرا، نمایندگان مجلس، نمایدگان مجلس خبرگان و اعضای 
شورای نگهبان به واسطه مسئولیت آنان، توهین به رئیس یا نماینده سیاسی کشور خارجی 
که در قلمرو ایران وارد شده است با رعایت مفاد ماده 1۵۷ قانون مجازات اسلامی بخش 
تعزیرات، جرائم مندرج در بندهای »د« و »ه« ماده 1۶ قانون فعالیت احزاب، جمعیت ها، 
انجمن های سیاسی و صنفی و انجمن های اسلامی یا اقلیت های دینی شناخته شده مصوب 
مجلس، جرایم مقرر در قوانین انتخابات خبرگان رهبری، ریاست جمهوری، مجلس و 
شوراهای شهر و روستا به استثناء مجریان و ناظران انتخابات و نشر اکاذیب« است که 

قانون گذار آن را در ماده دو این طرح بیان کرده اند.
همچنین در ماده 3 این طرح جرائمی که سیاسی نیستند تعریف شده است به طوری 
که  مباشرت، مشارکت، معاونت و شروع به جرایم در این نوع جرم ها جرم سیاسی محسوب 
نمی شود: جرایم مستوجب حدود، قصاص و دیات. سوء قصد به مقامات داخلی و خارجی. 
آدم ربایی، گروگان گیری و سلب غیر قانونی آزادی افراد. بمب گذاری و تهدید به آن، 
هواپیما ربایی و راهزنی دریایی. سرقت و غارت اموال، ایجاد حریق و تخریب عمدی حمل 
ونگهداری غیر قانونی، قاچاق و خرید و فروش سلاح، مواد مخدر و روانگردان. رشا و ارتشاء، 
اختلاس، تصرف غیر قانونی در وجوه دولتی، پولشویی، اختفای اموال ناشی از جرم مزبور. 
جاسوسی و افشای اسرار. تحریب مردم به تجزیه طلبی، جنگ و کشتار و درگیری. اختلال 
در داده ها یا سامانه های رایانه ای و مخابراتی به کار گرفته شده برای ارائه خدمات ضروری 
عمومی یا حاکمیتی. کلیه جرایم علیه عفت واخلاق عمومی اعم از جرایم ارتکابی به وسیله  

سامانه های رایانه ای یا مخابراتی یا حامل های داده یا غیر آن.
ماده 4 این طرح نحوه رسیدگی به جرایم سیاسی و مقررات مربوط به هیات منصفه 
را مطابق آیین دادرسی دادگاههای عمومی و انقلاب در امور عنوان شده که پرونده در آن 
مطرح است. در ماده ۵ این قانون نیز به این امتیاز اشاره شده که متهم می تواند در هر مرحله 
از رسیدگی در دادسرا و تا پایان جلسه اول دادرسی در دادگاه نسبت به سیاسی بودن اتهام 
خود ایراد کند. همچنین این ماده می افزاید که مرجع رسیدگی کننده طی قراری در این 
مورد اظهار نظر می نماید و شیوه صدور و اعتراض به این قرار تابع مقررات آیین دادرسی 

دادگاههای عمومی و انقلاب در امور کیفری است.
در ماده ۶ که عمدتا استناد موافقان طرح به این ماده است اعمالی است که باید نسبت 
به متهمان و محکومان جرایم سیاسی اعمال شود. از قبیل مجزا بودن محل نگهداری در 
مدت بازداشت و حبس از مجرمان عادی، ممنوعیت از پوشاندن لباس زندان در طول 
دوران بازداشت و حبس، منوعیت اجرای مقررات ناظر به تکرار جرم، غیر قابل استرداد بودن 
مجرمان سیاسی، ممنوعیت بازداشت و حبس به صورت انفرادی به جز در مواردی که مقام 
قضایی بیم تبانی بدهد یا آن را برای تکمیل تحقیقات ضروری بداند لکن در هر حال مدت 
آن نباید بیش از 1۵ روز باشد و حق ملاقات و مکاتبه با بستگان درجه اول در طول مدت 

حبس و حق دسترسی به کتب، نشریات، رادیو و تلویزین درطول مدت حبس.
با این حال باید تا هفته آینده منتظر ماند و دید نمایندگان در هفته آینده و در جریان 
بررسی جزئیات، برای آن چه تصمیمی خواهند گرفت. آیا جزئیات نیز همانند کلیات به 
تصویب می رسد یا طرح دوباره برای بررسی بیشتر به کمیسیون مربوطه )حقوقی و قضایی( 

ارجاع داده می شود؟

بیانیه ضد ایرانی و فرمایشی سازمان همکاری های اسلامی;

همیشه پای ریاض در میان است!
عضو هیات رئیسه کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه بیانیه سازمان همکاری اسلامی فرمایشی بود، گفت: دولت ریاض که دستش 
به بسیاری از جنایت ها آلوده است نمی تواند بیانیه منصفانه و بر اساس اصول حقوق بین 

المللی تنظیم کند.
سید باقر حسینی در گفت و گو با خبرنگار خانه ملت با اشاره به بیانیه فرمایشی سازمان 
همکاری اسلامی علیه ایران، اظهار داشت: از سازمانی که با مدیریت عربستان تشکیل می 
شود و به دعوت ریاض نشستی بر گزار می کند، انتظاری بیش از این نمی رفت که بیانیه 
سیاسی و فرمایشی ارائه کند. نماینده مردم زابل و زهک در مجلس نهم شورای اسلامی با 
بیان اینکه در این بیانیه ایران متهم به دخالت در کشورهای دیگر شد، ادامه داد: عربستان 
چشم بر روی دخالت های خود بسته است و از آن سو ایران را متهم به دخالت در کشورهای 

دیگر می کند. دولت ریاض حمله به مردم بیگناه یمن را با چه دلیلی توجیه می کند.
به گفته این نماینده عربستان محور شرارت و درگیری بین مسلمانان است و نباید از این 

کشور انتظار داشته باشیم بر اساس اصول بین الملل عمل کند.
وی اظهار داشت: ایران هرگز در امور کشورها دخالت نمی کند مگر به درخواست دولت 
و مردم آن کشورها. کمک ایران نیز در حد مستشاری خواهد بود اما عربستان در موضوع 
یمن با رئیس جمهوری همکاری می کند که از کشور فرار کرده است و مردم دیگر دولت 
او را قبول ندارد. حسینی تاکید کرد: عربستان چشم بر روی جنایت های خود بسته است 
و همواره ایران را متهم به دخالت در امور کشورهای دیگر می کند. در خصوص مسئله 
سفارتخانه این کشور باید گفت بر اساس اسلام دفاع از مسلمانان یک اصل محسوب می 

شود و مردم ایران در اعتراض یه اعدام رهبر شیعیان این کشور تجمع کردند.
این نماینده با بیان اینکه نباید آن اتفاقات در سفارتخانه عربستان رخ می داد، گفت: با 
وجوداینکه به آتش کشیدن سفارت عربستان را محکوم می کنیم اما از سوی دیگر باید 
تلاش نیروهای امنیتی و پلیس برای ایجاد امنیت در سفارت را در نظر داشت. با این حال 
عربستان تلاش دارد ایران را کشور خشن و غیر منطقی معرفی کند در حالی که این الفاظ 

زیبنده خود آنهاست.
عضو هیات رئیسه کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: بیانیه همکاری اسلامی جایگاهی ندارد و از کشوری که در بسیاری از جنایت 

های منطقه دست دارد، بیش از این انتظاری نمی رفت.

نکتـه

خبـــر

سوم بهمن )بیست و سوم ژانویه(؛ درست یک سال پیش در 
چنین روزی بود که »سلمان بن عبدالعزیز« پس از مرگ عبدالله 
برادر ناتنی اش برتخت پادشاهی عربستان سعودی تکیه زد و این 

کشور را دستخوش دگرگونی های بسیاری در داخل و خارج کرد.
این یکسال در حالی سپری شد که عربستان انبوهی از تجارب 
و اتفاقات تلخ و بحرانی را پشت سر نهاد؛ رخدادهایی چون جنگ 
فرسایشی و بی نتیجه با یمن، فاجعه کشته شدن صدها حاجی در 
منا، تضعیف شبه نظامیان مخالف دولت سوریه و تثبیت موقعیت 
دولت این کشور، موفقیت های دیپلماتیک و افزایش نقش منطقه ای 

ایران و در ادامه قطع روابط دیپلماتیک با این کشور.
اما اینها در حالی است که رسانه های نزدیک به عربستان سعودی 
تصویری متفاوت از تحولات این کشور ارایه می کنند. روزنامه الحیات 
به مناسبت نزدیک شدن به اولین سالروز پادشاهی سلمان نوشت: 
»یک سال قاطعیت و اراده، هویت جدید سعودی را می سازد«. 
روزنامه الشرق الاوسط نیز ضمن برشمردن ویژگی های رفتاری 
منحصر به فرد برای ملک سلمان، از وی به عنوان موسس چهارمین 

حکومت سعودی نام برد.
مانند این مطالب و تملق گویی ها را در دیگر مطبوعات و پایگاه 

های اینترنتی عربستان این روزها به وفور می توان مشاهده کرد.
اما واقعیت این است که عربستان سعودی این روزها با چالش ها 
و مشکلات فراوانی دست و پنجه نرم می کند. مشکلاتی که آینده نه 
چندان روشنی پیش روی این کشور قرار داده است و حتی برخی از 
تحلیلگران معتقدند ممکن است این وضعیت به بهای از دست رفتن 

تاج و تخت برای ملک سلمان تمام شود.
این مسایل و معضلات را می توان در عرصه های داخلی و خارجی بررسی کرد.

در عرصه خارجی می توان به تداوم دخالت های بی نتیجه عربستان در سوریه و 
بحرین و از همه مهمتر جنگ با یمن اشاره کرد. درست دو ماه پس از به قدرت رسیدن 
ملک سلمان عربستان رهبری جنگ با یمن را به دست گرفت که تا امروز نیز همچنان 
ادامه دارد. این نخستین جنگی است که عربستان سعودی در دهه های اخیر وارد آن 
شده است و به نوعی نتیجه آن برای آن کشور یک مساله حیثیتی است. این جنگ با 
شعار »طوفان قاطعیت« آغاز شد و این تصور ایجاد شد که ظرف چند روز سعودی ها 
خواهند توانست با شکست دادن ارتش ضعیف یمن و نیروهای انصارالله دولت سرنگون 
شده عبدربه منصورهادی را به قدرت برگردانند؛ اما اکنون که کم کم به یکسالگی جنگ 
یمن نزدیک می شویم، سعودی ها نتوانسته اند به اهداف خود برسند و روز به روز ناکام 

بودنشان در این جنگ آشکار می شود.
سعودی ها نه تنها در جبهه جنگ نتوانسته اند به اهداف خود برسند بلکه به دلیل هدف 
قراردادن شبه نظامیان مورد انتقاد شدید جامعه جهانی نیز قرار گرفته اند. در این مدت بیش 
از هفت هزار یمنی کشته و سیزده هزار تن نیز زخمی شده اند و زیرساخت های شهری این 

کشور نیز بسیار آسیب دیده است.
اما یکی دیگر از ناکامی ها و نگرانی های عربستان در عرصه خارجی در یک سال اخیر، 
موضوع توافق هسته ای میان ایران و گروه ۵+1 بود. سعودی ها از همان آغاز مذاکرات هسته 
ای همسو با مقام های رژیم صهیونیستی تمام تلاش خود را برای ناکام کردن روند گفت 
و گوهای هسته ای صرف کردند و بارها با زبان هشدارآمیز نسبت به این مساله سخن می 
گفتند. سعودی ها نگران بودند که لغو تحریم ها علیه تهران و تنش زدایی در روابط ایران 
و غرب، قدرت این کشور را در عرصه منطقه ای افزایش دهد و این برای سعودی ها که 
همواره ایرانی ها را رقیب خود در منطقه می بینند، مساله خوشایندی نبود. چندی پیش 
عادل الجبیر وزیر امور خارجه عربستان در مصاحبه با شبکه اسکای نیوز گفت: »آزاد شدن 

میلیاردها دلار ثروت مسدود شده ایران، باید برای هر کشوری نگران کننده باشد.«

حتی بسیاری اعتقاد دارند اقدام عربستان در قطع روابط دیپلماتیک با ایران گرچه در 
پی حمله غیرقانونی به سفارت این کشور در تهران صورت گرفت اما دلیل اصلی آن خشم 

عربستان از تحول در موقعیت منطقه ای ایران بود.
تحولات سوریه هم در یک سال اخیر چندان همسو با سیاست ها و برنامه های 
عربستان پیش نرفت. سعودی ها در سال های اخیر تلاش بسیاری کردند تا با تقویت 
جبهه مخالفان دولت سوریه، زمینه سقوط آن دولت را فراهم کنند. این در حالی است 
که دست کم در یک سال اخیر مسیر تحولات به سمت تقویت موقعیت دولت بشار اسد 
حرکت کرده است. حمله نظامی روسیه به مواضع مخالفان دولت سوریه و پیشتازی ارتش 
سوریه و عراق در نبرد با گروه های تروریستی همچون داعش بیش از پیش موقعیت اسد 
را حفظ کرد. کشته شدن زهران علوش رهبر گروه جیش الاسلام در سوریه که گفته 
می شود نزدیک ترین گروه شبه نظامی به عربستان سعودی است یکی از رخدادهای 
مهم یک سال اخیر بود که به نوعی می توان آن را در تقابل با برنامه های سعودی ها 

در سوریه دانست. 
این روزها هم گرچه فرایند گفت و گوهای صلح در سوریه آغاز شده است اما گفته می 
شود سعودی ها چندان رغبت و تمایلی به آن ندارند چرا که اصلی ترین انگیزه و هدف آنها 
در سوریه یعنی کنار زدن بشار اسد از قدرت به صورت پیش شرط این گفت و گو ها در 

نظر گرفته نشده است.
تمام معضلات و مشکلات این روزهای عربستان به مواردی که گفته شد، ختم نمی شود. 

در عرصه داخلی هم ملک سلمان سالی پر از چالش را گذراند.
افزایش تنش و درگیری میان شاهزادگان سعودی بر سر صعود به سلسله مراتب قدرت 
از همان روزهای نخست درگذشت ملک عبدالله و به سلطنت رسیدن ملک سلمان، اتفاق 
افتاد؛ درست از همان زمان که مقرن بن عبدالعزیز کوچکترین پسر ملک عبدالعزیز، از 
سمت خود که همان ولیعهدی بود، کنار گذاشته شد و محمد بن نایف جایگزین وی شد 
و محمد بن سلمان پسر محبوب و جوان ملک سلمان، جانشین و مشاور ولیهد و وزیر دفاع 
شد. این اقدام سلمان را بسیاری در راستای تلاش او برای کنار زدن نزدیکان ملک عبدالله 

از قدرت می دانند.

گفته می شود اکنون هم رقابت شدیدی میان محمد بن نایف و 
محمد بن سلمان وجود دارد. بر اساس این تغییرات، پادشاه در انتقال 
قدرت از نسل اول به دوم، تلاش کرد تا جایگاه محمد بن سلمان را 
برای آینده تضمین کند. در ضمن این مطلب نیز باید یادآور شد که 
محمد بن نایف هیچ پسری ندارد اما محمد بن سلمان سی ساله 

دو پسر دارد.
از دیگر مشکلات داخلی عربستان در یک سال اخیر می توان 
به کسری بودجه بی سابقه در این کشور اشاره کرد. حدود یک ماه 
پیش بود که در پی اعلام بودجه، کسری بودجه بی سابقه حدود 8۰ 

میلیارد دلاری این کشور آشکار شد.
عربستان  که  بود  نوشته  قبل  ماه  چند  ایندیپندنت  روزنامه 
میلیاردها دلار از ذخیره مالی خود را به شکل بی سابقه ای برای 
پایین نگه داشتن بهای نفت آتش می زند و همزمان با آن نیازهای 

جنگ علیه سوریه و یمن را نیز تامین میکند.
در بررسی عملکرد یکساله ملک سلمان باید از خونین ترین حادثه 
تاریخ حج هم یاد کرد که بیش از 2 هزار کشته بر جای گذاشت. 
هرچند عربستان سعی در فرار از مسوولیت در قبال این فاجعه خونین 
دارد و تلاش می کند حجاج را به علت بی انظباطی مسول این 

حادثه معرفی کند.
افزون بر اینها عربستان اولین سال پادشاهی ملک سلمان را در 
حالی به اتمام رساند که نابسامانی وضعیت حقوق بشر در این کشور 
نیز یکی از موضوعاتی بود که عربستان را در کانون توجه قرار داد. 
طبق آمار عربستان حدود 2۰۰ نفر را در یک سال اخیر اعدام کرده 
است که در 2۰ سال اخیر بالاترین رقم در این زمینه بوده است. سازمان عفو بین الملل به 

شدت از این مساله انتقاد کرده است.
در همین راستا اعدام چندی پیش »شیخ نمر باقر النمر« روحانی سرشناس شیعه که 
از مخالفان مدنی دولت عربستان محسوب می شد به شدت مورد انتقاد جامعه جهانی قرار 
گرفت. رصد عملکرد یک ساله پادشاه جدید عربستان نشان می دهد، وی و همراهانش، 
عربستان را در مسیر بحران سازی پیش می برند. مساله ای که سعودی ها برنمی تابند 
این است که پس از توافق هسته ای میان ایران و کشورهای ۵+1 و لغو تحریم ها آینده ای 
روشن در انتظار ایران است. پس آنها با اقداماتی نظیر اعدام یک روحانی سر شناس شیعه، 
سعی در انداختن آتش در انبار باروت خاورمیانه دارند تا از این مسیر، ایران را نیز وارد مسیر 
سیاست های تنش زا کنند. این در حالی است که سیاست حکیمانه و همراه با آرامش ایران، 

این نقشه عربستان را نقش برآب کرد.
با تمام مسایلی که در مورد عملکرد یکساله ملک سلمان گفته شد باید اذعان داشت که 
سیاست های عربستان سعودی چه در عرصه خارجی و چه در داخل مرزهای عربستان، 

بسیار متفاوت از زمان پادشاهی ملک عبدالله شده است.
آنچه همواره از سیاست های عربستان در سال های پیش از پادشاهی ملک عبدالله در 
اذهان وجود داشت، نوعی سیاست محافظه کارانه و حرکت لاک پشتی و حساب شده بود. 
این وضعیت اما در یک سال اخیر به کلی تغییر کرده است. عربستان در دوره ملک سلمان 
رفتارهای سریع و واکنشی و غیرحساب شده ای را پیش گرفته است که مهمترین نتیجه آن 

قرار گرفتن این کشور در ورطه بحران های مختلف است.
شاید به همین دلیل است که برخی از تحلیلگران، این سوال را مطرح کرده اند که 
آیا ملک سلمان، خاندان آل سعود را تا مرز سقوط پیش می برد و با اقدامات بحران ساز 

عربستان، آیا ملک سلمان آخرین پادشاه سعودی خواهد بود؟ 
به نظر می رسد ادامه سیاست های بحران ساز عربستان، گرهی از مشکلات این کشور 
بازنخواهد کرد و تنها راه برون رفت از وضعیت کنونی، پذیرفتن واقعیت هاست. واقعیت هایی 

که شاید برای عربستان تلخ باشد اما از آن گریزی ندارد.

مروری بر روابط ایران و چین در گذر از جاده ابریشم;

از رفاقت پکن با تهران تا شراکت چین با ایران

نگاهی به عملکرد یک ساله ی ملک سلمان

پادشاهیِ بحران

رویترز مدعی شد

مشاجره ظریف و ترکی الفیصل در داووس

منافع مشترک چینی ها
 با ایرانی ها موضوعی است که می 

تواند دو طرف را از سودهای اقتصادی 
دوجانبه بهره مند سازد و دامنه آن 
به مسائل مختلفی گسترش یابد. در 
این میان تجربه های طرف چینی در 
توسعه اقتصادی موضوعی است که 
باید طرف مقابل در نظر داشته باشد 
تا از رقبای غربی خود در تعامل با 

تهران شکست نخورد
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همانا خداوند حكم قطعى فرموده كه هرگاه 
نعمتى به بنده اى داد، دیگر آن را از وى نستاندَ، 

مگر این كه آن بنده گناهى مرتكب شود كه 
سزاوار چنین مجازاتى گردد.

یکشنبه - چهارم بهمن ماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3922 روزنامه

گلایه آیت الله جوادی آملی از چاپ قرآن با خط عثمان طه
گفته می شود: یکی از مراجع تقلید از چاپ قرآن با خط عثمان طه که خواندن و نوشتن آیات را 
مشکل کرده، گلایه کرد.آیت الله ا عبدالله جوادی آملی بعدازظهر شنبه در دیدار مهدی قره شیخ لو رئیس 
دارالقرآن الکریم کشور، حجت الاسلام عباس اسکندری مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم و تعدادی از 
فعالان برجسته قرآنی اظهار داشت که خواندن و نوشتن قرآن کریم با خط عثمان طه برای بسیاری از 
افرادی که می خواهند قرآن را آموزش ببینند دشوار است.این مرجع تقلید با بیان اینکه خط نستعلیق، 
عروس خط هاست، گفت: در مسابقات بین المللی بهتر است این نکته جا بیفتد که اگر خطاطان هر 

کشوری خواستند برابر خط خوانا و زیبای خود، قرآن را بنویسند مانعی نباشد.

سید حسن خمینی انصراف نداده است
گفته می شود: در پی برخی شایعات رسانه ای مبنی بر انصراف  آیت الله سید حسن خمینی از 
انتخابات خبرگان، خبرنگار شفقنا کسب اطلاع کرد که سید حسن خمینی همچنان کاندیدای انتخابات 
خبرگان است و هیچ گونه انصرافی از انتخابات خبرگان نداده است و هرگونه شایعه مبنی بر انصراف یادگار 
امام  جعل واقعیت بوده  و یا با اغراض سیاسی منتشر می شود.شایعات انصراف سید حسن خمینی در 
حالی از سوی برخی رسانه ها با منابع مجعول منتشر می شود که منزلت علمی و معنوی وی از سوی 
مراجع عظیم الشان و علمای کبار از جمله آیات عظام وحید خراسانی، شبیری زنجانی، موسوی اردبیلی، 

جوادی آملی و سید علی محقق داماد و … مورد توجه و حمایت قوی قرار گرفته است.

نامه جمعی از نمایندگان مجلس به دبیر شورای نگهبان
گفته می شود: جمعی از نمایندگان مجلس در نامه به دبیرمحترم شورای نگهبان استدعا کردند 
که فارغ از تمایلات سیاسی نظارت کنندگان خدوم و محترم ترتیبی اتخاذ گردد تا الک ریز به جای 
پالایش سلایق سیاسی برای سرند عمل اقتصادی نامزدها به ویژه صاحبان پایگاه و جایگاه اجتماعی به کار 
گرفته شود. به گزارش خبرگزاری خانه ملت، جمعی از نمایندگان مجلس از جمله نادر قاضی پور، مسعود 
پزشکیان، الیاس نادران، غلامرضا مصباحی مقدم، علیرضا محجوب، سید حسین دهدشتی، احمد سالک و 
حمیدرضا فولادگر در نامه ای به حضرت آیت الله جنتی استدعا کردند که فارغ از تمایلات سیاسی نظارت 
کنندگان خدوم و محترم ترتیبی اتخاذ گردد تا الک ریز به جای پالایش سلایق سیاسی برای سرند عمل 
اقتصادی نامزدها به ویژه صاحبان پایگاه و جایگاه اجتماعی به کار گرفته شود تا انشالله مجلسی در شأن و 

تراز نظام مستضعف گرای جمهوری اسلامی داشته باشیم.

خبری از سلامتی شیخ زکزاکی نداریم
گفته می شود: دختر رهبر شیعیان نیجریه جمعه شب در برنامه زنده »کوی محبت« که به مناسبت 
چهلمین روز شهادت شهدای واقعه حمله به حسینیه شهر زاریا در نیجریه از مسجد مقدس جمکران گفت: 
چهل روز از واقعه اسف بار کشتار شیعیان در زاریا می گذرد و متاسفانه ما هیچ خبری از سلامتی پدر و 
مادرم نداریم و بدتر اینکه نزدیک به 8۰۰ نفر نیز مفقود شده اند و کسی پاسخگوی سرنوشت آنان نیست. 
ابراهیم عقیل داماد شیخ زکزاکی نیز با اشاره به اینکه هیچگونه خبر صحیحی درباره سلامتی شیخ ابراهیم 
و همسرش در دست نیست، اظهار کرد: افرادی که توسط دولت برای ملاقات با شیخ زکزاکی انتخاب شدند 
از نظر ما اخبار مورد تاییدی را ارائه نمی دهند چون آنها وابسته به همان دولتی هستند که به شیعیان حمله 

کرد و صدها انسان بی گناه را به خاک و خون کشید.

پسر عموی بشار اسد به 20 سال حبس محکوم شد 
گفته می شود: یک دادگاه سوری یکی از نزدیکان بشار اسد را به اتهام کشتن یک سرهنگ ارتش 
سوریه به 2۰ سال حبس محکوم کرد. به گزارش ایسنا، یک منبع امنیتی به خبرگزاری فرانسه گفت 
که دادگاهی در لاذقیه سلیمان اسد، یکی از نزدیکان بشار اسد، رئیس جمهوری سوریه را به اتهام 
کشتن حسان الشیخ، سرهنگ نیروی هوایی ارتش سوریه به 2۰ سال حبس محکوم کرده است. 
سلیمان اسد پسر هلال اسد، پسرعموی رئیس جمهوری سوریه و فرمانده نیروهای دفاع ملی است که 
مارس 2۰14 در جنگ علیه شورشیان در حومه لاذقیه کشته شد. منابع مدعی اند که سلیمان اسد 
ششم اوت گذشته حسان الشیخ را به این دلیل به قتل رساند که وی اجازه نداده بود ماشینش به دلیل 

ترافیک مسیر عبور کند.

حمله ایرانی ها به صفحه مجازی فوتبال ژاپن
گفته می شود: گروهی از علاقه مندان به فوتبال ایران در ادامه ی رفتارهای ناشایست به صفحه 
رسمی اینستاگرام تیم ملی ژاپن حمله کردند. به گزارش ایسنا، تیم امید ایران که به عنوان تیم دوم 
از گروه خود به مرحله یک چهارم نهایی انتخابی المپیک در قاره آسیا صعود کرده بود، در این مرحله 
با 3 گل برابر ژاپن شکست خورد تا رویای صعود به المپیک برای فوتبال ایران حداقل برای چهار سال 
دیگر تمدید شود. بعد از این دیدار متاسفانه عدم استفاده درست از شبکه های مجازی بار دیگر نمود 
پیدا کرد و کاربران این بار به صفحه رسمی فدراسیون فوتبال ژاپن حمله کردند و با توهین سعی در 
خالی کردن عصبانیت خود بعد از شکست داشتند. متاسفانه این اتفاق برای اولین بار نیست که بعد 
از تقابل های ورزشی رخ می دهد. نمونه های دیگر آن صفحه فیسبوک لیونل مسی بود که واکنش 

های زیادی داشت.

نکونام شکایت خود را از قلعه نویی پس گرفت 
گفته می شود: وکیل نکونام پیش از صدور حکم جلب سرمربی تراکتورسازی، او رضایت داد. جواد 
نکونام کاپیتان سابق تیم ملی ایران که در خارج از ایران به سر می برد، از طریق وکیلش در تهران، شکایت 
خود را از سرمربی تراکتورسازی پس گرفت. نزدیک به دو سال قبل امیر قلعه نویی در دادسرای فرهنگ و 
رسانه به دلیل مصاحبه نکونام، از وی شکایت کرد. پس از شکایت امیر قلعه نویی، نکونام هم با حضور در 
دادسرا از سرمربی سابق آبی ها شکایت کرد. ماه گذشته و در پرونده شکایت قلعه نوعی هر دو در دادگاه 
حاضر شدند که در نهایت پس از بررسی شواهد و توضیحات شهود اصلی نکونام، قلعه نویی شکایت خود 
را پس گرفت. در این بین، تکلیف شکایت جواد نکونام از امیر قلعه نویی مبهم بود تا اینکه رضا حسن زاده، 
وکیل این بازیکن با حضور در دادسرای فرهنگ و رسانه شکایت این بازیکن را از سرمربی تراکتورسازی 

پس گرفت.

واگذاری و تغییر مدیریتی »پدیده« قطعی شد 
گفته می شود: قاضی غلامعلی صادقی دادستان مرکز خراسان رضوی ضمن تشریح آخرین 
اقدامات انجام شده در ماجرای شرکت سرمایه گذاری »پدیده« از قطعی بودن تغییر مدیریت در این 
شرکت خبر داد و گفت: هم اکنون چندین موسسه، بانک و شرکت خارجی برای سرمایه گذاری و در 
اختیار گرفتن این مجموعه اعلام آمادگی کرده اند که این موضوع به طور جدی از سوی مسئولان پی 
گیری می شود و در همین رابطه بانک مرکزی نیز برای فراهم کردن شرایط واگذاری کمک شایانی 

خواهد کرد.

مدال آوران المپیک استخدام می شوند
گفته می شود: کمیته ملی المپیک ورزشکارانی را که در بازی های المپیک 2۰1۶ ریو به مدال دست 
پیدا کنند، استخدام می کند. جلسه هیات اجرایی کمیته ملی المپیک صبح دیروزتشکیل شد. بر اساس 
یکی از مصوبات این جلسه، کسانی که در بازی های المپیک ریو مدال کسب کنند در کمیته ملی المپیک 
استخدام خواهند شد. ناصر طالبی رئیس فدراسیون اسکی نیز به عنوان سرپرست کاروان ورزشی ایران در 

بازی های المپیک زمستانی برگزیده شد.

دبیر سومین جشنواره فیلم حوزه اشراق خبر داد:

اکران آثار برگزیده جشنواره فیلم اشراق در قم
دبیر سومین جشنواره فیلم حوزه اشراق گفت: آثار برگزیده جشنواره فیلم حوزه اشراق در هفته جاری 

اکران می شود.
مهدی بنکدار پیش از ظهر دیروز در نشست خبری سومین جشنواره فیلم حوزه اشراق با اشاره به 
تنوع بالای موضوعات جشنواره، اظهار کرد: در سال های گذشته آثار در دو یا سه موضوع ارسال می شد اما 
امسال شامل سایر موضوعات از جمله اجتماعی، سبک زندگی اجتماعی، زندگی علما، تکفیری ها و... است.

وی افزود: تعدد موضوعات، تبلیغ دین و... در راستای بین المللی شدن جشنواره نقش مؤثری دارد.
رئیس اداره هنرهای تجسمی حوزه به حضور هفت اثر از سایر کشورها در جشنواره اشاره کرد و گفت: 

این آثار که به زبان عربی ارسال  شده است، در سانس آخر روز دوم اکران می شود.
وی با اشاره به گسترش زمینه های جشنواره اظهار کرد: افزودن بخش فیلم بلند به جشنواره، سبب 

حرفه ای شدن جشنواره شده است.
بنکدار با بیان اینکه آموزش سبب ارتقای سطح کیفی جشنواره شده است، تصریح کرد: در تابستان 
گذشته کارگاه هایی با مشارکت برگزیدگان دوره های قبل درزمینهٔ مستندسازی و فیلم سازی برگزار شد 

که به بالا بردن سطح کیفی جشنواره کمک شایانی کرد.
وی با اشاره به حضور داوران سختگیر و دقیق در جشنواره اظهار کرد: در بخش فیلم داورانی ازجمله 

بهروز افخمی، در مستندسازی رزاق کریمی و در پژوهش پور طباطبایی برای داوری انتخاب  شده اند.
دبیر سومین جشنواره فیلم حوزه اشراق با تأکید بر حضور طلاب و عموم هنرمندان در جشنواره گفت: 
در تمام رشته ها یک برگزیده و یک تقدیر شده وجود دارد که شامل 1۵ اثر برگزیده و 2۵ اثر تقدیر شده 
است. وی افزود: علاقمندان برای آگاهی از آثار برگزیده، دیدارها و ... می توانند به نشریه الکترونیک که در 
فضای مجازی منتشر شده است مراجعه کنند. بنکدار با اشاره به اکران آثار برگزیده در هفته جاری گفت: 
این آثار در سالن سینما مجتمع وتوس برگزار می شود که سالن شماره دو مختص مستندهای بلند و نیمه 

بلند است و در سالن شماره یک سایر آثار اکران می شود.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم:

صنعتگران نباید دغدغه ایی 
به غیر از تولید و اشتغال داشته باشند

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم تأکید کرد: صنعتکران و سرمایه گذاران در شهرک های 
صنعتی نباید دغدغه ایی به غیر از تولید و اشتغال داشته باشند.

امیر طیبی نژاد در نشست مشترک بیمه گذاران صنایع کوچک و تولید کنندگان اظهار داشت: تمام 
تلاش دولت یازدهم و مسئولان وزارت صنعت و سازمان صنایع کوچک، کاهش مشکلات و دغدغه های 

پیش روی تولید و اشتغال است.
وی تأکید کرد: بدنبال آن هستیم که سرمایه گذاران دغدغه ایی به غیر از دغدغه تولید و اشتغال نداشته 

باشند و این مهم محقق نمی شود مگر با تلاش مضاعف همه بخش های مختلف.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم در ادامه به بسته حمایتی بیمه صنایع کوچک اشاره کرد 
و گفت: تدوین و اجرای این بسته حمایتی توسط سازمان صنایع کوچک در راستای کاهش دغدغه ها و 

افزایش ریسک پذیری واحدهای صنعتی در حال اجرا شدن است.
وی به نقش بیمه ها در ایجاد ثبات در بازار کار و پشتوانه ایی مطمئن برای سرمایه گذاری اشاره کرد 
و بیان داشت: امروز در کنار سایر مشکلاتی که صنعتگران با آن روبرو هستند فضای روانی و فکری در 
خصوص خطرات و عوامل نیروی انسانی نیز وجود دارد که بسته حمایتی بیمه صنایع کوچک می تواند در 

برطرف کردن این بار فکری نقش بسزایی داشته باشد.
طیبی نژاد یادآور شد: ما شاهد بودیم که طی سالیان اخیر در زمان های حساس و حادثه، بیمه چگونه به 

کمک صنعت شتافت و این یاری رسانی را باید در سطح شهرک های صنعتی قم فراگیر کنیم.

نامحـرمانه

اخبــار

 حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی 
عصر دیروز )شنبه( در دیدار آقای شی جین پینگ رئیس 
جمهوری خلق چین و هیأت همراه، با اشاره به سابقه کهنِ 
ارتباطات تجاری و فرهنگی دو ملت ایران و چین، تأکید کردند: 
دولت و ملت ایران همواره به دنبال گسترش روابط با کشورهای 
مستقل و قابل اطمینان همچون چین بوده و هستند و بر 
همین اساس، توافق رؤسای جمهوری ایران و چین برای یک 
روابط استراتژیک 2۵ ساله، کاملًا درست و حکمت آمیز است.

رهبر انقلاب اسلامی، سخنان رئیس جمهور چین مبنی بر 
لزوم احیای »جاده ابریشم« و گسترش همکاریهای کشورهای 
واقع در این مسیر را ایده ای کاملًا منطقی و قابل قبول خواندند 
و گفتند: جمهوری اسلامی ایران هیچگاه همکاریهای چین در 

دوران تحریم را فراموش نخواهد کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای، »انرژی« را یکی از مسائل مهم 
دنیا خواندند و خاطرنشان کردند: ایران تنها کشور مستقل در 
منطقه است که در زمینه انرژی می تواند مورد اطمینان قرار 
گیرد زیرا برخلاف برخی کشورهای منطقه، سیاست انرژی 

ایران تحت تأثیر هیچ عامل غیرایرانی قرار نمی گیرد.
ایشان با اشاره به سیاستهای سلطه گرانه برخی کشورها 
بویژه امریکا و همکاری غیرصادقانه آنها با کشورهای دیگر 
افزودند: این وضعیت موجب شده است که کشورهای مستقل، 
به دنبال همکاریهای بیشتر با یکدیگر باشند و توافق ایران و 
چین برای روابط استراتژیک 2۵ ساله در همین چارچوب است 
که باید با پیگیری جدی دو طرف، توافق ها حتماً به مرحله 

عملیاتی برسند.
رهبر انقلاب اسلامی، با اشاره به تمایل و نگاه به شرق در 
فرهنگ ایرانی گفتند: غربی ها هیچگاه نتوانسته اند اعتماد ملت 

ایران را جلب کنند.
حضرت آیت الله خامنه ای، سیاست امریکا نسبت به ایران 
را در میان کشورهای غربی، بدتر و خصمانه تر دانستند و 
افزودند: همین سیاستهای خصمانه موجب شده است که ملت 
ایران و مسئولان کشور، گسترش روابط با کشورهای مستقل 

را پیگیری کنند.
ایشان با تأکید بر اینکه موضوع »چین واحد« از سیاستهای 
اصولی و قطعی جمهوری اسلامی ایران است، به سخنان رئیس 
جمهور چین درخصوص گسترش همکاریهای امنیتی میان 
دو کشور اشاره کردند و افزودند: متأسفانه منطقه ما به دلیل 
سیاستهای غلط غربی ها و همچنین برداشتی انحرافی و غلط از 
اسلام دچار ناامنی شده است که خطر گسترش یابندگی دارد 

که باید با همکاریهای خردمندانه جلوی آن را گرفت.
رهبر انقلاب برخی کشورهای منطقه را منشأ اصلی این 
تفکر انحرافی دانستند و خاطرنشان کردند: غربیها نیز به جای 
تقابل با منشأ اصلی این تفکر و گروههای تروریستی، مسلمانان 
را در اروپا و امریکا مورد تهاجم و فشار قرار داده اند در حالیکه 
این جریانهای تروریستی با تفکر صحیح اسلامی کاملًا متفاوت 
هستند. حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به اصرار امریکاییها 
و غربیها در استفاده از عنوان »دولت اسلامی« برای برخی 
گروههای تروریستی گفتند: این رویکرد، اهانت به مسلمانان 
است و به جای علاج مشکل، بطور غیرمستقیم زمینه تقویت 

این گروهها را بوجود می آورد.
ایشان، ادعای امریکاییها مبنی بر تشکیل »ائتلاف مبارزه 
با تروریسم« را یک فریبکاری خواندند و تأکید کردند: رویکرد 
امریکاییها در همه مسائل اینگونه است و آنها هیچگاه رفتار 

صادقانه ندارند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، 
رهبر انقلاب اسلامی در پایان اظهار امیدواری کردند: نتایج 
گفتگوها و توافق های تهران به معنی واقعی کلمه برای هر دو 

طرف سودمند باشد.
در این دیدار که آقای روحانی رئیس جمهور نیز حضور 
داشت، آقای »شی جین پینگ« رئیس جمهوری خلق چین با 
ابراز خرسندی از سفر به ایران و تشکر از احساسات صمیمانه و 
صادقانه دولت و ملت ایران، این صمیمیت را ناشی از همکاریها 
و مبادلات دوستانه و درازمدت دو کشور دانست و گفت: 
همکاریهای دوجانبه ایران و چین بر پایه »منافع متقابل« باید 

به صورت روزافزون افزایش یابد.
رئیس جمهوری چین با اشاره به سابقه اتصال ایران و چین 
از طریق راه قدیمی جاده ابریشم، این جاده را نماد »صلح، 
پیشرفت و تبادلات دوستانه« خواند و افزود: کشورهایی که در 
مسیر این جاده قرار دارند با توسعه همکاریهای خود می توانند 
در مقابل الگوی امریکاییها برای برهم زدن توازن اقتصاد منطقه 

از منافع خود دفاع کنند و به اهدافشان دست یابند.
آقای »شی جین پینگ« گفت: برخی ابرقدرتها به دنبال 
حاکم کردن انحصار و سیاست جنگلیِ »یا با ما یا دشمنِ ما« 
هستند اما پیشرفت اقتصادهای نوظهور، انحصار قدرت را از 
دست آنها خارج و فضای مناسبی برای ایده ها و سیاستهای 

دولتهای مستقل فراهم کرده است.
»موضوع  از  کشورش  حمایت  چین  رئیس جمهوری 
هسته ای ایران« و همچنین حمایت ایران از »چین یکپارچه 
و واحد« را نمونه ای از اعتماد متقابل و سیاستهای مستقل 
دو کشور برشمرد و افزود: ما مسیر توسعه مستقل را دنبال 
می کنیم و آمادگی داریم همانگونه که در زمان تحریمها در کنار 
ایران بودیم، پس از برداشته شدن تحریمها نیز همکاریهای خود 

را در همه زمینه ها گسترش دهیم.
با اشاره به مزیتهای فراوان  آقای »شی جین پینگ« 
»جغرافیایی، انسانی و انرژی ایران«، گفت: اقتصاد چین و ایران 
مکمل یکدیگر هستند و در این سفر در خصوص برنامه ریزی 
برای همکاری استراتژیک 2۵ ساله به توافق رسیده ایم و آماده 
گسترش و تعمیق همکاریها در بخشهای فرهنگی، آموزشی، 

فناوری، نظامی و امنیتی در سطح شرکای راهبردی هستیم.
رئیس جمهوری چین، ایجاد ساز و کاری برای افزایش 
همکاریهای امنیتی دو کشور در مواجهه با تروریسم و مسائل 

پیچیده منطقه را ضروری دانست.
آقای »شی جین پینگ« سخنان رهبر انقلاب را نیز 
حکیمانه و دوراندیشانه خواند و افزود: دولت و ملت چین 
نسبت به جنابعالی نگاه دوستانه و صمیمانه ای دارند و امیدواریم 

همچون گذشته به پیشرفت روابط دو کشور کمک کنید.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهوری خلق چین:

توافق برای »روابط استراتژیک ۲۵ ساله« درست و حکمت آمیز است

شهردار قم استفاده از زمین های دولتی را به عنوان پشتوانه 
طرح های عمرانی شهر دانست و گفت: دولت باید با ارائه 
فاینانس که هم بازپرداخت درازمدتی و هم سود کمی دارد 

شهرداری ها را حمایت کند.
دکتر سقائیان نژاد با اشاره به جایگاه استان قم اظهار 
داشت: مسائل قم باید در سطح ملی بحث و بررسی شود 
چراکه نظام باید سهم خود را در برابر پایتخت جهان شیعی 

بپردازد و نباید تمامی این هزینه ها بر عهده شهر باشد.
وی استفاده از زمین های دولتی را به عنوان پشتوانه 
طرح های عمرانی شهر دانست و افزود: دولت باید با ارائه 
فاینانس که هم بازپرداخت درازمدتی و هم سود کمی دارد 

شهرداری ها را حمایت کند.
شهردار قم اعتبار راه اندازی خط 2 قطار شهری در قم 
را یك میلیارد یورو ذکر کرد و در ادامه بیان داشت: سودی 
که هم اکنون شهرداری به علت بدهکاری های خود به بانك ها 
می پردازد 4۵۰ میلیارد تومان در سال است که اگر این سود 
متوقف شود شاهد هزینه کرد این مبلغ در شهر خواهیم بود.

وی تصریح کرد: در حال حاضر با پنج بانك طلبکار از 
شهرداری وارد معامله شده ایم و قرار است در قبال پول آن ها 

تهاتر ملکی انجام گیرد.
سقائیان نژاد رقم ادامه داد: اگر طلبی که شهرداری از 
مالیات ها ارزش افزوده و دستگاه ها دارد پرداخت شود می توان 

باهمت و پشتوانه راه ها را باز کرد و از این بحران خارج شد.
وی بابیان اینکه ورود بخش خصوصی می تواند یکی از 
راه های خروج از بحران فعلی شهرداری باشد خاطرنشان 
کرد: شیعیانی که علاقه مند به سرمایه گذاری در قم هستند 
به علت دریافت وام های ارزی با سود کم می توانند گره این 
بحران را باز کنند به شرطی که صندوقی برای حمایت از 

طرح های عمرانی در استان شکل بگیرد.
وضعیت اقامتگاه های اطراف حرم درشان قم نیست

شهردار قم به سفر به عتبات عالیات اشاره کرد و گفت: 
طی صحبتی که با آستانه شده قرار است 1۰۰ هزار متر 
زمین در اختیار عتبه حسینی برای ساخت شهرك زائر قرار 
گیرد که همین سرمایه ای بیش از 2۵۰ میلیاردی را وارد قم 

می کند و این موضوع ارزش افزوده ای برای زمین های آنجا 
ایجاد می کند.

وی ساخت این شهرك را باعث ارتقای وضعیت ساختمانی 
در قم ذکر و خاطرنشان کرد: این اقدام در راستای تکریم زائر 
و ماندگاری زائری که بیش از ۵ ساعت در استان قم نیست 
و رساندن این زمان به 2 الی 3 روز انجام می گیرد که اثرات 

بسیار مهمی بر اقتصاد شهر خواهد داشت.
اقامتگاه های اطراف  ادامه داد: وضعیت  نژاد  سقائیان 
حرم درشان قم نیست و با ورود عتبه حسینی در بحث 
سرمایه گذاری این انتظار می رسد که دیگران هم وارد این 

عرصه شوند و سرمایه گذاری کنند.
شهردار قم در خاتمه اظهار داشت: قم هم اکنون 2۰ 
میلیون زائر دارد و در چشم انداز 142۰ پیش بینی شده که 
این رقم به 3۵ میلیون نفر برسد لذا باید اقداماتی در جهت 
تکریم و فکری برای آن ها صورت گیرد و این سرمایه گذاری 
عتبه حسینی در راستای طرح آمایش حرکت های توریستی 

و تقویت آن بوده است.

شهردار قم:

مسائل قم باید در سطح ملی بحث و بررسی شود

اخبــار
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

نمایشگاه دائمی فرش دستباف قم 
سال آینده به بهره برداری می رسد

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: نمایشگاه دائمی 
فرش دستباف قم سال آینده به بهره برداری می رسد.

احمد ذاکری در حاشیه بازدید از دوازدهمین نمایشگاه تخصصی لوازم 
خانگی که در محل دائمی نمایشگاه های قم دایر شده است، اظهار کرد: متولی 
اصلی نمایشگاه ها سازمان صنعت، معدن و تجارت است به گونه ای که هم بر 

صدور مجوز و هم نظارت بر آن را بر عهده دارد.
وی با بیان اینکه سازمان به دنبال این است تا نمایشگاه هایی را برگزار کند 
که در راستای توسعه صنعت و ظرفیت های استان باشد، گفت: حمایت از 
تولیدات داخلی و معرفی ظرفیت های استان به خصوص در زمینه صنعت در 
برگزاری نمایشگاه ها مدنظر قرار داده شده است. رئیس سازمان صنعت، معدن 
و تجارت استان قم با اعلام اینکه تاکید ما در برگزاری نمایشگاه ها کیفیت آن 
است، افزود: هر چند نمایشگاه یکسری مشکلاتی را دارد، ولی با این وجود 

کیفیت نمایشگاه ها یکی از نکات مهم و مورد تاکید در برگزاری است.
وی ادامه داد: هر نمایشگاهی که برگزار می شود باید آسیب شناسی شده و 
نقاط ضعف آن برطرف شود. ذاکری در ادامه در خصوص استقبال شهروندان از 
دوازدهمین نمایشگاه لوازم خانگی تصریح کرد: استقبال از این نمایشگاه خوب 

بود و برندهای خوبی نیز در نمایشگاه حضور پیدا کرده بودند.
این مسئول با اشاره به قرار گرفتن قم در چهارراه مواصلاتی تصریح کرد: 
استان قم با توجه به موقعیت جغرافیایی که دارد و زیرساخت های مناسبی که 
در آن فراهم شده از ظرفیت های خوبی برخوردار است که برگزاری نمایشگاه ها 
زمینه را برای معرفی این ظرفیت ها فراهم می کند. وی همچنین نمایشگاه 
دائمی فرش دستباف قم را مورد اشاره قرار داد و گفت: پیش بینی ما این است 

که نمایشگاه دائمی فرش دستباف قم سال آینده به بهره برداری می رسد.

شهردار منطقه هشت قم خبرداد:

آموزش فرهنگ سازی تفکیك زباله 
از مبدا به 1۴۰۰ دانش آموزدر پردیسان

در خصوص  مدرسه  با 9  تاکنون  گفت:  قم  منطقه هشت  شهردار 
فرهنگ سازی جمع آوری زباله  همکاری داشته و برای یك هزار و 4۰۰ 
دانش آموز نیز موارد توجیهی و فرهنگ سازی در خصوص تفکیك زباله 

برگزار شده است.
سید عبدالله سلیمانی با اشاره به اقدامات آموزشی و فرهنگ سازی در 
سطح منطقه گفت: یکی از اقدماتی که ما آغاز کردیم توجه به تفکیك زباله از 
مبداء بوده که در این راستا فرهنگ سازی را از طریق مدارس سطح پردیسان 
آغاز نموده ایم.وی بیان کرد: تاکنون با 9 مدرسه در خصوص فرهنگ سازی 
جمع آوری زباله ها همکاری داشته که برای یك هزار و 4۰۰ دانش آموز نیز 

موارد توجیهی و فرهنگ سازی در خصوص تفکیك زباله برگزار شده است.
شهردار منطقه هشت قم افزود: همچنین برای تشویق دانش آموزان هزار 
و 28۰ جایزه تهیه گردیده و 1۵ روزنامه دیواری نیز توسط دانش آموزان با 
موضوع تفکیك زباله از مبدا منتشر شده است. سلیمانی ادامه داد: همچنین 
2۵۰ نقاشی نیز توسط دانش آموزان در خصوص تفکیك زباله از مبدا ترسیم 
شده که در مجموعه خدمات شهری منطقه هشت به صورت نمایشگاهی دایر 
شده است. وی افزود: کار فرهنگ سازی در دیگر مدارس را نیز آغاز خواهیم 
کرد که در حال حاضر با 24 مدرسه وارد مذاکره شده و آموزشگران ما در 
مدارس حاضر خواهند شد. شهردار منطقه هشت قم گفت: علاوه بر آموزش 
به دانش آموزان در منازل هم آموزش چهره به چهره را آغاز نموده ایم که 
تاکنون به ۵۰۰ خانوار آموزش ارائه شده است. سلیمانی ادامه داد: با توجه به 
طرح جمع آوری زباله ها در پردیسان به صورت یك شب در میان، دو دستگاه 
ماشین و چهار نیروی کار را کاهش دادیم و البته برای جمع آوری زباله های 

ریز در تمام محلات ماشین های شهرداری گشت زنی و کنترل خواهند کرد.

مدیر عامل سازمان تاکسیرانی قم خبرداد:

نصب دستگاه کارت خوان
 در تاکسی های سطح شهر قم

مدیر عامل سازمان نظارت بر تاکسیرانی گفت: هوشمند سازی و پرداخت 
الکترونیك از سوم بهمن ماه آغاز شده که به صورت آزمایشی در تاکسی ها 

دستگاه کارت خوان نصب شده است.
مرتضی عزتی با اشاره به اقدامات این سازمان برای تاکسیران ها گفت: 
در حال حاضر مهم ترین موضوع بحث بیمه تاکسیرانان است که برای 
اعضای جدیدالورد متوقف شده بود و در حال پیگیری مشکلات مربوط 
به آنها هستیم. وی یکی دیگر از موضوعات مورد پیگیری را سختی شغل 
تاکسیران ها دانست و خاطرنشان کرد: این مهم نیز در دست پیگیری قرار 
گرفته که امیدواریم به نتایج خوبی دست پیدا کنیم. مدیرعامل سازمان 
مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم به راه اندازی تاکسی زائر اشاره 
و بیان کرد: ۶۰۰ تاکسیران با سواد با مدرك لیسانس و فوق لیسانس در 
تاکسیرانی فعالیت می کنند که از بین آنها عده ای برای تاکسی زائر گزینش 
خواهند شد. عزتی هوشمند سازی را از دیگر اقدامات بر شمرد و تصریح 
کرد: هوشمند سازی و پرداخت الکترونیك از سوم بهمن ماه آغاز شده و 
در تاکسی ها دستگاه کارت خوان نصب شده که به صورت آزمایشی این 

کار را انجام می دهیم.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم خبرداد:

کاهش استفاده از اتوبوس 
برای سفرهای برون شهری

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم از کاهش استفاده از 
اتوبوس برای سفرهای برون شهری خبر داد.

ابوالفضل مستقیمی با اشاره به اینکه استقبال از اتوبوس کاهش یافته است، 
گفت: هر چه زمان می گذرد به دلیل افزایش استقبال از حمل و نقل ریلی 
و هوایی به دلایل مختلف، در کل کشور استفاده از اتوبوس و سواری برای 

مسافرت کاهش پیدا کرده است.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم افزود: اگر قرار باشد 
آمار کلی بدهیم در 9 ماهه سال گذشته دو میلیون نفر از کل پایانه ها استفاده 
کردند و این رقم امسال در 9 ماهه امسال یك میلیون و ۶۰۰ نفر بوده است و 
در شهر های دیگر نیز این کاهش را شاهد هستیم. وی با بیان اینکه برای سفر 
به تهران نیز حمل و نقل ریلی تدارك دیده شده است، عنوان کرد: بخشی از 
مسافران به وسیله حمل و نقل ریلی به تهران می روند و به این دلیل حجم 

مسافرانی که از اتوبوس استفاده می کنند کمتر شده است.
مستقیمی تصریح کرد: یکی از راه های جذب مسافران برای استفاده از 
اتوبوس این است که امکانات افزایش پیدا کند و اتوبوس با کیفیت عالی در 
مسافران قرار گیرد و متولیان امور شهری در سازمان پایانه های مسافربری قم با 
توجه به میزان ظرفیت هایی که در اختیار داریم در حوزه تامین تسهیلات لازم 

نهایت تلاش خود را به کار گرفته ایم.

معاون امور عمرانی استاندار قم گفت: 
قریب به 4۰ درصد جمعیت ساکن شهر 
قم متولدین غیر از شهر قم هستند که 
حدود 13 درصد این آمار را اتباع خارجی 

تشکیل می دهند.
محسن بهشتی در ششمین جلسه 
ستاد استانی بازآفرینی پایدار شهری با 
اشاره به گزارش خوب ارائه شده توسط 
اعضای ستاد استانی بازآفرینی در جلسه 
ستاد ملی بازآفرینی اظهار کرد: با ارائه 
این گزارش ها مجموعاً موارد و پروژه های 

خوبی برای استان قم مصوب شد.
وی افزود: در بحث سکونت گاه های 
بازآفرینی  به  صرفاً  نباید  رسمی  غیر 
کالبدی محلات پرداخته شود بلکه باید 

به تمام ابعاد اجتماعی، فرهنگی، اقتصادی آن توجه کرده و در طرح ها و پروژه های اجرایی 
این مسائل لحاظ شود.

معاون امور عمرانی استاندار قم بیان کرد: در بازآفرینی محلات کم برخوردار با بازگشایی و 
احداث معابر جدید از بُعد سهولت دسترسی مردم به سایر شبکه های شهری شاید اقدامات 

مطلوبی انجام شده باشد اما این کار موجب 
گسست اجتماعی در درون بافت ها شده و 
توازن اجتماعی و فرهنگی بافتها را به هم 
ریخته  است. رئیس ستاد استانی بازآفرینی 
عامل  عمده ترین  قم  شهری  پایدار 
شکل گیری و توسعه بافت های فرسوده و 
سکونت گاه های غیررسمی در شهر قم را 
مهاجرت عنوان کرد و گفت: قریب به 4۰ 
درصد از جمعیت ساکن شهر قم متولدین 
غیر از شهر قم هستند که حدود 13 درصد 
این آمار را اتباع خارجی تشکیل می دهند. 
وی مساحت بافت فرسوده شهری، بافت 
تاریخی و سکونت گاه های غیر رسمی شهر 
قم را حدود 2 هزار هکتار ذکر کرد و گفت: 
یک ششم مساحت شهر قم را اینگونه 
بافت ها در بر گرفته است. بهشتی بازآفرینی مناطق نامتوازن شهری را یکی از اولویت های 
استان بر شمرد و گفت: این امر مهم با مشارکت دستگاه های اجرایی مرتبط، سرمایه گذاری 
بخش خصوصی، تسهیلات بانکی و همت و اراده مردم باید با جدیت انجام شود و مجموعه 

مدیریت استان نیز از این امر حمایت می کند.

مدیر عامل سازمان نوسازی، بهسازی و زیباسازی اطراف حرم شهرداری قم از اجرای 31 
درصدی تملکات فاز ۵ عماریاسر خبرداد.

علیرضا خاکی، با اشاره به روند پیشرفت عملیات اجرایی فاز ۵ عماریاسر، اظهار داشت: در 
اجرای فاز ۵ پروژه عماریاسر تملک هایی صورت گرفته و همچنان تملک ها ادامه دارد، اما به 
علت گستره وسیعی که پروژه دارد کار به کندی پیش می رود و در حال حاضر حدود 31 
درصد تا به امروز تملک شده است. مدیر عامل سازمان نوسازی، بهسازی و زیباسازی اطراف 
حرم شهرداری قم افزود: عماریاسر در آینده و با اجرای پروژه های عمرانی متفاوت خیابان 
ورودی شهر خواهد شد. خاکی با بیان اینکه ورودی عماریاسر با اتصال به کمربندی امام علی 
)ع( آغاز می شود، خاطرنشان کرد: بلوار 1۵ خرداد رینگ دوم عماریاسر بوده که تقاطعش در 

دست اقدام است، بعد از آن از محورهای تاریخی شهر قم یعنی آذر و چهارمندان می گذرد.
وی تصریح کرد: خیابان عماریاسر در ادامه مسیر کوچه بیگدلی را قطع می کند و بعد ها 
از خیابان دورشهر یا فاطمی و ریل راه آهن می گذرد و در آخر به بلوار جمهوری می رسد که 

شامل فاز ۵ پروژه عماریاسر می شود.
خاکی با اشاره به اینکه بعد از خیابان آذر با اجرای فاز ۵، پروژه دو سطحه پیش بینی شده 
است، گفت: زیرگذر غدیر تا خیابان معلم و بعد از آن ادامه خواهد داشت تا از میزان بار ترافیکی 

این مسیر  با توجه به مرکز شهر بودن آن کاسته شود.
مدیر عامل سازمان نوسازی، بهسازی و زیباسازی اطراف حرم شهرداری قم با بیان اینکه 
فاز ۵ پروژه عماریاسر از جمله پروژه های سنگین شهرداری است، خاطرنشان کرد: این پروژه 
به صورت منسجم از سال 92 آغاز شده و از میدان معلم در عمار یاسر تا میدان سپاه در خیابان 

جمهوری را در بر می گیرد.
وی در رابطه با مناطقی که در محدوده تملکی این پروژه قرار می گیرند، عنوان کرد: ابتدای 
عباس آباد، محدوده کوچه صدوق در خیابان دورشهر، حدفاصل دور شهر تا ریل راه آهن و از 
ریل تا میدان سپاه جمهوری در محدوده طرح تملکی فاز ۵ پروژه عماریاسر قرار می گیرند که 

تنها خیابان محدوده ریل راه آهن تا میدان سپاه جمهوری آماده است.

معاون امور عمرانی استاندار قم:

۴۰ درصد جمعیت قم غیربومی هستند

مدیر عامل سازمان زیباسازی اطراف حرم شهرداری قم  خبر داد:

اجرای 31 درصد تملکات فاز ۵ عماریاسر

جناب آقای 

حسین نجاتی
داور پیشکسوت فوتبال کشور
با نهایت تاسف و تاثر درگذشت 

پدر گرامیتان را به شما و خانواده محترم 
تسلیت عرض نموده، برای آن مرحوم از 

درگاه ایزد منان علو درجات
 اخروی و برای بازماندگان صبر 

و اجر مسئلت داریم.
حسین عبداللهی

پیام تسلیت


